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Inhoud
Nr. 55 Maandag 7 juni 1993

Berichten van verhindering, blz. 2081

Voorstel van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 2081

Voorstellen van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 2081

Voorafbeelding door het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 2081

Verslagen
Indiening, blz. 2081

Resolutie van de Vlaamse Gemeenschaps-
commissie
Indiening, blz. 2082

Arresten van het Arbitragehof
Indiening, blz. 2082

Kennisgevingen van het Arbitragehof
Indiening, blz. 2082

Schriftelijke vragen (Regl. art. 76)
Indiening, blz. 2082

Ontwerp van decreet houdende wijziging
van artikel 79 van de wet van 29 maart
1962 houdende organisatie van de ruimte-
lijke ordening en van de stedebouw
- 264 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 4
Voorstel van decreet van mevrouw M.
Vogels en mevrouw V. Dua houdende
wijziging van de artikelen 2, 12, 15, 16 en
79 van de wet van 29 maart 1962 houden-
de organisatie van de ruimtelijke ordening
en van de stedebouw
- 162 (BZ 1992) - Nrs. 1 en 2
Ontwerp van decreet houdende aanvul-
ling met een artikel 87 van de wet van 29
maart 1962 houdende organisatie van de
ruimteli’ke ordening en van de stedebouw
- 265 i1992-1993) - Nrs. 1 tot 3
Ontwerp van decreet houdende aanvul-
ling met een artikel 88 van de wet van 29
maart 1962 houdende organisatie van de
ruimtelijke ordening en van de stedebouw
- 266 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 3
Algemene bespreking, blz. 2083

Spreker : De heer J. De Mol, verslag-
gever

Motie van orde
Voorstel tot verdaging van een agenda-
punt, blz. 2087

Sprekers : de heren A. Denys, G. Car-
doen, J. De Mol, J. De Seranno, E.
Van Rompuy, minister T. Kelchter-
mans

Ontwerp van decreet houdende wijziging
van artikel 79 van de wet van 29 maart
1962 houdende organisatie van de ruimte-
lijke ordening en van de stedebouw
- 264 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 4
Voorstel van decreet van mevrouw M.
Vogels en mevrouw V. Dua houdende
wijziging van de artikelen 2, 12, 15, 16 en
79 van de wet van 29 maart 1962 houden-
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de organisatie van de ruimtelijke ordening
en van de stedebouw
- 162 (BZ 1992) - Nrs. 1 en 2
Ontwerp van decreet houdende aanvul-
ling met een artikel 87 van de wet van 29
maart 1962 houdende organisatie van de
ruimtelijke ordening en van de stedebouw
- 265 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 3
Ontwerp van decreet houdende aanvul-
ling met een artikel 88 van de wet van 29
maart 1962 houdende organisatie van de
ruimtelijke ordening en van de stedebouw
- 266 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 3
Algemene bespreking (Voortzetting),
blz. 2089

Sprekers : De heren J. Van Eetvelt,
verslaggever, V. Vautmans, P. Tant ,
mevrouw M. Vogels, de heren J. De
Mol, J. De Seranno, J. Caudron, R.
Van Rompaey, minister T. Kelchter-
mans

Regeling
0

van de werkzaamheden,
blz. 211

Ontwerp van decreet houdende wijziging
van artikel 79 van de wet van 29 maart
1962 houdende organisatie van de ruimte-
lijke ordening en van de stedebouw
- 264 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 4
Voorstel van decreet van mevrouw M.
Vogels en mevrouw V. Dua houdende
wijziging van de artikelen 2,12,15,16  en
79 van de wet van 29 maart 1962 houden-
de organisatie van de ruimtelijke ordening
en van de stedebouw
- 162 (BZ 1992) - Nrs. 1 en 2
Ontwerp van decreet houdende aanvul-
ling met een artikel 87 van de wet van 29
maart 1962 houdende organisatie van de
ruimtelijke ordening en van de stedebouw
- 265 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 3
Ontwerp van decreet houdende aanvul-
ling met een artikel 88 van de wet van 29
maart 1962 houdende organisatie van de
ruimtelijke ordening en van de stedebouw
- 266 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 3
Algemene bespreking (Voortzetting),
blz. 2110

Sprekers : De heren P. Tant, J. De
Mol, R. Van Rompaey, J. De Seran-
no, minister T. Kelchtermans

Ontwerp van decreet houdende wijziging
van artikel 79 van de wet van 29 maart
1962 houdende organisatie van de ruimte-
lijke ordening en van de stedebouw
- 264 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 4
Artikelsgewijze bespreking, blz. 2116

Ontwerp van decreet houdende aanvul-
ling met een artikel 87 van de wet van 29
maart 1962 houdende organisatie van de
ruimtelijke ordening en van de stedebouw
- 265 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 3
Artikelsgewijze bespreking, blz. 2117

Ontwerp van decreet houdende aanvul-
ling met een artikel 88 van de wet van 29
maart 1962 houdende organisatie van de
ruimtelijke ordening en van de stedebouw
- 266 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 3
Artikelsgewijze bespreking, blz. 2117

Regeling van de werkzaamheden,
blz. 2118

Bijlage
Vragen om uitleg, blz. 2119

Nr. 56 Dinsdag 8 juni 1993
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 2123

Project Vlaanderen-Europa 2002  van de
Vlaamse regering
Debat, blz. 2123

Sprekers : de heren E. Van Rompuy,
A. Denys, L. Hancké, J. Geysels, E.
Baldewijns, F. Dewinter, H. Lauwers,
L. Dierickx, minister H. Weckx, mi-
nister N. De Batselier, minister-presi-
dent L. Van den Brande

Regeling van de werkzaamheden, blz.
2146

Bijlage
Vragen om uitleg, blz. 2147

Nr. 57 Dinsdag 8 juni 1993
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 2155

Project Vlaanderen-Europa 2002 van de
Vlaamse regering
Debat (Voortzetting), blz. 2155

Sprekers : de heren J. Geysels, E. Van
Rompuy, L. Dierickx, P. Van Grem-
bergen, H. Suykerbuyk, R. Van Hoo-
land, C. Lisabeth, W. Verreycken, P.
Tant, A. Denys, J. De Mol, M. Ca-
poen, J. Ansoms, L. Hancké, J. Cau-
dron, J.-P. Van Rossem, minister-
president L. Van den Brande

Motie van aanbeveling, blz. 2183

Regeling van de werkzaamheden, blz.
2183

Nr. 58 Woensdag 9 juni 1993
Morgenvergadering

Berichten van verhinderhtg, blz. 2185



Interpellaties (Regl. art. 89)
Interpellatie van de heer E. Van Vaeren-
bergh tot mevrouw W. Demeester-De
Meyer, Vlaamse minister van Financiën
en Begroting, Gezondheidsinstellingen ,
Welzijn en Gezin, over de discriminatie
van onafhankelijke groepen in de sector
van de gezins- en bejaardenhulp, blz. 2185

Sprekers : de heren E. Van Vaeren-
bergh, E. De Groot, M. Maertens,
minister W. Demeester- De Meyer

Met redenen omklede motie, blz. 2191
Interpellatie van de heer P. Van Grem-
bergen tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over bijkomende
federale steun aan het Brusselse Hoofd-
stedelijk Gewest, blz. 2191

Sprekers : de heren P. Van Grember-
gen, E. Van Rompuy, J. Van Hau-
them, H. Schiltz, minister-president
L. Van den Brande

Met redenen omklede motie, blz. 2196
Interpellatie van de heer P. Van Grem-
bergen tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over het invoeren
van een energietaks op het privé-energie-
verbruik ter compensatie van de concur-
rentie- en tewerkstellingsbevorderende
maatregelen door de federale regering,
blz. 2196

Sprekers : de heren P. Van Grember-
gen, J. Geysels, minister-president L.
Van den Brande

Interpellatie van mevrouw V. Dua tot de
heer N. De Batselier, minister vice-presi-
dent van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Leefmilieu en Huisvesting,
over een mogelijke afbouwstrategie voor
de fosfaatindustrie, blz. 2198

Sprekers : mevrouw V. Dua, minister
N. De Batselier

Regeling van de werkzaamheden, blz.
2204

Bijlage
Vragen om uitleg, blz. 2205

Nr. 59 Woensdag 9 juni 1993
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 2209

Samenstelling van een commissie
Wijziging onder de plaatsvervangende
den , blz. 2209

Actuele vragen (Regl. art. 77)
Actuele vraag van de heer J. Caubergs

le-

tot

de heer L. Van den Bossche, Vlaamse
minister van Onderwijs en Ambtenaren-
zaken, over een vrije dag voor Genkse
leerlingen ter gelegenheid van een islami-
tische feestdag, blz. 2210
Actuele vraag van de heer L. Appeltans
tot de heer L. Van den Bossche, Vlaamse
minister van Onderwijs en Ambtenaren-
zaken, over de stopzetting van het Koda-
ly-project in het muziekonderwijs,
blz. 2211
Actuele vraag van de heer J. Tavernier
tot de heer L. Van den Bossche, Vlaamse
minister van Onderwijs en Ambtenaren-
zaken, over een eventuele bevriezing van
het aantal lesuren in het HOKT, blz. 2212
Actuele vraag van de heer H. Van Dien-
deren tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over het Duw-
vaarttracé, blz. 2213
Actuele vraag van de heer G. Vermassen
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over de werkgelegenheid
in het Maasland, blz. 2214
Actuele vraag van de heer G. Lisabeth
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over de resultaten van de
Groep Begemann, blz. 2215
Actuele vraag van de heer J. Laverge tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de financiering van de op-
starting van de Boelwerf, blz. 2216
Actuele vraag van de heer P. Chevalier
tot de heer N. De Batselier, minister vice-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en Huis-
vesting, over de huisvuilverbrandingsoven
in Brugge, blz. 2217
Actuele vraag van de heer R. Van Hoo-
land tot de heer T. Kelchtermans, Vlaam-
se minister van Openbare Werken, Ruim-
telijke Ordening en Binnenlandse Aange-
legenheden, over het bermbeheer, blz.
2218
Actuele vraag van de heer J. Van Hau-
them tot de heer T. Kelchtermans,
Vlaamse minister van Openbare Werken,
Ruimtelijke Ordening en Binnenlandse
Aangelegenheden, over de vernietiging
van een gemeenteraadsbesluit van Sint-
Martens-Latem, blz. 2219

Actuele interpellaties (Regl.  art. 79)
Actuele interpellatie van de heer H.
Candries tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en

Externe Betrekkingen, over de veranke-
ringsstrategie van de Vlaamse regering
Actuele interpellatie van de heer A. De-
nys tot de heer L. Van den Brande, minis-
ter-president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over de eventuele privati-
sering van de GIMV en andere overheids-
bedrijven
Actuele interpellatie van de heer L. Barbé
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over de mogelijke oprich-
ting van een ankerholding, blz. 2220

Sprekers : de heren H. Candries, A.
Denys, E. Van Rompuy, L. Barbé,
H. Schiltz, L. Hancké, minister-presi-
dent L. Van den Brande

Met redenen omklede motie, blz. 2231

Ontwerp van decreet houdende wijziging
van artikel 79 van de wet van 29 maart
1962 houdende organisatie van de ruimte-
lijke ordening en van de stedebouw
- 264 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 4
Hoofdelijke stemming, blz. 2231

Sprekers : de heren V. Vautmans, J.
De Mol, A. Denys, J. Van Eetvelt, J.
Valkemers, mevrouw M. Vogels, de
heren L. Bril, W. Goossens, J. Cau-
bergs, L. Van Nieuwenhuysen , W.
Seeuws

Ontwerp van decreet houdende aanvul-
ling met een artikel 87 van de wet van 29
maart 1962 houdende organisatie van de
ruimtelijke ordening en van de stedebouw
- 265 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 3
Hoofdelijke stemming, blz. 2235

Ontwerp van decreet houdende aanvul-
ling met een artikel 88 van de wet van 29
maart 1962 houdende organisatie van de
ruimtelijke ordening en van de stedebouw
- 266 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 3
Hoofdelijke stemming, blz. 2236

Voorstel van resolutie van de heer P. De-
wael betreffende de sanering van de mijn-
terreinen
- 342 (1992-1993) - Nr. 1
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 2237

Spreker : de heer P. Dewael

Met redenen omklede motie van de heer
H. Van Dienderen tot besluit van de op
25 mei 1993 door de heer A. Denys ge-
houden interpellatie tot de heer H.
Weckx, Vlaamse minister van Cultuur en
Brusselse Aangelegenheden, over de poli-
tisering  van de re ionale televisie
- 352 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 2238

Met redenen omklede motie van de heer
P. Chevalier tot besluit van de op 25 mei
1993 door de heer A. Denys gehouden
interpellatie tot de heer H. Weckx,
Vlaamse minister van Cultuur en Brussel-
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Regeling 
2252 

'6 

se Aangelegenheden, over de politisering
van de regionale televisie
- 353 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 2239

Spreker : de heer F. Van den Eynde

Met redenen omklede motie van de heer
S. Platteau C.S. tot besluit van de op 26
mei 1993 door de heer S. Platteau gehou-
den interp ellatie tot de heer T. Kelchter-
mans, Vlaamse minister van Openbare
Werken, Ruimtelijke Ordening en Bin-
nenlandse Aangelegenheden, over de ge-
meentelijke opcentiemen op de vennoot-
schapsbelastingen
- 354 (1992-1993) - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 2240

Sprekers : de heren S. Platteau, J.
Valkeniers, E. Van Rompuy, C. Lisa-
beth

Met redenen omklede motie van de heer
H. Van Dienderen C.S. tot besluit van de
op 26 mei 1993 door de heer H. Van Dien-
deren gehouden interpellatie tot de heer
T. Kelchtermans, Vlaamse minister van
Openbare Werken, Ruimtelijke Ordening
en Binnenlandse Aangelegenheden, en de
heer J. Sauwens, Vlaamse minister van
Verkeer, Buitenlandse Handel en Staats-
hervorming, over mogelijke maatregelen
ter bevordering van het gebruik van de
fiets,
- 356 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 2244

Sprekers : de heren H. Van Diende-
ren, A. Denys

Met redenen omklede motie van de heer
H. Van Dienderen C.S. tot besluit van de
op 27 mei 1993 door de heer H. Van Dien-
deren gehouden actuele interpellatie tot
de heer J. Sauwens, Vlaamse minister van
Verkeer, Buitenlandse Handel en Staats-
hervorming, over het afschaffen van een
reeks weekenddiensten door De Lijn
- 357 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 2246

Motie van aanbeveling van de heer F. De-
winter C.S. tot besluit van het op 8 juni
1993 gehouden debat over het project
Vlaanderen-Europa 2002 van de Vlaamse
regering
- 360 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 2247

Spreker : de heer F. Dewinter

Voorstel van resolutie van de heer P. De-
wael betreffende de sanering van de mijn-
terreinen
- 342 (1992-1993) - Nr. 1
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 2248

Sprekers : de heren P. Dewael, J. Ul-
burghs, minister-president L. Van den
Brande

Actuele interpellaties (Regl. art. 79)
(Voortzetting)
Actuele interpellatie van de heer R. Van
Hooland tot de heer T. Kelchtermans,
Vlaamse minister van Openbare Werken,
Ruimtelijke Ordening en Binnenlandse

Aangelegenheden, over de stakingen en
de dienstregeling van de brug- en sluis-
wachters, blz. 2249

Sprekers : de heer R. Van Hooland,
minister T. Kelchtermans

Regeling  van de werkzaamheden, blz.
33 3

Nr. 60 Maandag 21 juni 1993

Berichten van verhindering, blz. 2253

Ontwerp van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 2253

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 2253

Beleidsbrief
Indiening en verwijzing, blz. 2253

Verslagen
Indiening , blz. 2253

Memorandum
Indiening , blz. 2254

Besluit van de Vlaamse Executieve
Indiening en verwijzing, blz. 2254

Kennisgeving van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 2254

Arresten van het Arbitragehof
Indiening, blz. 2254

Kennisgevingen van het Arbitragehof
Indiening , blz. 2255

Schriftelijke vragen (Regl. art. 76)
Indiening, blz. 2255

Regeling
blz. 2255

van de werkzaamheden,

Ontwerp van decreet houdende bescher-
ming van het archeologisch patrimonium
- 258 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 5
Voorstel van decreet van de heer J. Ga-
briels houdende bescherming van het ar-
cheolo isch patrimonium
- 46 BZ 1992) - Nrs. 1 en 2P
Algemene bespreking, blz. 2256

Sprekers : mevrouw M . Tyberghien-
Vandenbussche, verslaggever, de he-
ren J. De Mol, J. De Seranno, J. Cau-
dron, J. Eeman, F. Van den Eynde,
minister J. Sauwens

Artikelsgewijze bespreking, blz. 2267
Sprekers : de heren J. De Mol, J. De
Seranno, minister J. Sauwens

Ontwerp van decreet tot wijziging van de
wet van 7 augustus 1931 op het behoud

van monumenten en landschappen, gewij-
zigd bij decreet van 13 juli 1972
- 307 (1992-1993) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 2276

Sprekers : de heer J. De Mol, verslag-
gever, minister J. Sauwens

Artikelsgewijze bespreking, blz. 2277
Sprekers : de heren J. De Mol, J. De
Seranno, minister J. Sauwens

Interpellaties (Regl. art. 89)
Interpellatie van de heer D. Ramoudt tot
de heer J. Sauwens, Vlaamse minister van
Verkeer, Buitenlandse Handel en Staats-
hervorming, over de exploitatie van bij-
zondere vormen van geregeld vervoer,
blz. 2280

Sprekers : de heren D. Ramoudt, J.
De Mol, minister J. Sauwens

Interpellatie van de heer F. Dewinter tot
de heer J. Sauwens, Vlaamse minister van
Verkeer, Buitenlandse Handel en Staats-
hervorming, over de rol van de minister
van Staatshervorming, blz. 2285

Sprekers : de heren F. Dewinter, G.
Annemans, minister J. Sauwens

Met redenen omklede motie, blz. 2292
Interpellatie van de heer M. Capoen tot
de heer J. Sauwens, Vlaamse minister van
Verkeer, Buitenlandse Handel en Staats-
hervorming, over de bescherming als
landschap van het militair. domein van
Lombardsijde
Interpellatie van mevrouw M. Vogels tot
de heer T. Kelchtermans, Vlaamse minis-
ter van Openbare Werken, Ruimtelijke
Ordening en Binnenlandse Aangelegen-
heden, over de stand van zaken betreffen-
de het dossier militaire domeinen,
blz. 2293

Sprekers : de heer M. Capoen, me-
vrouw M. Vogels, de heren J. De Mol,
J. Demeulenaere, minister J. Sau-
wens, minister T. Kelchtermans

Met redenen omklede motie, blz. 2301

Regeling van de werkzaamheden, blz.
2301

Bijlage
Vragen om uitleg, blz. 2303

Nr. 61 Dinsdag 22 juni 1993
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 2315

Interpellaties (Regl. art. 89)
Interpellatie van de heer J. Geysels tot de
heer N. De Batselier, minister vice-presi-
dent van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Leefmilieu en Huisvesting,
over problemen naar aanleiding van de
overeenkomst tussen het Vlaamse Gewest
en de NV Aquafin, blz. 2315
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(1992-1993) - 

Sprekers : de heren J. Geysels, A.
Denys, J. Van Eetvelt, minister N. De
Batselier

Interpellatie van de heer J. Van Eetvelt
tot de heer N. De Batselier, minister vice-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en Huis-
vesting, over de achterstand bij de uitbe-
taling van de huisvestingspremies ingevol-
ge de inwerktreding van het nieuwe pre-
miestelsel op 1 april 1993, blz. 2323

Sprekers : de heer J. Van Eetvelt, mi-
nister N. De Batselier

Regeling van de werkzaamheden,
blz. 2325

Nr. 62 Dinsdag 22 juni 1993
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 2327

Interpellaties (Regl. art. 89)
Interpellatie van de heer A. Denys tot de
heer L. Van den Brande, minister-presi-
dent van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over problemen met de privé-
partner in de NV Boelwerf-Vlaanderen,
Interpellatie van de heer C. Lisabeth tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de verbintenissen van de
groep Begemann inzake de Boelwerf,
blz. 2327

Sprekers : de heren A. Denys, C. Li-
sabeth, F. Wymeersch, E. Van Rom-
puy, L. Barbé, minister-president L.
Van den Brande

Met redenen omklede moties, blz. 2337

Motie van orde
Voorstel tot aanvulling van de agenda,
blz. 2337

Interpellaties (Regl. art. 89) (Voortzet-
ting)
Interpellatie van de heer H. Suykerbuyk
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over de houding van de
Vlaamse regering naar aanleiding van de
recente ontwikkelingen in Zuid-Afrika,
blz. 2337

Sprekers : de heren H. Suykerbuyk,
D. Van der Maelen, J. Valkeniers, S.
Platteau, P. Van Grembergen, F. De-
winter, mevrouw M. Aelvoet , de heer
J. Geysels, minister-president L. Van
den Brande

Met redenen omklede moties, blz. 2353

Beleidsbrief Gezinsbeleid
- 313 (1992-1993) - Nrs. 1 en 2
Debat, blz. 2353

Sprekers : mevrouw A. Leysen, de
heer G. Anthuenis, mevrouw T.
Merckx-Van Goey, de heer L. Van
Nieuwenhuysen, mevrouw L. Maxi-
mus, de heer M. Maertens, minister
W. Demeester-De Meyer

Motie van aanbeveling, blz. 2364

Regeling van de werkzaamheden, blz.
2364

Nr. 63 Woensdag 23 juni 1993

Berichten van verhindering, blz. 2365

Ontwerp van decreet houdende tweede
aanpassing van de algemene uitgavenbe-
groting van de Vlaamse Gemeenschap
voor het begrotingsjaar 1992
- 19-A (1992-1993) - Nrs. 1 en 2
Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de middelenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het begro-

-tingsjaar 1993
- 13 ( 1992-1993 ) - Nr. 1 (Toelichting)
- 18 1992-1993 - Nrs. 1 en 2\

21 (1992-1993)- Nr. 1 (Verslag Reken-
hof)
Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de algemene uitgavenbegroting
van de Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar 1993
- 13 (1992-1993) - Nr. 1 (Toelichting)
- 19-B (1992-1993) - Nrs. 1 tot 7
- 20-A (1992-1993) - Nrs. 1 en 2 (Aange-
paste administratieve begroting)
- 21(1992-1993)  - Nr. 1 (Verslag Reken-
hof)
Ontwerp van decreet houdende maatrege-
len tot begeleiding van de aanpassing van
de begroting 1993
- 335 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 3
Algemene bespreking, blz. 2365

Spreker : de heer J. Taylor

Regeling van de werkzaamheden, blz.
2365

Ontwerp van decreet houdende tweede
aanpassing van de algemene uitgavenbe-
groting van de Vlaamse Gemeenschap
voor het begrotings’aar 1992
- 19-A (1992-19933 - Nrs. 1 en 2
Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de middelenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het begro-

-tingsjaar 1993
- 13 1992-1993 - Nr. 1 (Toelichting)
- 18 1992-1993 - Nrs. 1 en 2

21 (1992-1993) - Nr. 1 (Verslag Reken-
hof)
Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de algemene uitgavenbegroting
van de Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar 1993

- 13 (1992-1993) - Nr. 1 (Toelichting)
- 19-B (1992-1993) - Nrs. 1 tot 7
- 20-A (1992-1993) - Nrs. 1 en 2 (Aange-
paste administratieve begroting)

21 (1992-1993) - Nr. 1 (Verslag Reken-
hof)
Ontwerp van decreet houdende maatrege-
len tot begeleiding van de aanpassing van
de begroting 1993
- 335 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 3
A$e2;;~ bespreking (Voortzetting),

Sprekers : de heren J. Taylor, S. Plat-
teau

Motie van orde
Vraag over coördinatie van de werkzaam-
heden van de Raad met die van de Wet-
gevende Kamers, blz. 2369

Sprekers : de heren H. Schiltz, E. Van
Rompuy, R. Daems

Ontwerp van decreet houdende tweede
aanpassing van de algemene uitgavenbe-
groting van de Vlaamse Gemeenschap
voor het begrotings’aar 1992
- 19-A (1992-19933 - Nrs. 1 en 2
Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de middelenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het begro-
tingsjaar 1993 -

-
- 13 (1992-1993) - Nr. 1 (Toelichting)
- 18 (1992-1993) - Nrs. l‘en 2 -’

21 (1992-1993) - Nr. 1 (Verslag Reken-
hof)
Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de algemene uitgavenbegroting
van de Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar 1993
- 13 (1992-1993) - Nr. 1 (Toelichting)
- 19-B (1992-1993) - Nrs. 1 tot 7
- 20-A (1992-1993) - Nrs. 1 en 2 (Aange-
paste administratieve begroting)

21 (1992-1993) - Nr. 1 (Verslag Reken-
hof)
Ontwerp van decreet houdende maatrege-
len tot begeleiding van de aanpassing van
de begroting 1993
- 335 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 3
h;4&ge2;;& bespreking (Voortzetting),

Sprekers : de heren S. Platteau, H.
Schiltz, E. Van Rompuy, A. Denys,
F. Van den Eynde, W. De Vlieghere,
L. Hancké, R. Van Hooland, minister
W. Demeester-De Meyer

Ontwerp van decreet houdende tweede
aanpassing van de algemene uitgavenbe-
groting van de Vlaamse Gemeenschap
voor het begrotings’aar 1992
- 19-A (1992-19931 - Nrs. 1 en 2
Artikelsgewijze bespreking, blz. 2380

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de middelenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het begro-

_tingsjaar 1993
- 13 1992-1993
- 18 I 1992-1993

- Nr. 1 (Toelichting)
- Nrs. 1 en 2

21 (1992-1993x- Nr. 1 (Verslag Reken-
hof)
Artikelsgewijze bespreking, blz. 2381
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5b-gebie- 

Detiège, 

tingsjaar 1993 
— 13 (1992-1993) - 
- 18 (1992-1993) - 

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de algemene uitgavenbegroting
van de Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar 1993
- 13 (1992-1993) - Nr. 1 (Toelichting)
- 19-B  (1992-1993) - Nrs. 1 tot 7
- 20-A (1992-1993) - Nrs. 1 en 2 (Aange-
paste administratieve begroting)
- 21(1992-1993) - Nr. 1 (Verslag Reken-
hof)
Artikelsgewijze bespreking, blz. 2381

Ontwerp van decreet houdende maatrege-
len tot begeleiding van de aanpassing van
de begroting 1993
- 335 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 3
Artikelsgewijze bespreking, blz. 2390

Regeling van de werkzaamheden, blz.
2391

Nr. 64 Donderdag 24 juni 1993

Berichten van verhindering, blz. 2393

Motie van orde
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 2393

Actuele vragen (Regl. art. 77)
Actuele vraag van de heer R. Swinnen tot
de heer J. Sauwens, Vlaamse minister van
Verkeer, Buitenlandse Handel en Staats-
hervorming, over archeologisch onder-
zoek langs het SST-tracé in Bierbeek,
blz. 2394
Actuele vraag van de heer F. Dewinter
tot mevrouw L. Detiege, Vlaamse minis-
ter Tewerkstelling en Sociale Aangelegen-
heden, over een arbeidsvergunning aan
een illegale vreemdeling, blz. 2394
Actuele vraag van de heer L. Barbé tot
mevrouw L. Detiège, Vlaamse minister
Tewerkstelling en Sociale Aangelegenhe-
den, over de kwaliteit van het strandwa-
ter, blz. 2395
Actuele vraag van de heer J. Vandeurzen
tot mevrouw W. Demeester-De Meyer,
Vlaamse minister van Financiën en Begro-
ting, Gezondheidsinstellingen, Welzijn en
Gezin, over het moratorium op de zwaar-
medische diensten, blz. 2396
Actuele vraag van de heer G. Anthuenis
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over de geplande produk-
tie-afbouw van de n.v. Cabrita in Zele,
blz. 2398
Actuele vraag van de heer J. Vande La-
notte tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en

Externe Betrekkingen, over de aanvraag
tot erkenning van doelstelling Sb-gebie-
den, blz. 2399
Actuele vraag van de heer J. Laverge tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over het preventief bedrijfsbeleid,
blz. 2400
Actuele vraag van de heer E. Van Vae-
renbergh tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over het spoed-
programma van Vlabinvest
Actuele vraag van de heer F. Dielens tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over het spoedprogramma van
Vlabinvest, blz. 2400
Actuele vraag van de heer E. Schuermans
tot de heer T. Kelchtermans, Vlaamse mi-
nister van Openbare Werken, Ruimtelijke
Ordening en Binnenlandse Aangelegen-
heden, over parkeersystemen met dubbel
tarief, blz. 2402
Actuele vraag van de heer W. Verreycken
tot de heer H. Weckx, Vlaamse minister
van Cultuur en Brusselse Aangelegenhe-
den, over reclame voor pepmiddelen op
TV, blz. 2403
Actuele vraag van de heer L. Van Nieu-
wenhuysen tot de heer H. Weckx, Vlaam-
se minister van Cultuur en Brusselse Aan-
gelegenheden, over de erkenning van re-
gionale televisie-omroepen, blz. 2403
Actuele vraag van de heer P. Van Grem-
bergen tot de heer H. Weckx, Vlaamse
minister van Cultuur en Brusselse Aange-
legenheden, over de culturele agenda van
België bij het voorzitterschap van de Eu-
ropese Ministerraad , blz. 2404

Actuele interpellaties en toegevoegde ac-
tuele vraag (Regl. art. 79 en 77)
Actuele interpellatie van de heer P. Van
Grembergen tot de heer L. Van den Bran-
de, minister-president van de Vlaamse re-
gering, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, en de heer J. Sau-
wens, Vlaamse minister van Verkeer, Bui-
tenlandse Handel en Staatshervorming,
over de nieuwe cijfers inzake de sociale
transfers
Actuele interpellatie van de heer J. Van
Hauthem tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de bekendge-
maakte cijfers inzake de geldstroom van
Vlaanderen naar Wallonië via de sociale
zekerheid
Toegevoegde actuele vraag van de heer J.
Gabriels tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-

ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de transfers
in de sociale zekerheid, blz. 2406

Sprekers : de heren P. Van Grember-
gen, A. Denys, J. Van Hauthem, J.
Gabriels, E. Van Rompuy, F. Van-
denbroucke, J. Peeters, J. Geysels, H.
Schiltz, minister-president L. Van den
Brande, minister J. Sauwens

Met redenen omklede moties, blz. 2417

Ontwerp van decreet houdende goedkeu-
ring van de volgende internationale ak-
ten :
1. De Europese Overeenkomst waarbij
een associatie wordt tot stand gebracht
tussen de Europese Gemeenschappen en
hun Lid-Staten, enerzijds, en de republiek
Hongarije anderzijds, en Bijlagen 1, II,
III, IV, v, VI, VII, VIII, IX, x, XI, XII
en XIII, Protocollen 1, 2, 3, 4, 5, 6 en 7,
en Slotakte  met veertien Gemeenschappe-
lijke verklaringen, twee Akkoorden onder
de vorm van wisseling van brieven en twee
Briefwisselingen, twee Verklaringen van
de Gemeenschap, vier Verklaringen van
Hongarije en Brief van de Regering van
Hongarije, gedaan te Brussel op 16 de-
cember 1991;
2. de Europese Overeenkomst waarbij
een associatie wordt tot stand gebracht
tussen de Europese Gemeenschappen en
hun Lid-Staten, enerzijds, en de republiek
Polen anderzijds, en Bijlagen 1, II, III,
IV, V, VI, VII, VIII, IX, X, XI, XII en
XIII, Protocollen 1, 2, 3, 4, 5, 6 en 7, en
Slotakte met vijftien Gemeenschappelijke
verklaringen, twee Akkoorden onder de
vorm van wisseling van brieven twee Ver-
klaringen van de Gemeenschap, drie Ver-
klaringen van Polen en Brief van de Rege-
ring van Polen, gedaan te Brussel op 16
december 1991.
- 351 (1992-1993) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 2418

Spreker : de heer H. Suykerbuyk, ver-
slaggever

Artikelsgewijze bespreking, blz. 2418
Hoofdelijke stemming, blz. 2419

Ontwerp van decreet houdende tweede
aanpassing van de algemene uitgavenbe-
groting van de Vlaamse Gemeenschap
voor het begrotingsjaar 1992
- 19-A (1992-1993) - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 2420

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de middelenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het begro-. .

~~~[~~993{  - Nrs 1 en 2
13 1992 1993 - Nr. 1 (Toelichting)

- 21 (1992-1993) - Nr. 1 (Verslag Reken-
hof)
Hoofdelijke stemming, blz. 2421

Ontwerp vau decreet houdende aanpas-
sing van de algemene uitgavenbegroting
van de Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar 1993
- 13 (1992-1993) - Nr. 1 (Toelichting)
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- 19-B  (1992-1993) - Nrs. 1 tot 7
- 20-A (1992-1993) - Nrs. 1 en 2 (Aange-
paste administratieve begroting)

21(1992-1993)  - Nr. 1 (Verslag Reken-
hof)
Hoofdelijke stemming, blz. 2421

Voorstel van motie van overeenstemming
Hoofdelijke stemming, blz. 2422

Ontwerp van decreet houdende maatrege-
len tot begeleiding van de aanpassing van
de begroting 1993
- 335 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 3
Hoofdelijke stemming, blz. 2422

Ontwerp van decreet houdende bescher-
ming van het archeologisch patrimonium
- 258 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 8
Aangehouden stemmingen, blz. 2422

Sprekers : de heren J. Eeman, J. De
Seranno

Hoofdelijke stemming, blz. 2426
Spreker : de heer A. Denys

Ontwerp van decreet tot wijziging van de
wet van 7 augustus 1931 op het behoud
van monumenten en landschappen, gewij-
zigd bij decreet van 13 juli 1972
- 307 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 5
Aangehouden stemmingen, blz. 2427

Sprekers : de heren A. Denys, J. De
Mol

Met redenen omklede motie van de heer
E. Van Vaerenbergh C.S. tot besluit van
de op 9 juni 1993 door de heer E. Van
Vaerenbergh gehouden interpellatie tot
mevrouw W. Demeester-De Meyer,
Vlaamse minister van Financiën en Begro-
ting , Gezondheidsinstellingen , Welzijn en
Gezin, over de discriminatie van onafhan-
kelijke groepen in de sector van de gezins-
en bejaardenhulp
- 363 (1992-1993) - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 2428

Sprekers : de heren E. Van Vaeren-
bergh, E. De Groot

Met redenen omklede motie van de heer
E. Van Rompuy C.S. tot besluit van de op
9 juni 1993 door de heer P. Van Grember-
gen gehouden interpellatie tot de heer L.
Van den Brande, minister-president van
de Vlaamse regering, Vlaamse minister
van Economie, KMO, Wetenschapsbe-
leid, Energie en Externe Betrekkingen,
over bijkomende federale steun aan het
Brusselse Hoofdstedelijk Gewest
- 364 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 2431

Met redenen omklede motie van de heer
A. Denys tot besluit van de op 9 juni 1993
door de heer A. Denys gehouden actuele
interpellatie tot de heer L. Van den Bran-
de, minister-president van de Vlaamse re-
gering, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de eventuele
privatisering van de GIMV en andere
overheidsbedrijven
- 365 (1992-1993) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming, blz. 2432
Sprekers : de heren A. Denys, L.
Ee;Ech E. Van Rompuy, F. Wy-

Met redenen omklede motie van de heer
L. Barbé tot besluit van de op 9 juni 1993
door de heer L. Barbé gehouden actuele
interpellatie tot de heer L. Van den Bran-
de, minister-president van de Vlaamse re-
gering, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de mogelijke
oprichting van een ankerholding
- 366 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 2435

Motie van aanbeveling van mevrouw A.
Leysen C.S. tot besluit van het op 22 juni
1993 gehouden debat over de Beleidsbrief
Gezinsbeleid
- 313 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 3
Hoofdelijke stemming, blz. 2436

Spreker : de heer G. Anthuenis

Voorstel vau resolutie van de heer J. Van
Hauthem betreffende de werking van de
Vaste Nationale Cultuurpactcommissie
- 374 (1992-1993) - Nr. 1
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 2438

Sprekers : de heren J. Van Hauthem,
A. Denys, P. Van Grembergen, E.
Van Rompuy

Actuele interpellaties (Regl. art. 79)
(Voortzetting)
Actuele interpellatie van de heer L.
Hancké tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over diens overleg
met minister-president Lubbers betreffen-
de de Waterverdragen, blz. 2439

Sprekers : de heren L. Hancké, G.
Annemans, G. Geens, J. Ansoms, mi-
nister-president L. Van den Brande

Actuele interpellatie van de heer G.
Geens tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over maatregelen
betreffende de deelname van de Vlaamse
ministers aan de Europese Ministerraad
vanaf 1 juli 1993
Actuele interpellatie van de heer F. Van
den Eynde tot de heer L. Van den Bran-
de, minister-president van de Vlaamse re-
gering, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de mogelijke
gemeenschappelijke actie van de Vlaamse
Executieve en de Waalse Gewestexecutie-
ve rond het Belgisch voorzitterschap van
de Europese Ministerraad, blz. 2443

Sprekers : de heren G. Geens, G. An-
nemans, F. Van den Eynde, J. Van
Hauthem, minister-president L. Van
den Brande

minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie   en
Externe Betrekkingen, over de GIMV-
dochter Fishlink, blz. 2450

Sprekers : de heren M. Maertens, D.
Ramoudt, H. Olaerts, minister-presi-
dent L. Van den Brande

Met redenen omklede motie, blz. 2455
Actuele interpellatie van de heer J. De
Mol tot de heer T. Kelchtermans, Vlaam-
se minister van Openbare Werken, Ruim-
telijke Ordening en Binnenlandse Aange-
legenheden, over de toepassing van de op
9 Juni 1993 door de Vlaamse Raad aange-
nomen ontwerpen van decreet houdende
aanvulling en wijziging van de wet van 29
maart 1962 houdende organisatie van de
ruimtelijke ordening en van de stede-
bouw, blz. 2455

Sprekers : de heer J. De Mol, minister
T. Kelchtermans

Regeling van de werkzaamheden,
blz. 2458

Bijlage
Vragen om uitleg, blz. 2459

Actuele interpellatie van de heer M.
Maertens tot de heer L. Van den Brande,
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59e vergadering Woensdag 9 juni 1993
Middagvergadering

VOORZITTER : de heer L. Van-
velthoven
- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.
- De vergadering wordt geopend om
14.03 uur.

De voorzitter : Dames
vergadering is geopend

en heren, de

AANWEZIGEN

M. Aelvoet, V. Anciaux, G. Anne-
mans, J. Ansoms, G. Anthuenis, L.
Appeltans, A. Arts, E. Baldewijns,
L. Barbé, M. Bartholomeeussen, E.
Beysen, R. Bosman, G. Bossuyt, M.
Bourgois, P. Breyne, L. Bril, H.
Brouns, X. Buisseret, H. Candries,
M. Capoen, G. Cardoen, J. Cau-
bergs, J. Caudron, F. Cauwenberghs,
P. Chevalier, M. Colla, M. Cordeel,
H. Coveliers, S. Creyf, R. Daems,
N. De Batselier, A. De Boeck, J. De
Bremaeker,  H. De Croo,  A. De
Maght-Aelbrecht, F. De Man, W.
Demeester-De Meyer, J. Demeule-
naere,  J. De Meyer, J. De Mol, W.
Demuyt, A. Denys, P. Deprez, J. De
Roo, J. De Seranno, P. Desmet, R.
Deswaene, L. Detiège, W. De Vlieg-
here, J. Devolder, P. Dewael, F. De-
winter, M. Didden, F. Dielens, L.
Dierickx, V. Dua, J. Dupré, J. Ee-
man, G. Geens, J. Geysels, F. Ghes-
quière , A. Gijsbrechts-Horckmans,
W. Goossens, L. Goutry, L. Hancké,
P. Hostekint, T. Kelchtermans, A.
Kempinaire, R. Landuyt, H. Lau-

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 59
9 juni 1993

wers, J. Laverge, J. Leduc, J. Lens-
sens, A. Leysen, C. Lisabeth, M. Lo-
gist, M. Maertens, H. Marsoul, L.
Martens, Maximus, T. Merckx-Van
Goey, G. Moens, C. Moors, L. Ne-
lis-Van Liedekerke, A.-M. Neyt-
suyttebroeck,  H. Olaerts, M. Oli-
vier, J. Peeters, L. Peeters, L. Pier-
CO, E. Pinoie, K. Pinxten, S. Plat-
teau, R. Raes, D. Ramoudt,  A.
Schellens, H. Schiltz, E. Schuer-
mans, W. Seeuws, J. Slee&, J.
Spinnewyn, L. Standaert, H. Suyker-
buyk, F. Swaelen, G. Swennen, W.
Taelman, P. Tant, J. Tavernier, J.
Taylor, L. Tobback, M. Tyberghien-
Vandenbussche, L. Ulburghs, J. Val-
keniers, A. Van Aperen, J. Vande
Lanotte, L. Van den Bossche, L.
Van den Brande, F. Vandenbroucke,
B. Vandendriessche, F. Van den
Eynde, D . Van der Maelen, M. Van
der Poorten, J. Van der Sande, J.
Vandeurzen, H. Van Dienderen, J.
Van Eetvelt, P. Van Grembergen, J.
Van Hauthem, J. Van Hecke, R.
Van Hooland, M. Van houtte, E.
Vankeirsbilck, G. Vanleenhove, R.
Vanlerberghe J. Van Looy , D. Van
Mechelen, L. Van Nieuwenhuysen,
K. Van Overmeire, T. Van Parys, M.
Van Peel, R. Van Rompaey, E. Van
Rompuy, J.-P. Van Rossem, E. Van
Vaerenbergh, L. Vanvelthoven, R.
Van Walleghem, H. Van Wambeke,
V. Vautmans, F. Vergote, G. Ver-
hofstadt, 1. Verleyen, A. Verlinden,
G. Vermassen, F. Vermeiren, W.
Verreycken, M. Verwilghen, M. Vo-
gels, J. Weyts, R. Wierinckx, F. Wil-
lockx, F. Wymeersch

AFWEZIG MET KENNISGEVING

J. Timmermans : gezondheidsrede-
nen ;

J. Buchmann, W. Claes, E. Derycke,
E. Flamant, F. Sarens, M. Smet :
buitenslands ;

P. Berben, S. De Clerck, E. De
Groot, J. Sauwens, R. Swinnen, L.
Van den Bossche, H. Weckx : ambts-
verplichtingen ;

J. Leclercq : familieverplichtingen.

AFWEZIG ZONDER KENNISGE-
VING

A. Bourgeois, W. Cortois, J. Decor-
te, J.-L. Dehaene, P. De Keersmae-
ker, R. De Wulf, M. Dillen, M. Eys-
kens, J. Gabriels, W. Martens, L.
Monset, J. Pede, W. Peeters.

SAMENSTELLING VAN EEN
COMMISSIE

Wijziging onder de plaatsvervangen-
de leden

De voorzitter : Voor de SP-fractie
is :

in de commissie voor Leefmilieu en
Natuurbehoud de heer Moens als

Berichten van verhindering
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Voorzitter

plaatsvervangend lid vervangen door
de heer Vande Lanotte.

ACTUELE VRAGEN (Regl. art.
77)

Actuele vraag van de heer J. Cau-
bergs tot de heer L. Van den Bos-
sche, Vlaamse minister van Onder-
wijs en Ambtenarenzaken, over een
vrije dag voor Genkse leerlingen ter
gelegenheid van een islamitische
feestdag

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Caubergs tot
de heer Van den Bossche, Vlaamse
minister van Onderwijs en Ambtena-
renzaken, over een vrije dag voor
Genkse leerlingen ter gelegenheid
van een islamitische feestdag.

De heer Caubergs heeft het woord.

De heer J. Caubergs : Mijnheer de
voorzitter, ik dank de minister omdat
hij hier in deze omstandigheden toch
aanwezig is. Het is in het verleden
reeds gebeurd dat een minister zich
liet vervangen door een andere mi-
nister.

Vervolgens kom ik tot mijn vraag.
Groot was onze verwondering toen
wij op 1 juni jongstleden via BRTN
II, omroep Hasselt vernamen dat de
burgemeester van Genk, tevens pro-
vinciaal voorzitter van de CVP, aan
al de kinderen van het lager onder-
wijs van zijn stad een dag vrijaf zou
geven om de dag van het schaap te
vieren.

Mijnheer de minister, waar zal zulks
eindigen ? Ik spreek dan nog niet
over de sluikslachtingen waarvan wij
goed op de hoogte zijn. Soms worden
de schapen gewoon in de keuken of
in de badkuip geslacht.

Via de radio en via Het Belang van
Limburg werden de kinderen uitge-
nodigd om bij de in België verboden
rituele slachtingen zonder verdoving,
aanwezig te zijn.

Vlaamse Raad
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Mijnheer de minister, dit is deontolo-
gisch onaanvaardbaar en heeft niets
te maken met onze cultuur of met de
opvoeding van onze kinderen. Onze
jeugd is niet gebaat met het aanleren
van dergelijke handelingen, zij ver-
dient beter. Met recht en rede verzet-
ten wij ons dan ook tegen deze prak-
tijken die in Vlaanderen niet thuisho-
ren. Onze oude beschaving is ons
lief. Daarom zeggen wij neen aan de
rituele slachtingen, aan de burge-
meesters die ze promoten en aan de
onderwijsinstellingen die eraan mee-
werken.

De voorzitter : Minister Van den
Bossche heeft het woord.

Minister L. Van den Bossche : Mijn-
heer de voorzitter, de vraagsteller
verwijst naar een mededeling van
BRTN-Omroep Limburg van 1 juni
jongsleden. Op mijn verzoek werd
mij een copie van de tekst toege-
stuurd. Ik citeer : In Genk krijgen de
kinderen van een aantal lagere scho-
len vandaag of morgen een dag vrijaf
naar aanleiding van het islamitische
offerfeest. Dan wordt door een isla-
mitisch gezin een schaap geslacht.
Ook de buren feesten mee. De bewe-
ging gastvrij Genk heeft het initiatief
toegejuicht. Zij vraagt de gemeente-
besturen in de andere mijngemeen-
ten volgend jaar ook een vrije dag in
de plaatselijke scholen af te kondi-
gen. Einde citaat.

Agalev-kamerlid Hugo Van Diende-
ren ondervroeg minister-president
Luc Van den Brande (CVP) over het
Duwvaarttracé

In de mededeling wordt niet recht-
streeks gewag gemaakt van de even-
tuele betrokkenheid van de burge-
meester van Genk bij het gehekelde
initiatief. Zijn betrokkenheid kan
hoogstens worden afgeleid uit de
combinatie van de twee laatste zin-
nen.

gelegenheid werd door de islamiti-
sche gemeenschap een gratis maaltijd
aangeboden tijdens een buurtfeest.
De gemeentelijke integratiedienst
coördineerde het geheel. Tal van so-
ciaal-culturele verenigingen uit het
Genkse namen eraan deel. In overleg
tussen het gemeentebestuur en de
moskeeverenigingen werd het offer-
feest uitgesteld tot de eerstvolgende
zondag. Op deze wijze is er in de
scholen alvast geen absenteïsme als
gevolg van dit feest.

De voorzitter : De
heeft het woord.

heer Caubergs

Vervolgens heb ik de burgemeester De heer J. Caubergs : Mijnheer de
van Genk, de heer Gabriëls, laten minister, ik leid uit uw antwoord af
opbellen ten einde meer duidelijk- dat wat ik gehoord heb niet overeen-
heid te krijgen. Hij zei mij dat er aan stemt met wat u hebt voorgelezen.
de Genkse leerlingen geen extra ver- De tekst die u van de BRTN ontvan-
lofdag werd toegekend. Het toeken- gen hebt, heb ik ook telefonisch van
nen van verlofdagen ligt trouwens de BRTN gekregen. Het was echter
niet binnen zijn bevoegdheid. Tevens niet dezelfde tekst die men op de ra-
verzekerde hij mij dat hij nooit heeft dio heeft uitgezonden. Nu weet ik
opgeroepen om deel te nemen aan ook zeker, vermits u het hebt beves-
de rituele slachtingen en dat er wel-
licht verwarring is ontstaan met het

tigd, dat een burgemeester niet ge-
machtigd is om vrijaf te geven in een

afsluiten van het offerfeest. Bij deze onderwijsinstelling.
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Minister L. Van den Bossche : Ik ben
bereid u de fax die ik ontvangen heb
ter beschikking te stellen.

De heer J. Caubergs : Mijnheer de
minister, ik twijfel niet aan de op-
rechtheid van wat u hebt gezegd.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

te schrijven in het officieel muziekon-
derricht. Zowel leerkrachten als leer-
lingen zijn enthousiast over dit pro-
ject. Welke zijn de opvoedkundige
redenen waarnaar wordt verwezen ?
Van dit project is immers geen offi-
ciële evaluatie gemaakt. Indien dit
wel zo is, dan wil ik weten waarom
de minister nu plots dit project wil
stopzetten.

Actuele vraag van de heer L. Appel-
tans tot de heer L. Van den Bossche,
Vlaamse minister van Onderwijs en
Ambtenarenzaken, over de stopzet-
ting van het Kodaly-project in het
muziekonderwijs

De minister verwijst ook naar regle-
mentaire argumenten. Ook daarover
had ik graag meer vernomen. In het
kader van de vervlakking van het on-
derwijs leek dit experiment ons een
creatieve invulling. Wat zijn nu de
precieze financiële implicaties van dit
experiment en is het niet mogelijk het
project uit te breiden in plaats van
het in te perken ?

aan de minister van Onderwijs
schrijft de toenmalige bestuursdirec-
teur, ik citeer : Hoe het notenleeron-
derwijs volgens de Kodalymethode in
de dagscholen is terecht gekomen, is
de administratie niet duidelijk. Uit
een algemeen dossier van de rijksmu-
ziekacademie blijkt dat alleen voor
wat betreft het Sint-Jan Berchmans-
college schriftelijk toelating werd ge-
vraagd en gegeven tot het organise-
ren van het experiment Kodalyme-
thode. Einde citaat. Desalniettemin
werd toen reeds in zeven scholen , in
1993 zijn het er reeds tien, volgens
het experiment gewerkt.

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Appeltans tot
de heer Van den Bossche, Vlaamse
minister van Onderwijs en Ambtena-
renzaken, over de stopzetting van het
Kodaly-project in het muziekonder-
wijs.

De voorzitter : De minister heeft het
woord.

In zijn zelfde nota stelt de bestuursdi-
recteur vast dat de school haar ver-
plichtingen niet nakwam door de ad-
ministratie, zoals oorspronkelijk op-
gedragen was, niet ieder jaar een fi-
nancieel verslag toe te sturen. Tevens
stelde hij vast dat het experiment
reeds over 144 uren per week liep en
dat de kostprijs meer dan 1 miljoen
zevenhonderd duizend frank be-
droeg. Tijdens het schooljaar 1991-
1992 betrof het reeds 279,5  uur, en
ruim 10 miljoen frank.

De heer Appeltans heeft het woord.

Minister L. Van den Bossche : Mijn-
heer de voorzitter, met uw toelating
wil ik een ietwat langer antwoord
verschaffen op deze vraag dan vol-
gens ons reglement is toegelaten om-
dat het een ideale kans is om de za-
ken op een rijtje te zetten.

De heer L. Appeltans (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, sinds
twintig jaar wordt in het Antwerpse
in het lager onderwijs een onderwijs-
methode toegepast die gebaseerd is
op het systeem van de Hongaarse
muziekpedagoog en componist Sol-
tan Kodaly. Daarbij geeft men mu-
ziekonderricht op basis van het volks-
lied. In De Standaard stond vorige
week dat het project wordt stopgezet
en men haalt daarvoor verschillende
redenen aan.

Een project dat al twintig jaar duurt,
kan moeilijk nog als een experiment
worden beschouwd en na die tijd
moet het dus duidelijk zijn of het nog
zin heeft er mee door te gaan. Het
project is over de verschillende on-
derwijsnetten gespreid, zodat niet
één bepaald net wordt bevoordeeld
of benadeeld.

De bestuursdirecteur concludeerde
dat een experiment dat slechts tien
jaar zou lopen na tien jaar zijn hoofd-
doel, namelijk de herziening van het
notenleeronderwijs in de inrichtingen
voor kunstonderwijs, nog steeds niet
had bereikt. Hij voegde er aan toe
dat er geen wettelijke basisinstelling
van dit experiment was en dat, aan-
gezien werd gestreefd naar een uit-
breiding over het hele Antwerpse on-
derwijsnet , de financiële weerslag
zou stijgen. Hij besloot het Kodaly-
experiment te beperken tot de RMA-
Antwerpen en de lessen gegeven in
het basisonderwijs door deze im-ich-
tingen te laten verzorgen. Zijn nota
bleef echter zonder gevolg.

Elke dag wordt aan de scholieren een
half uur muziekonderricht gegeven,
wat neerkomt op 2,s uur in plaats
van één uur per week. De leerkracht
wordt vergoed door de leerlingen in

Het Kodaly-project werd in 1972 ge-
start als een experimenteel onderwijs
aan het toenmalige RMA, thans de
muziekacademie van het gemeen-
schapsonderwijs te Antwerpen ,en
dit voor een periode van maximum
vijf jaar. De rechtsbasis van het expe-
riment was toentertijd de wet van 14
mei 1955 tot regeling van het kunst-
onderwijs. Het had tot doel het in de
bestaande leergang notenleer gege-
ven onderricht derwijze om te vor-
men dat het zou gebaseerd zijn op en
vertrekken van de natuurlijke crea-
tieve mogelijkheden en verlangens
van het kind. Nochtans mocht het on-
der geen enkel beding afbreuk doen
aan het vastgestelde programma van
de normale leergang. Om het experi-
ment in de beste omstandigheden te
laten plaatsvinden, werd in elke klas
twee maal anderhalf uur in plaats van
twee maal één uur les gegeven. De
administratie diende ieder jaar in
kennis te worden gesteld van de fi-
nanciële implicaties en van het ver-
loop van het experiment.

In een evaluatienota van maart 1982

In 1988 besluit de minister een eva-
luatiecommissie in te richten die zich
over het eindproject van het Kodaly-
experiment diende uit te spreken.
Door het overlijden van de voorzitter
van de evaluatiecommissie, de heer
Fleerackers, werd het eindrapport
van de evaluatiecommissie nooit offi-
cieel bij de minister neergelegd. Het
officieuze eindrapport maakte heel
wat kritische bemerkingen bij het ex-
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Van den Bossche

periment, maar was zeker niet een-
duidig negatief. Merkwaardig is wel
dat het Kodaly-project door het toen-
malige beleid volledig buiten de be-
sprekingen werd gehouden tijdens de
fundamentele hervormingen in het
muziekonderwijs. Bovendien werden
vanuit de instellingen geen bemerkin-
gen geformuleerd omtrent dit onder-
wijs en het al dan niet experimentele
karakter ervan. De gemeenschapsmi-
nister stelde op 27 november 1991
wel dat de bestaande samenwerking
met de basisscholen kon worden ver-
dergezet ; uitbreiding van het project
kon echter onder geen beding.

Ik heb op dit vlak dan ook een vijftal
bevindingen. Ten eerste, vandaag
kan men enkel en alleen vaststellen
dat er binnen de reglementering van
het Deeltijds Kunstonderwijs, zoals
die sinds 1990 bestaat, geen enkele
decretale basis meer aanwezig is voor
een verder Kodaly-experiment.

Ten tweede, artikel 13 van het besluit
van de Vlaamse Executieve houden-
de organisatie van het deeltijds
kunstonderwijs, studierichting mu-
ziek, woordkunst en dans, bepaalt
dat experimenten kunnen worden
toegestaan. Een experiment kan ech-
ter niet langer dan vijf jaar in de lage-
re graad en vier jaar in de andere
graden. Op dit ogenblik kan men
slechts vaststellen dat een experi-
ment, dat in 1972 is gestart en in 1992
nog steeds loopt, geen enkele juridi-
sche grond heeft en niet langer als
experiment kan worden omschreven.
Er bestaat geen grond om het als zo-
danig binnen de bestaande reglemen-
tering in te passen.

Ten derde, in 1990 kreeg de muziek-
wereld ruim de kans haar visie te ge-
ven over de hervorming van het mu-
ziekonderwijs en meer in het bijzon-
der over het notenleeronderricht.
Een heel nieuwe opvatting ter zake
kwam toen tot stand die zelfs uit-
mondde in nieuwe vakbenamingen
als algemeen muzikale vorming en al-
gemene muziekcultuur. Op dat ogen-
blik moest het toch duidelijk zijn dat
er voor het Kodaly-project geen
ruimte was weggelegd in het her-
vormd muziekonderwijs. Daar is

toen nooit tegenin gegaan ! Men
heeft het project als dusdanig verder
gedoogd. Vandaag moeten de con-
clusies hieruit worden getrokken.

Ten vierde, wat de waarde van het
Kodaly-project voor het basisonder-
wijs zelf betreft - het gaat hier in-
derdaad hoofdzakelijk om lessen
deeltijds kunstonderwijs die binnen
het reguliere basisonderwijs worden
gegeven - moet het bestuur van het
betrokken onderwijs hierover binnen
zijn doelstellingen zelf de conclusies
trekken. In ieder geval meent de be-
voegde inspectie, wiens advies ter za-
ke essentieel is, dat het niveau van
de notenleerklassen in het deeltijds
kunstonderwijs té laag is.

Ten vijfde, uiteraard mag voornoemd
standpunt niet voor gevolg hebben
dat afbreuk zou worden gedaan aan
het recht van de inrichtende macht
om eventueel binnen de gevolgde les-
sentabel de Kodaly-methode toe te
passen. Dit kan echter geen afbreuk
doen aan de reglementeringen waar-
bij zowel de toelatingsvoorwaarden
als de minimum-lestabellen moeten
worden gerespecteerd.

Het voortbestaan van de Kodaly-me-
thode in bepaalde lagere scholen ligt
dan ook in handen van de inrichtende
machten van de betrokken onder-
wijsinstellingen. Voor een net, meer
bepaald de ARGO, weet ik in elk
geval dat men in het Antwerpse blijk-
baar tracht dit op die manier verder
te zetten.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer J. Taver-
nier tot de heer L. Van den Bossche,
Vlaamse minister van Onderwijs en
Ambtenarenzaken, over een even-
tuele bevriezing van het aantal lesu-
ren in het HOKT

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Tavernier tot
de heer Van den Bossche, Vlaamse
minister van Onderwijs en Ambtena-
renzaken, over een eventuele bevrie-

zing van het aantal lesuren in het
HOKT.

De heer Tavernier heeft het woord.

De heer J. Tavernier : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister, col-
lega’s, ik heb van een aantal scholen
het alarmerende bericht vernomen
over de eventuele bevriezing van het
aantal lesuren in het Hoger Onder-
wijs van het Korte Type. Een paar
dagen later werd dit bericht door de
kranten bevestigd. De kranten voeg-
den er wel aan toe dat de lestijden
hoogst waarschijnlijk niet geblok-
keerd zouden worden.

Ik ben van mening dat de minister
omtrent deze geruchten enige klaar-
heid moet scheppen.

Mijnheer de minister, bent u van plan
een bevriezing van het aantal lesuren
van het HOKT aan deze Raad voor
te stellen ?

De voorzitter
woord.

: De minister heeft het

Minister L. Van den Bossche : Mijn-
heer de voorzitter, vooraleer op de
vraag van de heer Tavernier te ant-
woorden, wil ik er toch op wijzen dat
ik - de beste parlementaire tradities
getrouw - over mijn plannen geen
verantwoording verschuldigd ben.
Deze gang van zaken verontrust mij
enigszins. Op die manier kan men
mij, vooraleer ik voor die beslissin-
gen verantwoordelijk ben, reeds over
een bepaald document ondervragen.

Collega Tavernier, ik zal toch op uw
vraag antwoorden, uit respect voor
uw consequente inzet. Maar princi-
pieel blijft mijn opmerking. De admi-
nistratie Hoger Onderwijs heeft wel
degelijk een voorontwerp van over-
gangsdecreet opgesteld dat onder-
meer in de bevriezing van de lestij-
denpaketten voorzag. Dit vooront-
werp was niet alleen bedoeld als uit-
gangspunt voor de toekomstige enve-
loppefinanciering maar was ook een
reactie op de evaluatie van de absolu-
te cijfers van het aantal ingeschreve-
nen aan het Hoger Onderwijs Buiten
de Universiteit. Bij de telling van fe-
bruari laatstleden werd voor het eerst
rekening gehouden met het aantal in-
schrijvingen in de richting Economie
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korte type. Men wist dat de invoering
van het derde jaar budgettaire gevol-
gen zou hebben op het academiejaar
1993. De inspecteur van Financiën
heeft in zijn eindrapport trouwens ge-
wag gemaakt van het Camel Nose-ef-
fect : de rekening voor 1992 is be-
perkt maar het effect van de maatre-
gel zal pas ten volle voelbaar zijn in
1993. Men had voor deze meerkost
een bedrag van 230 miljoen frank op
jaarbasis gepland. Bij de herbereke- .
ning bleek dat de aangroei in absolu-
te cijfers kleiner was dan het aantal
studenten derde jaar ekonomie korte
type. De vrees van de administratie
was dus onterecht.

Op 5 juni 1993 meldde de krant De
Standaard dat er, ik citeer : hoogst
waarschijnlijk geen blokkering van
de lestijden komt omdat de minister
de suggestie niet heeft opgenomen.
Einde citaat. De redacteur was goed
ingelicht. Ik kan u verzekeren dat er
geen bevriezing van het aantal lesu-
ren in het HOKT gepland is.

Er wordt wel een beperking inge-
voerd voor de opleidingen van het
hoger kunstonderwijs en van de ge-
rangschikte en niet-gerangschikte af-
delingen binnenhuisarchitectuur die
momenteel onder het Hoger Onder-
wijs van het Lange Type gerangschikt
worden. Voor de scholen die tot het
HOLT behoren, is het aantal aan-
vaardbare lestijden per instelling
voor de academiejaren 1992-1993 en
1993-1994 gelijk aan 210 percent van
het aantal aanvaarde lestijden die ef-
fectief ingericht werden tijdens het
academiejaar 1991-1992.

Dit betekent dat, ondanks de bevrie-
zing, de personeelsformatie nog met
tien percent kan toenemen op voor-
waarde dat het aantal studenten
stijgt.

In het gemeenschapsonderwijs wordt
in het hoger kunstonderwijs voor de
academiejaren 1992-1993 en 1993-
1994, de omkadering van het admini-
stratief en hulpopvoedend personeel
vastgesteld op het aantal ambten dat
ingericht was in het academiejaar
1991-1992.

De voorzitter :
heeft het woord

De heer Tavernier

De heer J. Tavemier : Mijnheer de
voorzitter, ik dank de minister voor
zijn antwoord. Ik had mij aan de in-
leidende beschouwing van de minis-
ter verwacht. Ik wens er toch op te
wijzen dat ik mij niet heb gesteund
op geruchten, ook niet op het kran-
tenartikel waarin over een nota
wordt gesproken. Ik heb mij wel de-
gelijk gebaseerd op berichten die ik
vanuit de scholen ontving en op een
tekst, die ik via de fax heb ontvan-
gen, van het voorontwerp van de-
creet.

Rekening houdend met het tijdstip
van het schooljaar denk ik dat het
toch wel belangrijk is dat de betrok-
ken scholen duidelijk weten waar zij
voor volgend schooljaar staan.

De voorzitter : De minister heeft het
woord.

Minister L. Van den Bossche : Het
is juist dat de betrokken tekst werd
overgemaakt onder collega’s in de re-
gering. Dat is volkomen normaal in
het kader van de besprekingen. Via
één van hen werd deze tekst aan een
koepel bezorgd.

Dit net heeft dit voorontwerp van
tekst onmiddellijk aan een aantal
scholen gestuurd, zodat ik een paar
dagen later rechtstreeks vanuit deze
scholen ter zake brieven ontving. Ik
vind dit niet erg. Ik maak daarvan
geen probleem.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten. Ik dank de minister voor zijn
gewaardeerde aanwezigheid. Ik denk
aan de woorden van de heer Cau-
berghs.

Actuele vraag van de heer H. Van
Dienderen tot de heer L. Van den
Brande, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister
van Economie, KMO, Wetenschaps-
beleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over het Duwvaarttracé

De voorzitter : Aan de orde is de ac-

tuele vraag van de heer Van Diende-
ren tot de heer Van den Brande, mi-
nister-president van de Vlaamse re-
gering, Vlaamse minister van Econo-
mie, KMO, Wetenschapsbeleid,
Energie en Externe Betrekkingen,
over het Duwvaarttracé.

De heer Van Dienderen heeft het
woord.

De heer H. Van Dienderen : Mijn-
heer de voorzitter, mijnheer de mi-
nister-president , collega’s, vooreerst
wil ik een van uw ministers felicite-
ren. Immers, minister Sauwens heeft
het Duwvaarttracé, of de antitank-
gracht, in de Antwerpse regio als
landschap gerangschikt. Er zijn daar-
voor zeer goede, groene argumenten.
Inderdaad, het is een merkwaardig
voorbeeld van militaire bouwkunde
uit het begin van deze eeuw. Boven-
dien is er daar een zeer rijke fauna
en flora, vooral te danken aan het
zuivere water van de antitankgracht
zelf, en heel wat Antwerpenaars ko-
men daar tijdens de warme zomerda-
gen wat verpozing zoeken omdat er
in de Antwerpse regio niet veel open
ruimten meer zijn. Het behoud van
deze open ruimte voor natuurontwik-
keling en voor zachte recreatie is een
goede zaak. Wij betuigen dus onze
steun aan uw minister.

In de pers hebben we meteen veront-
rustende berichten gelezen. Een an-
dere minister uit uw kabinet zou zich
verzetten tegen de klassering en daar
niet zo van onder de indruk zijn en
er niet van overtuigd zijn dat het een
goede zaak is om dit te klasseren. Hij
wil dit Duwvaarttracé in elk geval
voor de onmiddellijke toekomst be-
houden zien voor een goederenspoor
en voor de verdere toekomst als duw-
vaartkanaal.

U weet dat de ontstaansgeschiedenis
van mijn partij zeer nauw verbonden
is met de strijd tegen dit kanaal.

Ik had graag van u vernomen of de
Vlaamse regering achter het stand-
punt van minister Sauwens of achter
dit van minister Kelchtermans staat.
Zal de Vlaamse regering in deze zaak
duidelijke taal spreken ? Gisteren,
tijdens het debat over Vlaanderen
2002 was dit een belangrijk discussie-
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punt tussen u en de groenen. U somt
maar wat op en vaak worden tegen-
strijdige dingen gezegd. Gaat u in dit
dossier duidelijke taal spreken in de
lijn van het project 2002 waarin u zegt
dat er op het gebied van ruimtelijke
ordening in het verleden nogal wat
stommiteiten zijn gebeurd ? Zal die
groene retoriek van het project 2002
nu door groene beleidsdaden worden
gevolgd, zoals door minister Sauwens
is aangekondigd ?

De voorzitter : De
heeft het woord.

minister-president

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer de voorzitter, colle-
ga’s, ten eerste stel ik met genoegen
vast dat collega Van Dienderen het
project 2002 een duidelijk document
vind. Dit is waarschijnlijk een bijstel-
ling die het gevolg is van het debat
dat we gisteren hebben kunnen voe-
ren. Ik noteer dit. Ik ben daarover
verheugd. Het bevestigt het aanbod
dat collega Geysels heeft gedaan om
grondig verder te discussiëren en sa-
men over het project 2002 tot een
synthese te komen.

Mijnheer Van Dienderen, u stelt de
vraag of de Vlaamse regering een
groen beleid voert ? Een regering
kan geen gekleurd beleid voeren. Zij
moet de noodzakelijke maatregelen
nemen.

Op 16 april 1993 heeft minister Sau-
wens een besluit ondertekend. De
procedure houdt in dat voor een ter-
mijn van negen maanden een be-
schermingsmaatregel werd genomen.
De consultatie vindt dan ook op die
basis plaats. Ik geef toe dat een aan-
tal waardevolle, ecologische en land-
schappelijke elementen aanwezig zijn
om een dergelijke stap te overwegen.

Evenwel zal minister Sauwens, en in
dit geval de hele Vlaamse regering,
een afweging maken tussen enerzijds
landschappelijk en ecologisch waar-
devolle elementen, maar anderzijds
ook economische en eventueel nog
andere elementen die ons in staat
moeten stellen een eindafweging te
maken. Ze zal worden gemaakt bin-
nen de normale procedure en binnen
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de geplande tijdspanne. Thans gaat
het om een bewarende maatregel.
Wanneer blijkt dat na de consultatie
dezelfde afwegingen kunnen worden
gemaakt als degene die minister Sau-
wens nu heeft gemaakt, zal het be-
sluit worden bevestigd. Indien even-
tueel andere afwegingen in aanmer-
king moeten worden genomen, zal
het definitief besluit ook de afweging
van de Vlaamse regering weergeven.

De voorzitter : De heer Van Diende-
ren heeft het woord.

De heer H. Van Dienderen : Mijn-
heer de voorzitter, mijnheer de mi-
nister-president, u bevestigt de kri-
tiek van de groenen op het project
Vlaanderen-Europa 2002. Ook ter
zake maakt u geen duidelijke en ver-
antwoorde keuze.

De groene retoriek uit bovenge-
noemd project moet op het terrein
door groene beleidsdaden worden
gevolgd. Ik stel vast dat zulks voor-
alsnog niet het geval is.

De voorzitter : De
heeft het woord.

minister-president

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer de voorzitter, er werd
tijdelijk een beschermende maatregel
genomen.

De Vlaamse regering en collega Sau-
wens zullen op het einde van de ter-
mijn een duidelijke keuze maken.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer G. Ver-
massen tot de heer L. Van den Bran-
de, minister-president van de Vlaam-
se regering, Vlaamse minister van
Economie, KMO, Wetenschapsbe-
leid, Energie en Externe Betrekkin-
gen, over de werkgelegenheid in het
Maasland

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Vermassen
tot de heer Van den Brande, minis-
ter-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Econo-

Duwvaarttracé
Werkgelegenheid in het Maasland

mie, KMO, Wetenschapsbeleid,
Energie en Externe Betrekkingen,
over de werkgelegenheid in het
Maasland.

De heer Vermassen heeft het woord.

De heer G. Vermassen : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister-pre-
sident, u zal ongetwijfeld weten dat
Siemens-Lanklaar de beslissing heeft
genomen een honderdtal arbeids-
plaatsen af te stoten. Dit is spijtig
genoeg geen geïsoleerd .geval in
Vlaanderen. Het is alleen de bevesti-
ging dat wij met een vrij diepe reces-
sie worden geconfronteerd. Het blijft
evenwel zeer erg, zeker in de weten-
schap dat het Maasland  inzake werk-
loosheid de zwaarst getroffen regio
in Limburg is.

Derhalve had ik graag vernomen of
de Vlaamse Executieve ter zake nog
initiatieven kan nemen teneinde
enerzijds de afvloeïingen tot een
strikt minimum te beperken of zelfs
te voorkomen ; anderzijds, is het ook
interessant te weten of in het verle-
den ooit expansiesteun of andere
economische steun aan dit bedrijf
werd toegekend mits voorwaarden
inzake tewerkstelling.

Parallel met deze zaak werkt KS aan
een project dat erop is gericht een
honderdtwintigtal arbeidsplaatsen te
creëren. Het project bestaat erin af-
gedankte rubberbanden te valorise-
ren middels het hergebruik via ther-
mische valorisatie, namelijk in een
stroom- en electriciteitscentrale. Dit
zou op een zeer milieuvriendelijke
manier gebeuren.

Aldus zou men verschillende vliegen
in één klap kunnen slaan : ten eerste,
men zou voor een groot gedeelte het
rubber-afvalprobleem in Vlaanderen
kunnen oplossen. Ik meen te weten
dat momenteel 80.000 ton afgedank-
te rubberbanden in Vlaanderen op de
markt komen. Het eventueel nieuw
op te richten bedrijf zou 90.000 ton
kunnen verwerken, wat grosso modo
betekent dat het rubberprobleem in
Vlaanderen daarmee een substantië-
le oplossing zou krijgen.

Ten tweede, zou deze produktie op
een milieuvriendelijke wijze verlopen
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wat geen belemmering zou beteke-
nen voor een mogelijke investering
van Center Parcs. Anderzijds zou in
de continue energievoorziening wor-
den voorzien van een aantal bedrij-
ven die momenteel gelegen zijn op
het industriepark v a n  Dilsen-
Lanklaar .

Last but not least zouden 120 recht-
streekse arbeidsplaatsen worden ge-
creëerd en ongeveer 400 in de bouw-
fase.

Ik vernam dat de regionale commis-
sie van ruimtelijke ordening adviseer-
de de site waar het bedrijf wordt in-
geplant in de ambachtelijke zone te
leggen, terwijl aanvankelijk dit ge-
bied als industriezone was inge-
kleurd. Dit zou een zware hypotheek
leggen op de realisatie van het pro-
ject.

Enerzijds wordt men dus geconfron-
teerd met arbeidsuitstoting via de
herstructureringsoperatie van Sie-
mens-Lanklaar en anderzijds dreigt
men naast de boot te vallen aangaan-
de het nieuw project dat door KS
wordt gepland inzake de thermische
valorisatie van rubberafval.

Mijnheer de minister-president, hoe
staat de Vlaamse Executieve tegen-
over dat laatste project ?

De voorzitter : De minister-president
heeft het woord.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Wat Siemens-Lanklaar betreft is
het juist dat men overweegt het per-
soneelsbestand met 101 eenheden te
verminderen. Zoals u weet, worden
de modaliteiten dienaangaande thans
besproken.

De aangegeven redenen hebben te
maken met de economische conjunc-
tuur. Mijnheer Vermassen, het is in-
derdaad nog één van de dossiers dat
aangeeft dat wij niet enkel worden
geconfronteerd met een slechte eco-
nomische conjunctuur, maar dat bo-
vendien een recessie dreigt tot stand
te komen, ook in Vlaanderen.

Wat de mogelijkheden betreft kan ik
het volgende zeggen. Er is in expan-
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siesteun voorzien, meer bepaald voor
21.811.409 frank. Hieraan was de te-
werkstellingsvoorwaarde verboden
voor 340 personen tot eind 1987. Sie-
mens-Lanklaar heeft dus de voor-
waarde vervuld waarop expansies-
teun werd gegeven.

Tot op heden is de Vlaamse regering
niet betrokken bij deze herstructure-
ring. Zij stelde ter zake ook geen vra-
gen.

Ik ben ook bekommerd om de bijko-
mende afbraak van werkgelegenheid
die hieruit zal voortvloeiën.

Op wetgevend vlak werden echter
alle voorwaarden vervuld.

Aangaande het project voor recycla-
ge van rubber weet u dat de heer
Kelchtermans in 1990 een studiesyn-
dikaat voor de recyclage van rubber
opstartte.

In het verslag van het studiesyndikaat
worden twee mogelijkheden uiteen-
gezet. Een eerste mogelijkheid is het
aanwenden van chips voor asfaltbe-
legging. De tweede mogelijkheid is
het gebruik van rubber als thermi-
sche energie.

Het is een belangrijk project en in-
dien het nuttig kan worden aange-
wend, gaat het om een investering
van ongeveer 2 miljard frank, wat
een aanzienlijk bedrag is.

De geruchten die ter zake de ronde
doen zijn volgens mij wat voorbarig.
Er moeten nog beslissingen worden
genomen met betrekking tot de site
waar het project eventueel zou tot
stand komen. Vanzelfsprekend moet
de raad van bestuur van KS de nodi-
ge voorstellen formuleren teneinde te
kunnen beslissen.

Mijnheer de voorzitter, dat is de hui-
dige stand van zaken.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer C. Lisa-
beth tot de heer L. Van den Brande,

Werkgelegenheid in het Maasland
Begemann-groep

minister-president van de Vlaamse
regering, Vlaamse minister van Eco-
nomie, KMO, Wetenschapsbeleid,
Energie en Externe Betrekkingen,
over de resultaten van de Groep Be-
gemann.

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Lisabeth tot
de heer Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie
en Externe Betrekkingen, over de re-
sultaten van de Groep Begemann.

De heer Lisabeth heeft het woord.

De heer C. Lisabeth : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister-pre-
sident, vandaag en gisteren versche-
nen er eerder onheilspellende berich-
ten in de pers over de Groep Bege-
mann.

Deze Nederlandse groep speelt de
laatste jaren een niet onbelangrijke
rol in de Vlaamse economie. Ik geef
u daarvan twee voorbeelden. Deze
groep heeft een meerderheidspartici-
patie in, of zelfs meer dan dat, is énig
aandeelhouder van de groep Volvo
Car Sint-Truiden. Onlangs verwierf
deze groep ook een meerderheids-
participatie in Boelwerf. De aande-
len van deze groep zijn de laatste da-
gen op het Damrak in Nederland
zeer sterk gedaald, met name tot 28
gulden. Vroeger haalden deze aande-
len nog 80 tot 130 gulden. Het ver-
trouwen van de belegger in die groep
is blijkbaar geschokt, de belegger
stelt zich vragen. Indien de groep een
beroep op externe financiering zou
willen doen, zou deze situatie kunnen
betekenen dat ook de banken zich op
een bepaald moment vragen begin-
nen stellen. Dat is een eerste aspect.

Een tweede aspect haal ik uit het
jaarverslag van de Groep Begemann.
Daaruit blijkt ten eerste dat in 1992
de winst vrij sterk gedaald is, name-
lijk tot 372 miljoen frank in 1992 te-
genover 1,s miljard frank in 1991.
Volgens sommigen zou het winstcij-
fer voor 1992 zelfs nog wat zijn opge-
smukt. Ten tweede geeft deze groep
in haar jaarverslag blijk van de inten-
tie zich in de toekomst tot een aantal
kernactiviteiten te beperken. Energie

2215



opstar- 

minister- 

investerings- 

van- 

Bran- 

tus- 

Bran- 

oostartina 

Lisabeth

en transport behoren daar onder an-
dere toe. Voor Volvo Cars is dat wel-
licht een eerder gunstig teken. An-
derzijds zou men een aantal activitei-
ten willen afbouwen, met name in de
sector van de scheepsbouw. In dat
verband wil ik toch graag weten of u
zich er reeds van heeft kunnen verge-
wissen of de continuïteit voor ge-
noemde Vlaamse bedrijven verze-
kerd is en zal blijven in de toekomst ?

Ik heb ook nog een vraag over de
GIMV. De GIMV en nog een aantal
andere investeringsmaatschappijen
hebben, naar ik meen, vorig jaar een
aantal participaties in Volvo Cars van
de hand gedaan, waarvoor zij door
de Groep Begemann werden vergoed
met Begemann-aandelen. Hebt u
zich er al van kunnen vergewissen of
de GIMV en de andere investerings-
maatschappijen daarbij voldoende
bescherming hebben ingebouwd, om
niet het negatieve effect van de dras-
tische daling in waarde van die aan-
delen te ondervinden ?

De voorzitter : De minister-president
heeft het woord.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer de voorzitter, geachte
collega’s, ik ben geen aandeelhouder
van Begemann. Ik ben trouwens ner-
gens aandeelhouder van. Mijn enig
inkomen vloeit voort uit mijn politiek
mandaat.

De heer A. Denys : U hebt toch een
commissaris !

Minister-president L. Van den Bran-
de : Inderdaad. Volgens de inlichtin-
gen waarover ik beschik, los van een-
der welke band met de vennoot-
schap, zouden de vier tot vijf kernac-
tiviteiten van de Groep Begemann
inderdaad worden herafgestemd op
vooral twee kernactiviteiten : energie
en transport. Met dat voor ogen heb-
ben een aantal van de huidige fluc-
tuaties kennelijk te maken met de
herstructureringen, bedoeld om af te
stoten wat niet meer tot de kernacti-
viteiten zal behoren en te verstevigen
wat met deze activiteiten te maken
heeft. Tussen haakjes over wat be-
treft de verschillende vennootschap-
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pen waarin men actief is : er bestaat
geen toestand van iets als kruisfinan-
ciering of zo, alles verloopt onafhan-
kelijk van elkaar. Nog steeds volgens
de inlichtingen waarover ik beschik,
zouden deze twee kernactiviteiten in-
houden dat er voor de twee door u
genoemde dossiers - Volvo Car en
Boelwerf - geen enkele intentie tot
afstoting bestaat. Ik zou zelfs zeggen
dat er geen enkel risico toe bestaat,
maar dan ga ik misschien te ver. Men
heeft integendeel bevestigd dat men
daarin verder actief wenst te blijven.

Wat uw tweede vraag betreft, om-
trent de gevolgen van de conversie
van het aandeel GIMV in Begemann-
aandelen, zou men theoretisch een
minwaarde kunnen vaststellen als
men nu tot verkoop zou overgaan.
Daartegenover staat dat de porte-
feuille steviger zal zijn na herstructu-
rering. Volgens de elementen waar-
over ik beschik, zullen er na de her-
structurering, waarvan we enkel kun-
nen hopen dat ze lukt, geen gevolgen
zijn voor de GIMV.

Het is kennelijk noch bij de Boel-
werf, noch bij Volvo Cars de bedoe-
ling om deze activiteiten niet aan te
houden.

De heer C. Lisabeth : Ik dank de mi-
nister-president voor zijn antwoord
en ik dring er bij hem op aan om de
zaak op de voet te volgen. Zeker
voor de Boelwerf zal dit immers be-
langrijk zijn. Tegen de tweede helft
van volgend jaar moeten zij voldoen-
de bestellingen hebben en de groep
die de meerderheidsparticipatie heeft
moet daar mee voor zorgen.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Ik zal dat vanzelfsprekend op de
voet volgen.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer J. Laverge
tot de heer L. Van den Brande, mi-
nister-president van de Vlaamse re-
gering, Vlaamse minister van Econo-
mie, KMO, Wetenschapsbeleid,

Begemann-groep
Financiering van de onstarting van de Boelwerf

Energie en Externe Betrekkingen,
over de financiering van de opstar-
ting van de Boelwerf.

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Laverge tot
de heer Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie
en Externe Betrekkingen, over de fi-
nanciering van de opstarting van de
Boelwerf.

De heer Laverge heeft het woord.

De heer J. Laverge : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister-pre-
sident, het ligt niet in mijn bedoeling
om hier de hele historiek van de
Boelwerf te herhalen. De evolutie
van dit dossier vereist echter enkele
specifieke vragen over de toekomst
van de operatie Boelwerf.

Een van de voorwaarden voor de
operatie was de goedkeuring door de
Europese Gemeenschap. Er werd
een termijn opgesteld die liep tot 6
juni. Die termijn is nu verstreken. Ik
zou graag weten of het antwoord van
de EG positief of negatief is uitgeval-
len. Is dat antwoord soms nog niet
gekomen, met alle gevolgen van-
dien ? In dat geval wordt het dossier
immers geblokkeerd.

Mijnheer de minister-president, de
Boelwerf werkt vandaag. Ik vraag
mij af met welke middelen dat ge-
beurt. Volgens mijn informatie is er
nog geen storting gedaan door de
aandeelhouders. Noch Gimvindus,
noch Begemann hebben hun respec-
tieve 500 miljoen frank gestort.

Hoe staat het met de werkbezetting ?
Is er een evolutie in positieve zin
merkbaar ? Hoe zal dit in de toe-
komst evolueren ? Leveranciers wor-
den blijkbaar voor betaling naar
Gimvindus verwezen. Is dat juist ?
Zorgt Gimvindus soms voor de tus-
senfinanciering ?

De voorzitter : De minister-president
heeft het woord.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer de voorzitter, colle-
ga’s, wat de aanvaarding door de Eu-
ropese Commissie betreft, moet ik u
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zeggen dat wij op 1 april 1993 een
brief verstuurden die op 5 april op
het directoraat-generaal 4 werd gere-
gistreerd. Met deze brief stelden wij
de EG, conform artikel 93 lid 3 van
het EG-verdrag, in kennis van de
steun aan de NV Boelwerf. In een
brief van 7 april stelde de Europese
Commissie een aantal bijkomende
vragen. Op 7 mei hebben wij op die
vragen beantwoord in een brief die
op 11 mei werd geregistreerd. Ik heb
zojuist via de permanente vertegen-
woordiger een faxbericht ontvangen
dat gedateerd is op 8 juni. Hiermee
word ik in kennis gesteld van een
brief van de Europese Commissie
waarin nog een aantal bijkomende
vragen worden gesteld en verduidelij-
kingen worden geformuleerd, Elke
bijkomende vraag van de Europese
Commissie schort de normale termijn
van 6 maanden uiteraard op. Wij zul-
len uiteraard onmiddellijk reageren.
Er is dus geen enkel probleem inzake
de termijn. Er kunnen in dit verband
dus geen moeilijkheden rijzen.

Wat de kapitalisatie betreft, u weet
dat er een verhouding 51 percent
overheidsinbreng tegenover 49 per-
cent privé-kapitaal werd overeenge-
komen op een totaal bedrag van
tweemaal 500 miljoen frank of 1 mil-
jard frank. Het kapitaal zal worden
volgestort op het ogenblik dat er een
definitief antwoord van de Europese
Commissie is, zoals dat overigens al-
tijd het geval is. Dat is begrijpelijk.
Immers, indien de Europese Com-
missie niet zou ingaan op ons ver-
zoek, dan kan de normale volstorting
ook niet gebeuren.

Ik zal u ten slotte concrete inlichtin-
gen over de werkbezetting kunnen
verstrekken zodra ik mij ter zake heb
geïnformeerd. Wel kan ik u meede-
len dat de nieuwe vennoten die de
nieuwe NV Boelwerf hebben ge-
sticht, de nodige maatregelen voor
het operationeel maken van het be-
drijf hebben genomen.

De voorzitter : De heer Laverge
heeft het woord.

De heer J. Laverge : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister, col-
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lega’s, twee vragen bleven onbeant-
woord. Ten eerste, wie is belast met
de tussenfinanciering en met welke
middelen gebeurt dit ?

Ten tweede, is het correct dat bepaal-
de leveranciers voor betaling werden
doorverwezen naar Gimvindus ?

De voorzitter : Minister-president
Van den Brande heeft het woord.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Ik zal u op die vragen antwoor-
den zodra ik de nodige informatie
heb ingewonnen.

De heer J. Laverge : Mijnheer de mi-
nister-president, u kunt rnij toch mee-
delen met welke middelen Boelwerf
vandaag werkt en wie als tussenfinan-
cierder  fungeert ? Het bedrijf kan
toch niet zonder kredieten werken !

Minister-president L. Van den Bran-
de : Boelwerf werkt thans met voor-
schotten. Ik zal uw opmerking veri-
fiëren.

De heer J. Laverge
schotten van wie ?

: Ja maar, voor-

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer P. Cheva-
lier tot de heer N. De Batselier, mi-
nister vice-president van de Vlaamse
regering, Vlaamse minister van Leef-
milieu en Huisvesting, over de huis-
vuilverbrandingsoven in Brugge

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Chevalier tot
de heer De Batselier, minister vice-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en
Huisvesting, over de huisvuilverbran-
dingsoven in Brugge.

De heer Chevalier heeft het woord.

De heer P. Chevalier : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister, col-
lega’s, de huisvuilverbrandingsoven
van Brugge die door de intercommu-
nale voor huisvuilverbranding van
Brugge en omstreken wordt geëx-

Financiering van de opstarting van de
Huisvuilverbrandingsoven in Brugge

Boelwer

ploiteerd, werkt sinds mei jongstle-
den zonder wettelijke vergunning.
Die is intussen reeds - wij zijn nu 9
juni - een maand verlopen.

Het is bevreemdend dat een inter-
communale die aanvraag laattijdig
heeft ingediend, vooral wanneer men
weet dat de manager in dienst, een
gewezen kabinetschef van minister
Claes, uw collega in de federale rege-
ring, mijnheer de minister, jaarlijks 5
miljoen frank kost. Blijkbaar heeft
die man volledig uit het oog verloren
dat hij tijdig een exploitatievergun-
ning moet aanvragen.

Mijnheer de minister, welke maatre-
gelen overweegt u nu te nemen ?
Werd de aanvraag voor een exploita-
tievergunning intussen ingediend ?
Zullen er, zoals dat altijd het geval
is, boetes worden opgelegd die, als
ik mij niet vergis, kunnen oplopen tot
600.000 frank ? Quid indien men
kwijtschelding van de boetes vraagt ?
Indien mijn inlichtingen correct zijn,
zou het Vlaamse Gewest dan een be-
paalde procedure volgen. Kunt u ter
zake enige duidelijkheid brengen ?

De voorzitter : Minister De Batselier
heeft het woord.

Minister N. De Batselier : Mijnheer
de voorzitter, dames en heren, de af-
valverbrandingsinstallatie van Brug-
ge beschikt inderdaad sinds 18 mei
jongstleden niet meer over een ver-
gunning. Wel werd intussen een aan-
vraag daartoe ingediend.

Ik laat u, zoals vanmorgen in de com-
missie, opmerken dat men mij hier
geregeld vragen stelt over een mate-
rie die niet tot mijn bevoegdheden
hoort. Inderdaad, het verlenen van
een vergunning is een taak van de
provincie en dus moet de aanvraag
aan de Bestendige Deputatie worden
gericht. Dergelijke dossiers kunnen
weliswaar op mijn tafel terechtkomen
indien er beroep werd aangetekend.

Op uw vraag of er administratieve
boetes worden opgelegd, antwoord
ik neen. Er volgt inderdaad geen be-
straffing wanneer men niet over een
vergunning beschikt. Wordt er echter
een PV opgesteld, dan zal het gerecht
ingrijpen en eventueel een boete op-
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De Batselier

leggen. In ieder geval kan ik niet op-
treden. Men heeft mij reeds herhaal-
delijk die vraag gesteld. Welnu, men
moet oppassen wanneer men ter zake
verklaringen aflegt.

Het is echter wel zo dat de milieuhef-
fing op het ogenblik dat een verbran-
dingsoven zonder vergunning werkt,
plots fel stijgt. Met andere woorden,
de prijs loopt op tot 1.000 frank in
plaats van 150 frank per ton afval.

Dit is niet alleen zo voor deze inter-
communale. Ik heb een verslag ge-
vraagd aan OVAM over de toestand
ter zake bij de intercommunales  in
Vlaanderen. Daaruit blijkt dat op dit
ogenblik zes verbrandingsinstallaties
zonder vergunning werken. Brugge
staat dus niet alleen, maar siert naast
anderen de kroon van een slecht be-
leid.

De voorzitter : De heer Chevalier
heeft het woord.

De heer P. Chevalier : Mijnheer de
minister, die laatste uitspraak laat ik
uiteraard voor uw rekening en voor
rekening van het bestuur van deze
intercommunale. Brugge staat hier-
mee uiteraard niet alleen ; vandaar
ook mijn vraag in de Vlaamse Raad.
Wanneer alleen in Brugge een pro-
bleem zou bestaan, zou ik die vraag
hier niet stellen.

De voorzitter
ten.

: Het incident is geslo-

Actuele vraag van de heer R. Van
Hooland tot de heer T. Kelchter-
mans, Vlaamse minister van Openba-
re Werken, Ruimtelijke Ordening en
Binnenlandse Aangelegenheden,
over het bermbeheer

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Van Hooland
tot de heer Kelchtermans, Vlaamse
minister van Openbare Werken,
Ruimtelijke Ordening en Binnen-
landse Aangelegenheden, over het
bermbeheer.

Vlaamse Raad
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De heer Van Hooland heeft het
woord.

De heer R. Van Hooland : Mijnheer
de voorzitter, vele Vlaamse wegber-
men staan dezer dagen volop in
bloei. Volgende week dinsdag begint
de gewone reglementaire maaibeurt.
Ondanks de uitgebreide zorg die in
Vlaanderen aan het bermbeheer
werd besteed, liggen talloze wegber-
men er zeer verruigd bij. Dit is het
gevolg van verkeerd maaien in het
verleden en van ongecontroleerd ge-
bruik van verdelgingsmiddelen door
particulieren, bedrijven en waar-
schijnlijk ook door openbare dien-
sten.

Het Vlaams Gewest heeft langs som-
mige gewestwegen door het spuiten
ontoelaatbare schade aangebracht of
laten aanbrengen aan de natuur en
de leefomgeving. Kilometers ver-
droogd gras en zeer veel resistent on-
kruid getuigen daarvan. Het Vlaamse
Gewest geeft daarmee het slechte
voorbeeld aan vele particulieren en
openbare besturen van een ander ni-
veau.

Wij kunnen veel beter, met of zonder
de goede voorbeelden van bijvoor-
beeld Groot-Brittannië en Zeeuws-
Vlaanderen. Er zijn evenwel ook
slechte buitenlandse voorbeelden.

Mijnheer de minister, welk beleid
voert het Vlaams Gewest ter zake en
welke sancties zijn gepland of werden
reeds genomen tegen betrokkenen
om hen aan te zetten of te dwingen
tot meer respect voor onze groene
bermen en tot meer ecologisch ver-
antwoord onderhoud ?

Niet spuiten is de regel, doch naar
verluidt, zijn er echter veel uitzonde-
ringen.

Ik wil niet beweren dat het probleem
het zelfde is voor heel Vlaanderen.
Maar de toestand langs de N42, de
N45, de N46 en bij de op- en afritten
van de El7 te Deerlijk zijn voorbeel-
den van wat geheel niet kan. Vervol-
gens, waarom beheren uw diensten
deze wegen en bermen niet beter en
op een meer milieuvriendelijke wij-
ze ?

Misschien zijn er economische, prak-

Huisvuilverbrandingsoven in Brugge
Bermbeheer

tische of andere redenen. Is er regel-
matig controle vooral om misbruik
van verdelgingsmiddelen op het
spoor te komen en desgevallend te
beteugelen ? Het einde van de niet-
maaiperiode is het geschikte moment
om na te gaan of er wat verkeerd is
gelopen. Na 15 juni worden alle spo-
ren immers uitgewist of letterlijk
weggemaaid.

Tenslotte, zou u ons een idee kunnen
geven van de kosten voor maaibeur-
ten, in eigen beheer of door derden,
en van de kosten voor het gebruik
van verdelgingsmiddelen, voor zo ver
deze laatste werden gebruikt ?

De voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans : Mijnheer
de voorzitter, het bermbeheer valt
onder het bermbesluit van 27 juni
1984. Dit besluit werd destijds via een
omzendbrief door toenmalig minister
Jan Lenssens verduidelijkt voor alle
betrokken besturen en instellingen.
Deze omzendbrief waarvan ik de
heer Van Hooland zo nodig een co-
pie kan bezorgen, voorziet op grond
van het bermbesluit evenwel in een
aantal uitzonderingen. Zo wordt be-
paald dat, ik citeer : Het maaien van
wegranden voor het vrijhouden van
verkeers- en signalisatieborden bui-
ten de vastgestelde data kan gebeu-
ren om rekening te houden met enzo-
voort... Einde citaat. Ook voor het
garanderen van de verkeersveiligheid
is in een uitzondering voorzien. Ik
heb dus aan de diensten van openba-
re werken uitdrukkelijk de instructie
gegeven de maaibeurten niet te star-
ten voor 15 juni, behalve indien de
verkeersveiligheid het anders vereist.
Voor de veiligheid mag een veilig-
heidsmaaibeurt worden uitgevoerd
over een breedte van een tweetal me-
ter, naast de verharde rijweg, tussen
15 april en 15 juni, maar onder de
voorwaarde dat het afval opgeruimd
wordt.

De controle gebeurt door
inspectie van Aminal.

de milieu-

Er betaan dus concrete instructies.
Als de heer Van Hooland concrete
voorbeelden geeft waar deze instruc-
ties niet worden nageleefd, zullen wij
dat laten controleren.
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De voorzitter : De heer Van Hoo-
land heeft het woord.

De heer R. Van Hooland : Mijnheer
de minister, in de mate van het moge-
lijke zal ik u een lijstje bezorgen van
plaatsen waar het bermbesluit niet
wordt nageleefd of de instructie tot
niet-spuiten overtreden is. Mag ik u
vragen wat het voorwerp is van de
door te maken controle van Aminal ?

re Werken, Ruimtelijke Ordening en
Binnenlandse Aangelegenheden,
over de vernietiging van een gemeen-
teraadsbesluit van Sint-Martens-La-
tem

flict aangezien de Franstaligen er ra-
dicaal tegen zijn en er ook radicaal
en met alle mogelijke middelen strijd
tegen voeren.

U zegt ook, en terecht, dat er voor
15 juni gemaaid mag worden om vei-
ligheidsredenen. Ik stel echter vast
dat sommige besturen in plaats van
te maaien voor meer veiligheid hun
toevlucht nemen tot verdelgingsmid-
delen, wat ik nog het ergst van al
vind. Sommige besturen of diensten
geven zelfs de voorkeur aan verdel-
gen omdat ze niet op tijd weten wan-
neer en of er gemaaid zal kunnen
worden. Zo weet ik dat bij een be-
paald bestuur de vastlegging van de
middelen nog altijd niet is gebeurd,
zodat zeker niet op tijd aan een aan-
nemer een opdracht zal kunnen gege-
ven worden voor het maaien. Dit
soort toestand werkt de laakbare
praktijk van het verdelgen natuurlijk
in de hand. Zo werd de rand van het
fietspad langs de N46 kilometers lang
behandeld met verdelgingsmiddelen
tot ergernis van de burger.

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Van Hau-
them tot de heer Kelchtermans,
Vlaamse minister van Openbare
Werken, Ruimtelijke Ordening en
Binnenlandse Aangelegenheden,
over de vernietiging van een gemeen-
teraadsbesluit van Sint-Martens-La-
tem.

Een tijd geleden heeft men de
Vlaamse Executieve gevraagd een
standpunt in te nemen, maar dat is
nog niet gebeurd.

De heer Van Hauthem heeft het
woord.

Als ik rekening houd met al deze ele-
menten, dan is mijn tweede vraag of
het vernietigen van het gemeente-
raadsbesluit van Sint-Martens-Latem
een afspiegeling is van de houding
van de Vlaamse regering ten opzichte
van het voorstel van decreet-suyker-
buyk-Van Vaerenbergh ?

De heer J. Van Hauthem : Mijnheer
de minister, u hebt een gemeente-
raadsbesluit van de gemeenteraad
van Sint-Martens-Latem vernietigd
dat op 29 maart genomen werd en
dat ertoe strekte dat personen die
een binding hebben met de gemeente
voorrang zouden krijgen bij het ver-
werven van bouwgronden van een
bepaalde gemeentelijke verkaveling.
De bekommering was de autochtone
bevolking een kans te geven om in
haar eigen gemeente te blijven wo-
nen, rekening houdend met de stij-
gende prijzen op de vastgoedmarkt.

De voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans : Mijnheer
de voorzitter, ik heb het vermelde
raadsbesluit van Sint-Martens-Latem
van 29 maart van dit jaar inderdaad
vernietigd. De motivering is dat dit
strijdig is : ten eerste, met de Grond-
wet ; ten tweede, met het Verdrag
ter Bescherming van de Rechten van
de Mens en de Fundamentele Vrijhe-
den ; ten derde, met het gelijkheids-
en redelijkheidsbeginsel.

De voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

De eerste vraag is waarom u dat ge-
meenteraadsbesluit hebt vernietigd.

Minister T. Kelchtermans : Mijnheer
de voorzitter, het bermbesluit en de
omzendbrief zijn zeer duidelijk ter
zake en verbieden het gebruik van
biociden. Het spreekt vanzelf dat de
milieu-inspectie dit  moet kunnen
controleren. Mijnheer Van Hooland,
als u mij nog meer concrete voorbeel-
den geeft, zal ik die effectief laten
controleren, want ik sta erop dat het
bermbesluit correct wordt nageleefd.

De tweede vraag wil ik in ruimer ver-
band stellen want ook in andere stre-
ken in Vlaanderen is de vastgoed-
markt verhit en doet de problematiek
van sociale verdringing zich voor. Ik
denk aan de Nederlandse grensstreek
en vooral aan Vlaams-Brabant.

De gemeenteraad van Sint-Martens-
Latem meende toewijzing te kunnen
doen in een stelsel van voorwaarden
waarbij de autochtone bevolking en
degenen die een sociaal-economische
binding hebben met de gemeente een
bevoorrechte behandeling zouden
krijgen. Deze maatregel is wel sym-
pathiek en uiteraard kunnen er rede-
nen zijn om dit een goede regeling te
noemen.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Reeds een aantal jaren wordt een
voorstel van decreet, ingediend door
de heren Suykerbuyk en Van Vae-
renbergh, besproken. Dit wil de ge-
meenten de mogelijkheid geven om
het woonrecht aan bepaalde voor-
waarden te koppelen. De gemeente-
raad van Sint-Martens-Latem heeft
dus bij manier van spreken een soort
mini-decreet-Suykerbuyk-Van Vae-
renbergh in zijn gemeente toegepast.

De bedoeling van dit besluit was de
plaatselijke bevolking te behoeden
tegen de gevolgen van inwijking.
Men nam liever deze maatregel dan
over te gaan tot het bevorderen van
goedkope huisvesting. Met andere
woorden, er werd een vestigingsrege-
ling vastgelegd in plaats van een huis-
vestingsregeling.

Actuele vraag van de heer J. Van
Hauthem tot de heer T. Kelchter-
mans, Vlaamse minister van Openba-

In de procedure met betrekking tot
het voorstel van decreet van de heren
Suykerbuyk en Van Vaerenbergh
gaat het thans om een belangencon-

Het recht om in België vrij zijn woon-
plaats te kiezen, is een essentieel as-
pect van de persoonlijke vrijheden
die bovendien gewaarborgd zijn in
artikel 7 van de Grondwet. Vandaar
mijn verwijzing naar de Grondwet
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om de vernietiging van het raadsbe-
sluit te verantwoorden.

Economie, KMO, Wetenschapsbe-
leid, Energie en Externe Betrekkin-
gen, over de eventuele privatisering
van de GIMV en andere overheids-
bedrijven

Er is trouwens een vaste rechtspraak
van het Europees Hof voor de Rech-
ten van de Mens, van het Arbitrage-
hof en van de Raad van State, ik
citeer : . . . een ongelijke behandeling
slechts dan in overeenstemming is
met het discriminatieverbod voor
zover er voor het criterium van on-
derscheid een objectieve en redelijke
verantwoording bestaat en dat die
verantwoording moet beoordeeld
worden met betrekking tot het doel
en de gevolgen van de beslissing. Ik
lees eveneens : Het gelijkheidsbegin-
sel wordt ook geschonden wanneer
de aangewende middelen niet even-
redig zijn met het beoogde doel. Ein-
de citaat.

van State brengt een vernietigend ad-
vies uit en steunt daarbij op dezelfde
motiveringen als deze die mij mijn
vernietigingsbesluit hebben doen ne-
men. Ik zit dus op dezelfde lijn als
de Raad van State. Hoe men die mo-
tiveringen ook interpreteert, in de
positieve of in de negatieve zin, er
kan niet worden ontkend dat er stevi-
ge rechtsgronden zijn voor mijn be-
slissing .

De voorzitter : De heer Van Hau-
them heeft het woord.

Actuele interpellatie van de heer L.
Barbé tot de heer L. Van den Bran-
de, minister-president van de Vlaam-
se regering, Vlaamse minister van
Economie, KMO, Wetenschapsbe-
leid, Energie en Externe Betrekkin-
gen, over de mogelijke oprichting
van een ankerholding

De heer J. Van Hauthem : Mijnheer
de minister, uit uw antwoord leid ik
af dat de schorsing van het gemeente-
raadsbesluit van Sint-Martens-Latem
wel degelijk een voorafspiegeling is
van de houding ten opzichte van het
voorstel van decreet van de heren
Suykerbuyk en Van Vaerenbergh.

Het vierde protocol bij het Verdrag
ter Bescherming van de Rechten van
de Mens en de Fundamentele Vrijhe-
den bepaalt in artikel 2 - en ik citeer
want dit is belangrijk : Eenieder die
zich wettig op het grondgebied van
de Staat bevindt, heeft het recht zich
daar vrij te verplaatsen en er in vrij-
heid een woonplaats te kiezen. Einde
citaat. Ik lees eveneens : Dit recht
mag aan geen andere beperkingen
worden gebonden dan aan die welke
bij de wet zijn voorzien en die in een
democratische samenleving nodig
zijn in het belang van ‘s lands veilig-
heid, ter handhaving van de openba-
re orde, ter voorkoming van strafba-
re handelingen, ter bescherming van
de gezondheid of van de goede zeden
of ter bescherming van de rechten en
vrijheden van anderen. Einde citaat.

Ik moet toch nog even aanstippen dat
er in nog andere landen vestigingsre-
gels bestaan, niet in het minst in Ne-
derland, maar ook in Denemarken
bijvoorbeeld, die veel verder gaan
dan het voorstel van decreet en die
alle internationale rechtsregels heb-
ben getrotseerd, ook het Europees
Hof voor de Rechten van de Mens.
Ik ben ervan overtuigd dat men aan
de andere kant van de taalgrens zal
glimlachen wanneer ze uw antwoord
horen.

De voorzitter : Aan de orde zijn de
samengevoegde actuele interpellaties
van de heer Candries tot de heer Van
den Brande, minister-president van
de Vlaamse regering, Vlaamse minis-
ter van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over de verankerings-
strategie van de Vlaamse regering,
van de heer Denys over de eventuele
privatisering van de GIMV en andere
overheidsbedrijven en van de heer
Barbé over de mogelijke oprichting
van een ankerholding.

De heer Candries heeft het woord.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

De heer H. Candries (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, uit de pers
vernemen wij dat de plannen van de
minister-president met betrekking tot
de oprichting van een Vlaamse an-
kerholding stilaan vaste vormen aan-
neemt. Bovendien vernemen wij dat
deze nog op te richten holding als
eerste taak zal hebben het te koop
stellen van een aantal Belgische
kroonjuwelen, waaronder Belgacom.

Ten slotte vraagt u zich af dit niet
anticipeert op de houding die men zal
innemen met betrekking tot het voor-
stel van decreet van de heren Suyker-
buyk en Van Vaerenbergh. Ik wil
daarmee helemaal niet zeggen dat ik
dit decreet niet gunstig gezind ben,
maar ook hier zijn er bezwaren die
men niet naast zich kan leggen. Ik
verwijs ook in dit verband naar op-
merkingen van de Raad van State
met betrekking tot de teksten zoals
ze nu zijn geformuleerd en die door
de Vlaamse regering tijdens twee ver-
gaderingen zijn besproken. De Raad

ACTUELE INTERPELLATIES
(Regl. art. 79)

Actuele interpellatie van de heer H.
Candries tot de heer L. Van den
Brande, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister
van Economie, KMO, Wetenschaps-
beleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de veraukeringsstrate-
gie van de Vlaamse regering

In deze ankerholding zou de GIMV
een participatie dienen te nemen van
25 percent van de aandelen, naast 25
percent door de Vlaamse financiële
groepen en nog eens 50 percent door
kleine beleggers. Deze verdeling
wordt thans bepleit. Al deze plannen
worden echter doorkruist door aller-
hande uitspraken, die soms zelfs de
privatisering van de GIMV voorop-
stellen. Ik heb daar vragen bij.

Actuele interpellatie van de heer A.
Denys tot de heer L. Van den Bran-
de, minister-president van de Vlaam-
se regering, Vlaamse minister van

De vorige executieve beloofde en
startte een doorlichting van de
GIMV. U, mijnheer de minister-pre-
sident, beloofde bij het aantreden
van deze regering de resultaten van
die doorlichting mede te delen. In
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Candries

afwachting kregen wij van de GIMV
het zogenaamde mission statement.
Uit dit alles durf ik afleiden dat het
eigenlijk niet ging over het al dan niet
behouden van de GIMV als over-
heidsinstrument . Ik had helemaal
niet de indruk dat de GIMV zelf op
de helling zou komen. Wel was ik
ervan overtuigd dat de GIMV zich
niet moet vastankeren in bedrijven
die dat niet of niet meer nodig heb-
ben. Ik zag de GIMV veeleer als een
lanceerplatform voor nieuwe veelbe-
lovende bedrijfsactiviteiten of als een
begeleider van bedrijven in moeilijk-
heden door een diep tijdelijk dal.
Eenmaal uit dit dal zou de GIMV
zich terugtrekken uit die bedrijven.

De GIMV speelde eveneens een rol
in het verankeringsprobleem. Wij
wachten daarom op een duidelijke,
nieuwe definiëring van de opdracht
van de GIMV. Vandaar ook dat ik
mij afvraag of wij, zelfs bij afschaffing
of privatisering, het kind met het
badwater niet weggieten. Zal de zo-
genaamde verankeringsholding de
GIMV niet overbodig maken ? In-
dien dit zo is, welke overgangsmoda-
liteiten zijn daarvoor gepland ?

Een aantal uitspraken in verband met
de privatiseringsaanpak doorkruisen
dit alles, denkt u maar aan de uit-
spraak van CVP-voorzitter Van
Rompuy. Ik stel vast dat de onduide-
lijkheid hieromtrent elke dag toe-
neemt. Begrippen als privatisering
blijken bovendien uitermate rekbaar
en aanpasbaar aan elke ideologie. De
privatisering beslaat immers meer
dan een éénmalige financiële opera-
tie. Als zij uitmondt in een of andere
vorm van monopolie, dan vraag ik
mij af in hoeverre deze operatie een
maatschappelijke bijdrage heeft gele-
verd. Wij kregen hoogstens enige fi-
nanciële zuurstof, maar wat daarna ?
Als privatisering en verankering in
één adem worden vernoemd, dan
groeit die onduidelijkheid nog. Wie
is hier immers aan het woord ? Het
zou interessant kunnen zijn te weten
wie hier aan het woord is, welke stra-
tegische doeleinden zij nastreven. Ie-
mand rangschikte hen in drie groe-
pen en wij zien dat de grenzen van
die verdeling zowel de politieke par-
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tijen als de media, de patronale orga-
nisaties en de academische wereld
kriskras doorweven. Het verschil aan
ingesteldheid ter zake wordt duide-
lijk bepaald door een reëel belangen-
conflict. Het lijkt mij daarom uiter-
mate essentieel dat de voorzitter van
de Vlaamse regering een aantal vra-
gen beantwoordt waarvan ik er hier
al een aantal kan voorleggen.

Hoe ver staan wij met de voorberei-
ding van een Vlaamse ankerholding,
wanneer mogen wij die verwachten
en hoe zal die er uitzien ?

Welke aandeelhoudersstructuur wil u
daarbij aanhouden ?

Hoe wil de regering de spaargelden
van de Vlaamse spaarder  mobilise-
ren ? Wij zien immers momenteel het
beschikbare geld schaarser en schaar-
ser worden. Het vloeit steeds meer
af en komt niet ten goede aan de
welvaart en het welzijn van Vlaande-
ren.

Welke plaats zal de GIMV, eventu-
eel, in deze holding innemen ?

Als wij het dan toch hebben over de
kroonjuwelen van de Belgische fede-
rale structuur, wat zijn de prioritei-
ten, de elementen, die ons veeleer in
de richting van één bepaald privatise-
ringsproces dan een ander zou stu-
ren ?

Bestaat er zoiets als een eigen strate-
gisch concept op dit vlak ? Het moet
dan duidelijk zijn dat het veranke-
ringsprobleem geen fictie is. Wij
moeten proberen te participeren in
de grote beslissingen.

Hoever staan bovendien de werken
inzake een Vlaamse mediaholding en
de werking ervan zoals die werd aan-
gekondigd a l s  verankeringsinstru-
ment voor VTM ? Dit naar aanlei-
ding van de recente uitbreiding van
de participatie van het Nederlandse
VNU.

Wat denkt u over de suggestie die de
heer Herman  Van Rompuy aandien-
de in verband met de mogelijke pri-
vatisering van de GIMV ?

Wij staan op dit ogenblik voor een
aantal uitspraken die een enorme en

vooral verwarrende impact kunnen
hebben. Het is daarom ook nodig dat
u enkele grote beleidslijnen uitstip-
pelt en daarbij de doelstellingen spe-
cifieert. Vlaanderen heeft behoefte
aan duidelijkheid en daarom moet
paal en perk worden gesteld aan alle
dubbelzinnigheid omtrent het hele
verankeringsprobleem en de privati-
seringsdrang. Op zichzelf is die na-
tuurlijk niet negatief, maar hij moet
positief kunnen renderen. Anders
heeft het allemaal geen zin.

De voorzitter : De heer Denys heeft
het woord.

De heer A. Denys (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, het verwon-
dert mij dat de heer Candries nu een
pleidooi voor duidelijkheid houdt.
De VLD heeft een maand geleden
reeds een interpellatie over de over-
heidsholding gehouden. Toen vond
de heer Candries dat het nog veel te
vroeg was en dat dit onderwerp eerst
in de commissie moest worden be-
handeld. Nu blijkt dat wij terzake al
veel vroeger duidelijkheid hadden
moeten vragen.

Ik heb begrepen dat de heer Candries
voorstander is van een ankerholding,
dat hij de GIMV niet wil privatise-
ren.

De voorzitter : De heer Candries
heeft het woord.

De heer H. Candries : Mijnheer De-
nys, u hebt mij verkeerd begrepen.
Ik vraag mij af uit welke elementen
u dit hebt afgeleid. U weet dat ik hier
al een jaar te pas en te onpas een
herformulering van de opdracht van
de GIMV vraag.

De heer A. Denys : Mijnheer Can-
dries, bent u voor of tegen een priva-
tisering ?

De heer H. Candries : Mijnheer De-
nys, dit is een zeer onduidelijk gege-
ven. Wat er ook gebeurt, u zult
steeds een instrument nodig hebben
om een bedrijf doorheen een moeilij-
ke periode te loodsen.

De heer A. Denys : Bent u voor- of
tegenstander van een ankerholding ?

De heer H. Candries : Ik ben voor-
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stander van een ankerholding. Daar-
om ook stel ik deze vragen aan de
minister-president.

De heer A. Denys : Ik zou graag uw
persoonlijk standpunt kennen.

De heer H. Candries : Ik heb terzake
zeer duidelijke vragen gesteld. Ik heb
dit medium niet nodig om mijn stand-
punten bekend te maken, maar om
vragen te stellen aan de minister-pre-
sident. Ik wil zijn houding terzake
vernemen.

De heer A. Denys : Mijnheer de
voorzitter, in tegenstelling tot de
heer Candries zal de VLD-fractie
niet alleen vragen stellen maar ook
haar standpunt terzake duidelijk
weergeven.

Het is jammer dat het economisch
debat in Vlaanderen bijna uitsluitend
geconcentreerd is op de verankering
en de privatisering van de GIMV.
Het is een discussie over structuren
geworden. Het is jammer dat wij niet
kunnen discussiëren over de echte in-
strumenten die onder meer het con-
currentiebeleid inzake het bedrijfsle-
ven bepalen.

De Vlaamse meerderheidspartijen
hebben geen gebruik gemaakt van
het Sint-Michielsakkoord om aan-
dacht te besteden aan de instrumen-
ten die essentieel zijn voor onze con-
currentiekracht. Hierbij denk ik on-
der meer aan de fiscaliteit, de para-
fiscaliteit en het verminderen van de
werkgeversbijdragen.

De PVV heeft deze thema’s in de
Dialoog van gemeenschap tot ge-
meenschap aangebracht omdat ze in
een volwaardig debat over de concur-
rentiekracht belangrijk zijn.

Vandaag wordt er alleen maar ge-
sproken over structuren. Het echte
debat kan niet worden gevoerd om-
dat de bevoegdheden terzake, zelfs
na het Sint-Michielsakkoord, op het
niveau van de federale regering en
het nationale parlement geblokkeerd
zijn.

De voorzitter : De heer Candries
heeft het woord.
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De heer H. Candries : Mijnheer De-
nys, om akkoorden te kunnen sluiten
moet men minstens met twee zijn.
Wij hebben akkoorden gesloten. Wij
wilden ook nog andere zaken realise-
ren, maar deze akkoorden zijn reeds
een stap in de goede richting.

De heer A. Denys : De essentiële
stappen hebt u niet gezet. Om de ver-
warring enigszins op te lossen, moe-
ten wij in het debat drie delen onder-
scheiden.

Ten eerste, de discussie over de op-
richting van een nieuwe ankerhol-
ding. Dat is wat wij noemen een dis-
cussie over toekomstige verstaatsing.

Ten tweede, de discussie over de eni-
ge echte, onvervalste privatisering
van de GIMV. Hierin gaat het over
de huidige staatsparticipaties.

Tenslotte is er een derde discussie
over  he t  ve rkopen  van enkele
GIMV-participaties in zogenaamde
niet-strategische sectoren.

Deze drie punten
behandelen.

wil ik los van elkaar

Ten eerste, de zogenaamde anker-
holding. Zoals gezegd, mijnheer
Candries, is het niet de eerste keer
dat hierover wordt geïnterpelleerd.
Er was toen zelfs een motie van aan-
beveling waarin wij ons hebben afge-
zet tegen de oprichting van de anker-
holding.

De CVP heeft toen niet meegestemd
en laten blijken dat ze voor zulk een
ankerholding zijn. Mijnheer de minis-
ter-president, er zouden zelfs contac-
ten zijn geweest met andere venture
kapitaal holdings zoals Lessius, As-
phales en Almanij om samen met de
GIMV te komen tot een grotere an-
kerholding. Wordt dit plan uitge-
voerd ?

Wij zijn tegen dit plan en nu blijkt
ook de CVP deze mening te delen in
tegenstelling tot een maand geleden.
Spijtig dat de heer Van Rompuy deze
discussie ontloopt. Hij zaait immers
verwarring. Ik heb hem vanmorgen
op de radio gehoord. Hij laat blijken
dat hij voor privatisering is, maar in
tegenstelling tot een maand geleden
tegen de ankerholding. Hij is dus te-
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gen het feit dat er in de toekomst
nieuwe participaties worden geno-
men.

Men kan tegen een ankerholding zijn
maar men kan ook zeggen dat men
met de bestaande instrumenten, na-
melijk GIMV en Gimvindus hetzelf-
de kan bereiken als met een anker-
holding. Men wil bijvoorbeeld een
aantal nationale bedrijven zoals Bel-
gacom privatiseren en die dan ver-
staatsen op Vlaams niveau. Is dat wel
de bedoeling ?

Mijnheer Van Rompuy, u komt net
te laat. Ik heb net gepoogd het debat
duidelijk te maken en net gezegd dat
we drie zaken uit elkaar moeten hou-
den. Vandaag blijkt u tegen de an-
kerholding te zijn, een maand gele-
den was u er voor, want u hebt onze
motie tegen een ankerholding niet
goedgekeurd.

Bent u voor of tegen de ankerhol-
ding ? In de kranten lees ik en in de
radio hoor ik dat u tegen een anker-
holding bent in de zin dat men zou
gaan verankeren via een nieuwe
overheidsholding.

De heer E. Van Rompuy : Mijnheer
Denys, ik herhaal dat de essentie van
een ankerholding is dat daarvoor
privé-kapitaal wordt gemobiliseerd.

De heer A. Denys : Maar naast
privé-kapitaal ook overheidskapi-
taal ?

De heer E. Van Rompuy : Laat ons
beginnen met privé-kapitaal.

De heer A. Denys : Met andere
woorden, u bent bijvoorbeeld voor
een ankerholding waar Lessius, Al-
manij  en ook de GIMV zouden in
participeren ?

Zegt u nu duidelijk dat de overheid
geen initiatief moet nemen in die ver-
ankering ? Dat is een ander woord
voor verstaatsing.

De heer E. Van Rompuy : Dat is niet
essentieel. Liever zie ik het initiatief
gedragen door privé-kapitaal.

De heer A. Denys : U zou dat liever
hebben, maar een motie die dat uit-
sluit, zult u vandaag niet goedkeu-
ren ?
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De heer E. Van Rompuy : U moet
mij hier niet ondervragen.

De heer A. Denys : U laat echter in
de pers een aantal zaken blijken.

De heer E. Van Rompuy : Ik heb dat
hier gezegd. Ik heb geen verklaring
in de pers afgelegd.

De heer A. Denys : Ik tracht meer
duidelijkheid te krijgen. Wij zijn er
tegen dat de overheid via een anker-
holding participatie zou nemen in de
zin zoals bedoelt met een ankerhol-
ding.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer Denys, u bent toch nog
voor iets ?

De heer H. Candries : Mijnheer De-
nys, het grote verschil tussen uw aan-
pak en de mijne bestaat uit het vol-
gende.

De heer A. Denys : Dat wij duide-
lijkheid zoeken en dat u verwarring
zaait.

De heer H. Candries : U bent er te-
gen en dan vraagt u waarover het
gaat.

Ik vraag eerst aan de minister-presi-
dent waarover het gaat en dan zal ik
besluiten of ik er voor of er tegen
ben. U draait de zaken om.

De heer A. Denys : Maak er geen
karikatuur van. Voor een maand heb
ik hier geïnterpelleerd en duidelijk
gezegd wat wordt bedoeld met een
ankerholding. Daarover gaat  het
vandaag echter niet. Vandaag gaat
het over de essentie die bestaat uit
drie punten.

Ten eerste, een ankerholding die de
bedoeling heeft in de toekomst via
de overheid participaties te nemen in
een aantal zaken.

Ten tweede, de vraag of men voor of
tegen de privatisering is van de
GIMV en aanverwante bedrijven.

Ten derde, wil men zich alleen beper-
ken tot het verkopen van een aantal
participaties in de GIMV ?

De VLD is tegen een ankerholding
waarin de overheid participeert. De
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VLD is voor de privatisering van de
GIMV, van Gimvindus, van Aqua-
fin, van de KS, van Domus Flandria
en voor de privatisering van de meer
dan 20 dochterondernemingen waar
vandaag de GIMV over beschikt.
Dat heeft de VLD al maanden gele-
den gezegd. Vorige week stonden wij
niet meer alleen. Toen was er een
gezaghebbend politicus in Vlaande-
ren, namelijk de voorzitter van de
CVP, de heer Herman  Van Rompuy,
die net hetzelfde zei. Hij zei evenzeer
dat ook de GIMV moet worden ge-
privatiseerd. Men heeft de opmer-
king gemaakt dat ik slecht zou heb-
ben gelezen. Ik heb echter niet slecht
gelezen want de reacties van degenen
die GIMV goed gezind zijn zoals mi-
nister De Batselier en uw partijvoor-
zitter, mijnheer Candries, de heer
Anciaux waren ‘s anderendaags zo
giftig dat werd aangetoond dat ook
zij aanvoelden dat de heer Van Rom-
puy eigenlijk de echte privatisering
bedoelde.

In verband met de bedenkelijke
praktijken die door het Rekenhof
werden vastgesteld - inzake over-
heidssubsidies die door de GIMV en
de LIM werden belegd in overheids-
obligaties - heeft de heer Van Rom-
puy gezegd, ik citeer : Deze technie-
ken stonden reeds in de cursus van
mijn vader, de economieprofessor.
Wat daar gebeurt is wel erg, maar er
gebeuren veel ergere dingen bij de
GIMV waar men onzindelijk om-
springt met overheidsgeld. Daarom
moet de GIMV en de afgeleide por-
tefeuillemaatschappij geprivatiseerd
worden. Dit staat trouwens ook zo in
de congresteksten. Einde citaat.

Als ik gisteren mijnheer Van Rom-
puy en mijnheer Van den Brande
hoor, dan moet ik u zeggen dat dit
het ergste staaltje bochtenwerk is dat
ik ooit in de politiek heb meege-
maakt. Men stelt de zaken op een
bepaalde manier voor om ze dan een
week later volledig om te draaien.

De heer E. Van Rompuy : Wat heb
ik hier gisteren gezegd ?

De heer A. Denys : Mijnheer Van
Rompuy , die zaak ligt nu eenmaal
moeilijk bij u en u probeert met on-
derbrekingen mijn betoog af te bre-
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ken. Ik probeer enkel klaarheid te
scheppen.

De GIMV privatiseren, is meer dan
alleen enkele participaties verkopen.
Volgens u moet men enkele partici-
paties verkopen in de niet-strategi-
sche sectoren. Collega’s, dat is wat
mijnheer De Batselier al altijd heeft
gedaan. Aan de andere kant heeft hij
echter voor het tienvoud participaties
genomen in zogenaamd strategische
sectoren.

Mijnheer Van Rompuy, wat verstaat
u onder niet-strategische sectoren ?
Zijn Aquafin en Barco  strategische
sectoren ? Volgens mijnheer De Bat-
selier is dit inderdaad het geval. Der-
gelijke discussies hebben we reeds in
de vorige legislatuur gevoerd. Met
andere woorden, wat u nu zegt, is
een afgezwakte versie van wat mijn-
heer De Batselier in het verleden
reeds heeft gedaan.

Mijnheer de minister-president, het
blijkt dus duidelijk dat na de opwel-
ling in uw partij, mijnheer De Batse-
lier het grote gelijk heeft gekregen.
Hij heeft immers gezegd een extra
regeringsraad te zullen samenroepen
om deze zaak op punt te zetten. Het
blijkt nu dat de heer De Batselier
gelijk heeft gekregen.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer Denys, u hebt precies
wat last met het feit dat, wat u mis-
schien totaal onmogelijk begon te
achten, er ook nog andere politieke
bewegingen zijn in het land die crea-
tief nadenken. U had waarschijnlijk
de idee dat u het monopolie had op
een aantal thema’s. Dat heeft u ech-
ter niet ! Als een partijvoorzitter een
standpunt inneemt, vind ik dat een
goede zaak. Wat ik zondag heb ge-
zegd, herhaal ik ook hier in deze
Vlaamse Raad. Ik vind uw vragen -
bent u voor of tegen - tot nu toe
vrij ongenuanceerd. Deze vraag stelt
u aan mijnheer Candries, mijnheer
Van Rompuy en mijnheer Hancké en
straks wellicht ook aan mij. Ik hoop
ten minste dat u mij nog een vraag
zult stellen, waarvoor trouwens dank
bij voorbaat.

De heer A. Denys : Mijnheer de mi-
*nister-president,  ik heb u al een aan-
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tal vragen gesteld op het ogenblik dat
u aan het telefoneren was. Ik hoop
toch dat u die vragen noteert. Ik heb
u onder meer de heel fundamentele
vraag gesteld of het waar is dat men
het privatiseren van een aantal natio-
nale bedrijven zoals Belgacom zou
verstaatsen.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Ik heb uw vragen wel degelijk
genoteerd. Mijnheer Denys, ik moet
u trouwens zeggen dat wij op dit punt
beter collegiaal kunnen blijven. Ik
meen de gewoonte te hebben te luis-
teren naar de interpellant en te ant-
woorden op de vragen.

De voorzitter : Mijnheer Denys, mag
ik u toch verzoeken langzamerhand
af te ronden.

De heer A. Denys : De VLD pro-
beert zowel te peilen naar de econo-
mische visie van de Vlaamse regering
als naar de visie van haar grootste
coalitiepartner de CVP.

Ik stel vast dat de minister-president
tot op heden steeds gepleit heeft voor
een ankerholding. Gisteren, tijdens
de plenaire vergadering van de
Vlaamse Raad, heeft de heer Van
Rompuy uw voorstel afgeschoten.
Eerst pleit collega Van Rompuy voor
privatisering, later komt hij zonder
enige tegenstand - op zijn mening
terug. (Voortdurende onderbrekingen
door de heer Van Rompuy)

De heer E. Van Rompuy : Gisteren
heb ik gezegd dat er in de privé-sec-
tor nog onvoldoende risicodragend
kapitaal voorhanden is. Het collo-
quium van vorige vrijdag heeft dat
trouwens bewezen. Dit dossier is nog
niet rijp om te kunnen spreken van
een ankerholding die massaal ge-
steund wordt. Men zegt dat er een
kapitaal van tientallen miljarden
frank gevonden moet worden. Ik heb
gisteren enkel willen duidelijk maken
dat dit kapitaal momenteel niet voor
handen is. Meer heb ik niet gezegd !

De heer A. Denys : Collega Van
Rompuy, ik stel vast dat u niet langer
spreekt over de privatisering van de
GIMV. U spreekt alleen nog over de
verkoop van participaties. U bent

van mening dat het dossier over de
ankerholding nog niet rijp is en
neemt hieromtrent een afwachtende
houding aan.

De VLD is gekant tegen de oprich-
ting van een ankerholding. De VLD
is voorstander van de privatisering
van de GIMV. Onze houding heeft
niets te maken met een verkiezings-
of congresstunt !

Mijn fractie zal niet alleen een met
redenen omklede motie indienen
maar ook twee voorstellen van de-
creet. Een eerste voorstel wil dat de
GIMV uit haar functies wordt ont-
heffen en privatiseren. Het tweede
voorstel wil de Kempische Steen-
koolmijnen privatiseren, zonder aan
het afgesloten toekomstcontract te
raken. De VLD verlangt van de
Vlaamse regering klare taal !

De voorzitter : De heer Barbé heeft
het woord.

De heer L. Barbé (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de
minister-president, collega’s, in het
debat over Vlaanderen-Europa 2002
dat wij gisteren gehouden hebben,
heeft men veel gepraat over demo-
cratie en respect voor de Vlaamse
Raad.

Het debat van vandaag over de an-
kerholding is een slecht voorbeeld.
Vorig jaar reeds werd een motie inge-
diend om de Vlaamse regering te vra-
gen een beleidsbrief over veranke-
ring op te stellen. Men heeft vorig
jaar ook een openbaar debat ge-
vraagd zodat de Vlaamse Raad als
het ware de primeur zou krijgen.

Ik moet echter vaststellen dat de le-
den van het Vlaamse parlement hun
informatie dikwijls uit de pers moe-
ten halen. Met de ankerholding is dit
niet anders. Het voorlopige hoogte-
punt heb ik gelezen in de Financieel
Economische Tijd van 7 juni 1993, ik
citeer : De GIMV heeft met een aan-
tal Vlaamse privé-groepen reeds een
akkoord. Einde citaat.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer Barbé, het is niet juist
te beweren dat u enkel langs de pers
geïnformeerd wordt. Ik heb steeds
gezegd dat ik het noodzakelijk vond

dat de Vlaamse Raad over deze pro-
blematiek een debat zou voeren. Het
Vlaamse parlement heeft dit debat in
plenaire vergadering gevoerd. De
commissie Economie, Energie en
Werkgelegenheid heeft zich over de
ankerholding uitgesproken. U kan
dus niet blijven beweren dat er enkel
buiten dit halfrond over de proble-
matiek gesproken wordt. Integen-
deel !

Mensen die omwille van hun ambt -
ik denk aan de heer Herman Van
Rompuy - geen lid van de Vlaamse
Raad zijn, kunnen in dit halfrond hun
mening niet komen vertolken.

De voorzitter : De heer Barbé heeft
het woord.

De heer L. Barbé : Mijnheer de mi-
nister-president, ik ga niet akkoord
met uw verklaring.

De Vlaamse Raad heeft nooit een
nota over de ankerholding ontvan-
gen. Men heeft zich beperkt tot een
gedachtenwisseling in de commissie.
Van een echte politiek discussie is
nog geen sprake geweest !

De discussies die hebben plaatsge-
vonden, zijn er gekomen naar aanlei-
ding van interpellaties van de heer
Denys en ikzelf.

Bovendien bestaat er nog zoiets als
een KS-onderzoekscommissie. Die is
thans aan de gang. Zij houdt zich niet
enkel bezig met KS maar ook met de
GIMV, Gimvindus. Ik zal niet voor-
uitlopen op de besluiten ervan. Ik
laat dat over aan zogenaamd eminen-
te politici, maar het blijkt dat een
cruciaal punt de controle is van de
GIMV, Gimvindus, de LIM enzo-
voort.

Ik stel dus vast dat hier enorm be-
langrijke zaken achter de schermen
gebeuren, terwijl de KS-onderzoeks-
commissie precies kan besluiten dat
er iets moet gebeuren in verband met
de controle op de instellingen. Ik
vind het dus niet erg hoffelijk dat hier
een aantal belangrijke beslissingen
worden genomen. Ik meen dat voor
belangrijke zaken op het resultaat
van de KS-onderzoekscommissie
moet worden gewacht.

Wat nu mijn standpunt betreft in ver-
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De actuele interpelluties  van de Raadsleden Herman Candries (VU), Andre Denys
(VLD) en Luc Barbé (Agalev) groeiden mede door de inbreng van CVP-fractie-
leider Eric Van Rompuy, in gesprek met minister Wivina Demeester-De Meyer
(CVP), uit tot een debat over de verankeringsstrategie van de Vlaamse regering

band met de GIMV heb ik een tijdje
geleden, tijdens een interpellatie,
zeer kort de essentie ervan kunnen
uitleggen. De uitdaging voor de vol-
gende generatie is werken aan, wat
u noemt, een leefbaar Vlaanderen en
aan, wat ik noem, een duurzame ont-
wikkeling. Daarrond  kunt en moet u
mobiliseren, niet alleen uit een be-
kommernis voor het milieu maar ook
voor het creëren van jobs. Dat blijkt
telkens opnieuw.

De GIMV zit daarin. Wij hebben
nood aan een instrument. De manier
waarop het nu echter werkt, ontlokt
mij toch een paar ernstige bedenkin-
gen. Er zitten daarin een aantal par-
ticipaties die vanuit ecologisch stand-
punt eenvoudigweg niet kunnen,
zelfs in vervuilende bedrijven. De
GIMV voert echter ook een aantal
opdrachten uit die de overheid vol-
gens ons niet hoeft te doen. Het is
mij een raadsel waarom de GIMV
participeert in Kinepolis, in Sun
Parcs en straks in het nieuwe bio-
scoopcomplex in Antwerpen. Wat
doet de overheid daarin ?

Ik ga dus niet akkoord met collega
Denys om de GIMV morgen ineens
te verkopen, maar een aantal partici-
paties moeten volgens mij worden
verkocht.

Ik kom thans bij de verankering. Het
debat heeft in Vlaanderen nogal wat
opzien gebaard. Is dat nu de funda-
mentele discussie van de volgende ja-
ren : het al of niet verankeren van
bedrijven ? Wij hebben in de com-
missie een aantal mensen gehoord.
Wij hebben via de pers de standpun-
ten van bedrijfsleiders en van profes-
soren gehoord. Ik zoek nog altijd
naar een voorstander van veranke-
ring en van verankeringsholdings. Ik
zoek nog altijd naar iemand die mij
kan aantonen dat dit op economisch
vlak een goede zaak is.

De heer H. Schiltz : De Koning Bou-
dewijnstichting.

De heer L. Barbé : De enige sterke
argumenten kwamen uit een studie
van professor Van Cayseele. Hij
heeft de vergelijking gemaakt met

een rapport uit de Verenigde Staten,
waarvan andere professoren dan zei-
den dat het een slechte vergelijking
was.

U kunt misschien nog iemand vinden
die zegt dat verankering een goede
zaak is. Inzake een verankeringshol-
ding echter, en dat is nog een stap
verder, hoort u niemand meer.

Mijnheer de minister-president, wel-
ke garanties hebt u inzake tewerk-
stelling ? Zal een verankeringshol-
ding voor meer tewerkstelling zor-
gen ? In de commissie is gezegd dat
dit hetzelfde of minder zal zijn. U
moet maar het verslag van de gedach-
tenwisseling in de commissie nalezen.
Hetzelfde geldt op sociaal en op eco-
logisch vlak. Welke garanties hebt u
dat een bedrijf, dat ietsje Vlaamser
zal zijn, beter zal zijn in zijn respect
voor het leefmilieu ? Die garanties
hebt u dus niet.

Ik vraag mij trouwens af waarom u
dit debat lanceert ? Het is populair.
U kunt aantonen hoe Vlaams u wel
bent, want u bent bekommerd om
het karakter en om het aandeel van
Vlaanderen in het kapitaal van on-
dernemingen. Rationele argumenten
hoor ik daar echter niet.

De heer H. Candries : Dat is maar
een aspect van het geheel. Er is meer
dan het kapitaal alleen. (Gesprek tus-
sen de heren Candries en Laverge)

De heer L. Barbé : Uiteraard ben ik
benieuwd welke beslissingen werden
genomen. Wat is het standpunt van
de Vlaamse regering inzake een ver-
ankeringsholding ? Dit is vandaag
nog steeds niet bekend.

Een volgend punt betreft de link tus-
sen de verankeringsholding en het
privatiseringsdebat. De laatste we-
ken hebben wij inderdaad zeer gekke
dingen gehoord ; plots moest alles
worden geprivatiseerd, nu slechts
nog een beetje.

Opnieuw in de pers heb ik daarom-
trent een aantal belangrijke zaken ge-
lezen. Wat zei één van uw medewer-
kers in de Financieel Economische
Tijd ? Wanneer een aantal GIMV-
participaties worden verkocht, moet
men opletten dat zij niet in buiten-
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landse handen komen. Dit is uiter-
aard in tegenstrijd met de veranke-
ringsgedachte. Wanneer deze veran-
keringsholding zou bestaan, kan hij
de beste participaties van de GIMV
overnemen.

Mijnheer de minister-president,
graag zou ik van u vernemen of dit
het scenario is. Zo ja, wil ik u waar-
schuwen. Het doet mij inderdaad een
beetje denken aan de Aquafin-opera-
tie. Wat is er toen gebeurd ? Er
kwam er rapport waaruit bleek dat
er problemen waren met de Vlaamse
Milieumaatschappij. Men heeft daar
een schijnprivatisering doorgevoerd
waarbij de enige garantie is dat een
aantal bevoorrechte, particuliere
vennootschappen een goede zaak
doen. Ik wil ervoor waarschuwen
hier niet in hetzelfde euvel te verval-
len, namelijk dat men de beste en
meest rendabele participaties van de
GIMV, opgebouwd met gemeen-
schapsgeld, niet gaat verkopen - en
verkwanselen zou nog erger zijn -
aan een op te richten verankerings-
holding samengesteld uit een aantal
bevriende financiële groepen. Dit is
wat ik opmaak uit een verklaring van
een adviseur. Hij zegt dat wanneer
men een aantal participaties van de
GIMV verkoopt, en wanneer een
verankeringsholding zou bestaan, het
goed zou uitkomen om die mooie
participaties te verankeren.

Ik maak mij hierover zorgen, zeker
wanneer ik weet dat de architecten
van de twee operaties, Aquafin en de
verankeringsholding, eigenlijk de-
zelfde mensen zijn.

Mijnheer de minister-president, naar
aanleiding van de verklaringen van
uw medewerker, is het inderdaad de
bedoeling dat de nog op te richten
verankeringsholding de interessant-
ste participaties van de GIMV over-
neemt ?

In de marge van het debat moet mij
ook van het hart dat u het dossier nu
ook heeft gekoppeld aan de sector
van de opvoeders. Het gaat niet op
een aantal participaties in de GIMV
te verkopen zodat er nadien mis-
schien voor de opvoeders nog iets
overblijft.
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Minister-president L. Van den Bran-
de : Ik zal hierop bondig aanwoorden
aangezien dit niet het onderwerp van
het debat uitmaakt.

Ik denk dat u het probleem in zijn
geheel moet beschouwen. Ik verwijs
onder meer naar een vrije tribune die
een tiental dagen geleden is versche-
nen waarin ik het probleem in een
veel bredere context heb geplaatst en
waar het gaat over de prioritaire op-
drachten van de overheid in de sa-
menleving. Dat houdt uiteraard ook
verband met de kerntaken van de
overheid in de economie.

In een prospectief inzicht moet men
daaruit ook een aantal gevolgen trek-
ken inzake de middelen die worden
weerhouden voor het leggen van be-
paalde prioriteiten.

Ik heb dus in een veel bredere con-
text gezegd dat, omwille van zoveel
demografische behoeften, het beleid
prioriteiten moet stellen. Dit is in es-
sentie niet van alles een prioriteit ma-
ken.

Men mag van deze vrije tribune dus
geen karikatuur maken. Ik zal u trou-
wens de tekst bezorgen van het meer
omvattende artikel dat ik daarom-
trent heb geschreven.

De heer L. Barbé : Als ik u goed
begrijp, was er dus geen koppeling
tussen de privatisering van de GIMV
en extra-middelen voor de opvoe-
ders ?

De heer E. Van Rompuy : Mijnheer
Barbé, als de GIMV participaties
verkoopt, komen deze fondsen niet
onmiddellijk ten goede aan de begro-
ting. Zij blijven in de GIMV.

Wat de minister heeft gezegd, betreft
de economische subsidiëring die hij
voor 4 miljard frank in de komende
jaren zou verminderen en waardoor
wetenschappelijk onderzoek, infra-
structuur, enzovoort, meer middelen
zouden krijgen.

De eventuele verkoop van GIMV-
aandelen heeft niets te maken met de
problematiek aangaande de opvoe-
ders.

Ik las een verklaring van de heer Joos
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Wauters van het LBC, zeggende dat
zij dat geld niet willen, eerst en voor-
al omdat het daarvoor niet bestemd
kan zijn en vervolgens omdat die or-
ganisaties met mekaar niets te maken
hebben.

Het ligt trouwens niet aan een syndi-
kale leider om te beslissen waar het
geld al dan niet mag vandaan komen.
Bovendien bestaat een budget nooit
uit goed of slecht geld.

De heer L. Barbé : Toch werd ge-
zegd dat indien een aantal participa-
ties werden verkocht, de opbrengst
daarvan kon worden besteed aan een
aantal sectoren, zoals bijvoorbeeld
wetenschappelijk onderzoek, techno-
logie, de opvoeders.

Iedereen weet nochtans dat de ver-
koop van participaties éénmalige in-
komsten zijn, terwijl de opvoeders
elk jaar moeten worden betaald. De-
ze operatie zou dus geen enkele zin
hebben.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Indien morgen 2 miljard frank
minder wordt uitgegeven in de sector
onderwijs en dat geld wordt besteed
aan de sectoren economie of welzijn,
dan is dat globale beleidsafwering.

De heer L. Barbé : De verkoop van
participaties is totaal wat anders ver-
mits dit slechts éénmaal geld ople-
vert. Dat is toch elementaire econo-
mie ! Daarmee bent u het toch eens ?

De opbrengst ervan kan dit jaar de
kosten met betrekking tot de opvoe-
ders misschien wel opvangen, maar
wat gebeurt er dan volgend jaar ? Zal
er dan opnieuw een participatie wor-
den verkocht ? Dat is toch nonsens !

- De heer Pinoie, ondervoorzitter
treedt als voorzitter op.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer Barbé, ik zei dat de
Vlaamse overheid ten opzichte van
de bejaarden in bijkomende midde-
len moest voorzien voor de toe-
komst. Daarvoor moest men geen
helderziende zijn. Dat is gewoon een
minimale dekking van de behoeften
naar de toekomst toe ten aanzien van
de bejaarden en de senioren. Dat is
toch duidelijk ? Welnu, daarvoor
moeten
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middelen worden uitgetrokken. Dat
betekent dat prioriteiten moeten
worden gesteld. Dat is toch evident ?

De heer L. Barbé : Dat is inderdaad
evident, maar de koppeling met de
verkoop van GIMV-participaties is
nonsens.

Mijnheer de voorzitter, blijkbaar
houden wij er een andere visie op na
wat de ECO-GIMV betreft. Voor
ons is de belangrijkste uitdaging im-
mers niet wat een bedrijfsleider ooit
noemde de etnische zuiverheid van
kapitaal. Ons gaat het eerder om
duurzame ontwikkeling en ecologi-
sche ombouw van de maatschappij.

Een GIMV met een andere opdracht
en onder controle van de Vlaamse
Raad kan daarbij een rol spelen.

Voor de ankerholding kan ik hele-
maal geen argumenten naar voren
brengen. Volgens mij kan dit enkel
risico’s met zich meebrengen, zowel
op het vlak van tewerkstelling als van
milieu.

Verder waarschuw ik voor de schijn-
privatisering. In dat verband stelde
ik aan de minister-president trou-
wens een aantal concrete vragen aan-
gaande de stand van zaken en aan-
gaande de procedure.

Afhankelijk van het antwoord hierop
zal ik een motie indienen.

De voorzitter : De heer Hancké heeft
het woord.

De heer L. Hancké (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de
minister, collega’s, het standpunt van
de Vlaamse socialisten inzake de pri-
vatisering dat maandag laatstleden
werd bevestigd op ons partijbureau,
is uitstekend samengevat in de tekst,
bladzijde 109 van het document
Vlaanderen-Europa 2002.

Het is geen oud document, want de
inkt is als het ware niet eens droog.

Voor alle zekerheid zal ik de drie
belangrijkste paragrafen even voorle-
zen : Voor een efficiënt sociaal-eco-
nomisch beleid in Vlaanderen is het
essentieel dat beslissingscentra in

Vlaanderen behouden blijven. In die
zin is de sluipende monopolisering
die in belangrijke nutssectoren zoals
elektriciteit, gas, kabeldistributie,
water, afval, studiebureaus en telefo-
nie aan de gang is, een potentiële
bedreiging voor de ontwikkelings-
kansen van de Vlaamse economie.

In deze sectoren blijkt privatisering
niet te leiden tot meer concurrentie,
betere kwaliteit of efficiëntere dienst-
verlening, maar tot het verschuiven
van een overheids- of gemengd mo-
nopolie naar een buitenlands privé-
monopolie. Deze ontwikkeling moet
afgeremd worden en vervangen door
een strategie van Vlaamse veranke-
ring, waarin de GIMV een belangrij-
ke rol kan vervullen. Einde citaat.

Ik citeer nog de derde paragraaf van
bladzijde 110 : De Vlaamse regering
volgt ondertussen de privatiserings-
operatie van de federale overheid op
de voet. Waar nodig en mogelijk zal
de Vlaamse regering eigen oplossin-
gen voor de Vlaamse verankering
van de te privatiseren bedrijven voor-
stellen. Elk voorstel zal enkel worden
beoordeeld op zijn maatschappelijke
efficiëntie en relevantie. Einde ci-
taat.

- De heer Vanvelthoven, voorzitter,
treedt opnieuw als voorzitter op.

De heer Denys vindt in die tekst het
antwoord op de vragen die hij hier
heeft gesteld. Inzake verankering :
ja. Inzake privatisering : neen, behal-
ve wat ter zake op bladzijde 110 werd
gezegd en wat ik nog even herhaal
voor de heer Denys : . ..eigen oplos-
singen voor de Vlaamse verankering
van de te privatiseren bedrijven voor
(te) stellen. Elk voorstel zal enkel
worden beoordeeld op zijn maat-
schappelijke efficiëntie en relevantie.
Einde citaat.

Mede namens de gehele SP-fractie
bevestig ik op deze tribune dat wij in
een tijd van recessie, van erg gema-
tigde economische vooruitzichten,
van een toenemend aantal falingen
en dus ook van een stijgende werk-
loosheid - en hoe snel stijgend ! -
resoluut weigeren afstand te doen
van een efficiënt economisch instru-
ment. Dit heeft in een recent verle-
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den immers een doorslaggevende bij-
drage geleverd aan de redding van
belangrijke bedrijven in essentieel
strategische sectoren : Barco, DAF
en de scheepswerf Boel. Ter zake
heb ik op het ogenblik van de redding
niemand horen protesteren tegen de
rol die de GIMV toen heeft vervuld,
ook niet de VLD.

De heer A. Denys : Toch wel !

De heer L. Hancké : Na de eminente
bewijzen van economisch en sociaal
nut die de GIMV heeft geleverd,
dreigt de privatisering Vlaanderen
bloot te stellen aan gevaarlijke avon-
turen, waarvan dan vele werknemers
het slachtoffer zullen worden.

Mijnheer de minister-president, mijn-
heer de voorzitter, deze richting wen-
sen wij niet uit te gaan.

De voorzitter : De heer Schiltz heeft
het woord.

De heer H. Schiltz (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, heren minis-
ters, geachte collega’s, vijf korte be-
denkingen bij dit debat.

Moet er op micro-economisch vlak
een volkomen waterdicht schot zijn
tussen het bedrijfsleven en het poli-
tieke niveau ? Naar onze mening
niet. De illusie dat dit twee afzonder-
lijke entiteiten zouden zijn die volle-
dig naast elkaar kunnen leven, is in-
derdaad een illusie. Waarom ?

Omdat ten eerste de ervaring bewijst
dat het maatschappelijk gevaarlijk is
de krachten van het kapitalistische
systeem, met zijn goede maar ook
zijn gevaarlijke kanten, hun gang te
laten gaan. De ervaring heeft dat nu
eenmaal bewezen, men moet geen
marxist zijn om deze analyse te ma-
ken. Ten tweede ook omdat de vrije
markt niet bestaat.

Mijnheer Denys, ik hoor u in uw re-
deneringen altijd spreken over de
weldoende, de onzichtbare hand.
Laat mij toe u, na heel wat jaren er-
varing in het bedrijfsleven, te zeggen
dat de echte vrije markt niet bestaat,
tenzij dan op zeer beperkte terreinen
en voor beperkte aangelegenheden.
Lees er het boek op na van Alain
Minc, een eminent medewerker van
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één van de grote kapitalisten van de-
ze eeuw, Benedetti, een klassieke ka-
pitalist. Deze man gaat dagelijks met
dat systeem om en waarschuwt ons
voor de schizofrene idee dat overheid
en bedrijfsleven twee totaal geschei-
den terreinen zijn.

Ook in het bedrijfsleven, vooral dan
in de grote bedrijven, concerns en
industriële groepen, spelen naast de
economische calculus nog andere fac-
toren mee. Dit gebeurt zelfs in grote-
re mate dan men wil toegeven. Zo is
er de factor macht, in hoofde van
personen en groepen en ook culture-
le contingenties spelen hierin mee. Ik
weet waarover ik spreek, want het is
een milieu dat mij niet helemaal
vreemd is. Ook het cultureel omge-
vingsklimaat aan de leiding van der-
gelijke bedrijven en de territoriale lo-
katie van de beslissingscentra spelen
mee in de besluitvorming en de
oriëntering van de bedrijfspolitiek.

Ten tweede, is het kapitaal niet ano-
niem. Uiteindelijk is het kapitaal ei-
gendom of wordt het door individuen
gehanteerd. Individuen hebben sym-
pathieën, antipathieën en verbindin-
gen. Wat mij in dit debat stoort, is
dat men de Koning Boudewijnstich-
ting volgt als zij zegt dat het veranke-
ringsdebat ernstig moet worden ge-
nomen. Zodra dit debat naar het
Vlaams niveau wordt verplaatst,
vindt men onmiddellijk een aantal
mensen in Vlaanderen die menen dat
ze het belachelijk moeten maken en
relativeren. Het volstaat dat er een
koninklijk kroontje op staat om ern-
stig te zijn. Zodra het debat echter
de Vlaamse kleuren krijgt, is het niet
meer ernstig. Dit stoort mij ten zeer-
ste. Ik heb het colloquium van de
Koning Boudewijnstichting meege-
maakt. Het was ernstig en goed voor-
bereid en de conclusies die daar wer-
den getrokken kunnen zonder pro-
blemen naar het Vlaams niveau wor-
den overgebracht. Ik vind dergelijke
uitspraken van nestbevuilers en man-
nen die willen relativeren dan ook
erg jammer. Indien wij dit debat 20
of 30 jaar geleden hadden gevoerd,
dan zou Vlaanderen nu in de verze-
keringssector een belangrijke positie
met Europese dimensies hebben in-

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 59
9 juni 1993

genomen. Als wij alleen al de spaar-
banken die in Antwerpen aanwezig
waren, hadden gebundeld en veran-
kerd, dan hadden wij in de financiële
sector een onderneming gehad die
zonder problemen de Europese
markt kon tegemoet zien. Wij heb-
ben het echter allemaal laten verko-
pen aan de meestbiedende buitenlan-
der, zodat er nu niets meer overblijft.

Ten derde, heeft ieder volk een mini-
male aanwezigheid in en toegang tot
de belangrijke kapitaalstructuren en
industriële concerns nodig, al was het
maar als kweekschool voor het eigen
talent, als toegangspoort voor de bes-
ten uit onze universiteiten en hoge-
scholen.

Overigens, indien de overheid haar
verantwoordelijkheid niet op zich
had genomen, dan zou bijvoorbeeld
de elektronicasector niet staan waar
hij nu staat, dan zou Barco  gewoon
verdwenen zijn.

Ten vierde, daartoe heeft de over-
heid - ik zie haar niet als een poli-
tiek cenakel maar als de gelegiti-
meerde vertegenwoordiger van een
gemeenschap - een instrument no-
dig om ervoor te waken dat wij op
dat vlak niet volledig worden gekolo-
niseerd en afhankelijk worden van de
particulariteiten van de eigenaars-
manipulators van het internationale
kapitaal.

Dat is een delicate opgave waarbij
meteen de vraag rijst of een over-
heidsholding met die taak moet wor-
den gelast. Een overheidsholding is
kwetsbaar. Dat geldt echter ook voor
een private holding, want ik zie bij-
voorbeeld geen principieel verschil in
de beheerskunde van de Generale en
de GIMV. Het enige voordeel in de
particuliere sector is dat men sneller
tot sancties kan overgaan en dat het
faillissement altijd als een zwaard van
Damocles boven het hoofd hangt,
waartegen de overheid haar holding
uiteraard moet trachten te bescher-
men. Dit heeft echter enkel als con-
sequentie dat een overheidsholding
nauwlettender en beter moet worden
gecontroleerd en dat men zich ver
van elke politisering moet houden.

De heer E. Van Rompuy : Mijnheer
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Schiltz, u kan toch niet ontkennen
dat men om een overheidsholding
enigszins significant te maken, sub-
stantiële middelen nodig heeft, waar-
over de staat echter niet beschikt.

De heer H. Schiltz : Dat is juist.

De heer E. Van Rompuy : Dat is het
grote probleem.

De heer H. Schiltz : Inderdaad, maar
ik spreek mij in dit stadium van de
discussie niet uit over de vraag of de
GIMV als overheidsholding moet
worden gebruikt, dan wel of er iets
anders moet worden gecreëerd. La-
ten wij dat onderzoeken naargelang
de ontwikkelingen en de besprekin-
gen die worden gevoerd. Ik doe ter
zake geen a priori-uitspraken.

Ik wil alleen maar zeggen dat men de
GIMV moeilijk kan verwijten dat zij,
zoals andere holdings, lucratieve par-
ticipaties neemt die misschien niet
noodzakelijk strategisch zijn terwijl
men tegelijk met klem eist dat zij een
gelijk rendement als de privé-hol-
dings zou opleveren. Een holding die
alleen maar in zeer beperkte sectoren
mag optreden, krijgt het natuurlijk
uitermate moeilijk om een financieel
rendement te bereiken indien hij de
vette brokjes op de markt niet mag
inpikken. Ofwel aanvaardt men dat
de GIMV louter een instrument is
om, wat ook de financiële resultaten
zijn, een beleid te voeren dat beant-
woordt aan wat hier ter zake wordt
gezegd. Ofwel dringt men erop aan
dat de GIMV ook rendeert zoals een
privé-holding en dan moet zij ook
alle commerciële opportuniteiten
kunnen aanwenden. Het is het één
of het ander.

Ten vijfde - dat vormt ook mijn con-
clusie - , laten wij alstublieft het kind
niet met het badwater weggooien.
Wij weten dat overheidsbedrijven in
ons land geen al te beste faam heb-
ben. In vergelijking met sommige van
de ons omringende landen is dat te-
recht.

Ik kan moeilijk zeggen dat in het ver-
leden de post en de telegraaf even
goed rendeerden en functioneerden
als deze in Frankrijk of Nederland en
dat onze spoorwegen even perfor-
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mant zijn als deze in Nederland. Laat
dit echter geen reden zijn om meteen
het doodvonnis over de GIMV uit te
spreken, alleen in naam van een
theoretisch principe dat niet aan de
reële werkelijkheid wordt getoetst.
(Applaus bij de SP en de VU)

De voorzitter : Minister-president
Van den Brande heeft het woord.

Minister-president L. Van den Bran-
de (op de tribune) : Mijnheer de
voorzitter, dames en heren, de uit-
eenzettingen waarin de verschillende
standpunten inzake de privatisering
naar voren zijn gekomen, tonen aan
dat enige verduidelijking ter zake no-
dig is. Vandaar dat ik enkele punten
op een rijtje zet.

Ik heb inderdaad zondag jongstleden
op het CVP-congres als minister be-
voegd voor het economisch beleid in
Vlaanderen het woord gevoerd. Hoe-
wel tot nader order het houden van
toespraken op congressen nog geen
thema vormt voor een parlementair
debat, moeten wij ernaar streven dat
onze uitspraken hier overeenstem-
men met deze die wij elders doen en
vice versa. Ik zal bijgevolg in een no-
tedop herhalen wat ik zondag jongst-
leden heb bepleit.

De christen-democraten in de
Vlaamse regering zullen voorstellen
om de subsidies aan de ondernemin-
gen vanaf 1994 te halveren, om de
overheidsparticipaties grotendeels te
privatiseren en om na te gaan in wel-
ke mate overheidsbedrijven al of niet
voor privatisering in aanmerking ko-
men.

Als deze beslissingen ook beslissin-
gen van de Vlaamse regering zullen
zijn, kunnen vanaf 1994 op die wijze
elk jaar 6 miljard frank meer worden
besteed aan een aangepast omge-
vingsbeleid inzake wetenschappelijk
onderzoek en infrastructuur.

Zoals minister de Batselier, wil ook
ik hier de verschuiving aangeven van
rechtstreekse subsidiëring aan bedrij-
ven naar het inwerken op horizontale
omgevingsfactoren. Als minister be-
voegd voor de economie wil ik die
lijn sneller doorzetten en verder uit-
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werken. Er is dus geen sprake van
discontinuïteit -in onze opvattingen.

Ik heb het thema wel aangehaald om-
dat ik vind dat het debat over de pri-
vatisering op een open en zindelijke
wijze moet kunnen worden gevoerd.
Overheidsbedrijven en -participaties
moeten in grote mate kunnen worden
geprivatiseerd. Ik heb dat niet alleen
gezegd, zoals misschien wordt veron-
dersteld, in het kader van een con-
gres. Reeds weken voordien had ik
in mijn Rerum Novarumtoespraak te
Tielt gezegd dat we de plicht hebben
de rol van de overheid in het econo-
misch beleid te bevragen met nieuwe
maatschappelijke uitdagingen als de
vergrijzing van onze samenleving
voor ogen.

Bovendien heb ik toen gezegd dat de
Vlamingen vandaag meer vrij willen
zijn en opteren voor een beter be-
stuur met minder overheid. De laat-
ste dagen is het debat kennelijk toe-
gespitst op de diverse vormen van
privatisering en op de privatisering
van de GIMV.

De discussies over de GIMV staan
wellicht niet los van het onderzoek
naar de werking van de KS en bevor-
deren geenszins de sereniteit en de
zakelijkheid van een een belangrijk
principieel debat over de privatise-
ring. Uiteraard, zal met de conclusies
van de parlementaire onderzoeks-
commissie worden rekening gehou-
den.

Mijnheer de voorzitter, dames en he-
ren collega’s, het regeerakkoord be-
vat geen klare beleidslijn inzake pri-
vatisering. Het debat moet dus in alle
openheid kunnen worden gevoerd.
Toch wil ik duidelijk zeggen dat pri-
vatisering evenmin als economisch
overheidsinitiatief een wondermiddel
is. Niemand moet er een fetisj van
maken in de ene, noch in de andere
richting. Privatiseren moet een wel
overwogen strategie zijn. De timing
en de aard van de te privatiseren be-
drijven en participaties zijn daarvoor
de hoeksteen.

Enkele essentiële uitgangspunten lig-
gen voor. De overheid moet zich op
het economisch vlak - dit is mijn
diepe overtuiging - in het algemeen

meer terughoudend opstellen in de
bedrijven zelf en meer aandacht be-
steden aan de strategische omge-
vingsfactoren. De overheid moet
over een instrument beschikken om
een regionaal industrieel beleid te
kunnen voeren. Een dergelijk instru-
ment moet geen netwerk zijn van dis-
parate participaties, maar efficiënt,
soepel en marktconform optreden in
strategische sectoren waar dit nog
kan.

Privatiseren is voor Vlaanderen geen
noodingreep om budgettaire redenen
- gelukkig maar -, maar een wel
overwogen strategie waardoor over-
heidsmiddelen uit de economie aan
andere prioritaire zorgen kunnen
worden besteed. De GIMV heeft
overigens op vraag van de Vlaamse
regering en van mezelf een beleids-
nota voorgelegd ; deze is al bespro-
ken in de bevoegde commissie van
de Raad. Met deze elementen zal
ook in het debat moeten worden re-
kening gehouden.

Mijnheer Denys, zelf heb ik geen en-
kele formule voor privatisering voor-
uitgeschoven of uitgesloten, vandaag
niet en verleden zondag niet en ik
zeg vandaag hetzelfde als ik zondag
heb gezegd. Deze beleidsnota moet
verder onderzocht worden.

In mijn beleidsbrief Economie van
november 1992 kondigde ik aan dat
het privatiseringsdebat van de fede-
rale overheid op de voet zou worden
gevolgd omdat een aantal van de te
privatiseren bedrijven tot het indus-
trieel en financieel weefsel van de
Vlaamse economie behoren. Vanuit
de bedrijfswereld, de politieke en
universitaire wereld werd ondertus-
sen reeds herhaaldelijk gewezen op
het belang van de verankering van
onze bedrijven. Het is dus niet juist
te stellen dat dit een nieuw thema is.

Kort samengevat komt het belang
van de verankering hierop neer : be-
drijven varen wel bij een stabiel aan-
deelhouderschap en bevinden zich
liefst zo dicht mogelijk bij hun con-
trolecentrum. Bedrijven in Vlaande-
ren - en op dit stuk deel ik de me-
ning van de heren Candries en Schiltz
- hebben dus voordeel bij een sta-
biel Vlaams aandeelhouderschap. In-
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dien men dit principe toepast op de
overheidsbedrijven, wil dit zeggen
dat de privatiseringsoperaties er niet
toe mogen leiden dat de overheidsbe-
drijven tot filialen van buitenlandse
groepen verworden. Zij worden best
stabiel en Vlaams verankerd. Ik be-
grijp dat de privatiseringsoperatie
van de federale overheid een belang-
rijke bijdrage moet leveren tot de sa-
nering van de overheidsfinanciën.
Toch zou het onverstandig zijn om
enkel de budgettaire doelstelling
voor ogen te houden. De verbetering
van de efficiëntie van de overheids-
bedrijven en hun verankering zijn
doelstellingen die ook belangrijk zijn.
Het is een misvatting te menen dat
verankering enig verband houdt met
etatisering. Ik meen integendeel dat
de verankering een opdracht is inzon-
derheid voor de privé-sector die zelf
bovendien de grootste voordelen on-
dervindt bij een verankerde econo-
mie. Het bevrijdt onze bedrijfsleiders
immers van wat men gaan noemen is
het onaangename waterski-syn-
droom. Wel denk ik dat de Vlaamse
regering als katalysator kan optre-
den. Verankering heeft immers niets
te maken met een protectionistische
afscherming ten opzichte van het bui-
tenland. De verankering van onze
bedrijven kan perfect in samenspel
verlopen met buitenlandse bedrijven.
Overigens is het pleidooi voor veran-
kering niet anti-Europees. De Euro-
pese Commissie heeft nog nooit eni-
gerlei opmerking geformuleerd bij de
verankeringsformules die in onze
buurlanden werden opgezet. Ander-
zijds kan het evenmin de bedoeling
zijn om via de privatisering van be-
paalde overheidsbedrijven de positie
van bestaande privé-monopolies in
ons land te verstevingen. De veran-
.,kering van de overheidsbedrijven
mag dus niet worden aangegrepen
om de voor de consument nadelige
monopolies te versterken. De meeste
overheidsactiva die voor privatisering
in aanmerking komen, zijn vanuit
verschillende invalshoeken strategi-
sche bedrijven. Zo is er een sociale
dimensie bij Belgacom en bij de
NMBS. Er is een technologische di-
mensie bij bedrijven zoals Belgacom,
de NMBS, de NIM en Sabena. Bel-
gacom, de NMBS en Sabena vervul-
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len een rol in de economische omge-
vingsfactoren, terwijl de NIM en de
OKI’s een multiplicatorfunctie in de
economie vervullen.

Er is een culturele dimensie met de
grote sponsorbedrijven zoals Lotto.

Aangezien het handelsfonds van deze
bedrijven voor 60 tot 70 percent door
het Vlaams publiek werd opge-
bouwd, richt ik een uitdrukkelijke
oproep tot de federale regering om
de Vlaamse verankering in de toe-
komstige eigendomsstructuur van de-
ze bedrijven te waarborgen. Daarbij
is het uiteraard uitgesloten dat de
Vlaamse regering middelen zou vrij-
maken voor de overname van deze
bedrijven die grotendeels stoelen op
het cliënteel en het handelsfonds,
aangedragen door het grootste ge-
deelte van België.

De Vlaamse regering is dus, zoals
alle andere EG-lidstaten en regio’s,
overtuigd van de voordelen van een
verankeringsstrategie. De middelen
om een effectieve verankeringsstrate-
gie uit te werken, zijn voor de Vlaam-
se regering uiteraard veel kleiner dan
voor grote landen.

Vlaanderen kent de paradoxale situa-
tie dat zij de heel hoge spaarquote
combineert met een bijzonder zwak-
ke verankeringsquote. Op de beurs
vertegenwoordigen de Vlaamse be-
drijven nog geen 10 percent van de
beurskapitalisatie van de Belgische
aandelen hoewel de aanbreng in ka-
pitaal voor een groot deel uit Vlaan-
deren komt.

Deze feiten hebben mij ertoe aange-
spoord om het debat aan te zwenge-
len en om te zoeken naar oplossin-
gen. Bovendien is er een specifieke
dimensie, namelijk de bijzonder be-
langrijke aanwezigheid van KMO’s in
onze economie. Vele familiale, grote
en middelgrote ondernemingen in
Vlaanderen worden momenteel ge-
leid door de tweede of de derde gene-
ratie aandeelhouders.

Het probleem van de niet-actieve
aandeelhouder doet zich er soms op
bijzonder scherpe wijze voor. Aange-
zien niet iedere afstammeling van de
stichter een functie in de firma bek-
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leedt, verschillen de visies van de ma-
nager-aandeelhouder veelal met deze
van andere familieleden. Deze pro-
blematiek doet zich trouwens ook in
andere bedrijven voor.

Deze onzekerheid aan de top kan de
stabiliteit in de werking en het mana-
gement treffen : het aandachtspunt
ligt elders ; er ontstaat onzekerheid
omtrent de te volgen strategie, over
de graad van beleidsautonomie en
andere aspecten. De aanzet tot inves-
teren wordt ondermijnd door de mo-
gelijkheid van verkoop van het be-
drijf.

Daarom heb ik, samen met financiële
en industriële groepen in Vlaande-
ren, nagegaan hoe deze problematiek
kan worden weggewerkt. Sommigen
hebben zich bereid verklaard hier-
voor oplossingen te onderzoeken.
Volgens hen schieten ze bij sommige
interessante dossiers afzonderlijk te-
kort omdat de gezochte kapitalen ter
herschikking van de aandelen hun fi-
nanciële middelen en ook hun statu-
taire investeringsrichtlijnen overstij-
gen. De syndicering tussen verschil-
lende lokale groepen gebeurt soms
voor een of ander dossier, maar
neemt bij de totstandkoming telkens
veel tijd in beslag. Dat dit laatste in
het voordeel is van andere gegadig-
den, hoeft geen verder betoog.

De geconsulteerde groepen menen
derhalve dat er in Vlaanderen be-
hoefte is aan groepering van Vlaams
kapitaal om stabiliteit te kunnen
brengen in het aandeelhoudersschap
van grote Vlaamse bedrijven zodat
lokaal en bekwaam management in
volle vertrouwen verder kan werken
aan de uitbouw van de onderneming
conform de gezamenlijk onderschre-
ven strategie.

Ook de GIMV is in deze besprekin-
gen betrokken. Ik juich het initiatief
toe van onze Vlaamse financiële en
industriële groepen. Uiteraard staat
het deze groepen - en ook de GIMV
- volkomen vrij om dit initiatief con-
creet uit te werken.

Het verankeren van bedrijven dient
immers door dergelijke groepen, en
niet in de eerste plaats door de over-
heid, te gebeuren. Wel is het en blijft
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het de rol van de overheid om de
aandacht van de bedrijfswereld op dit
probleem te vestigen.

Tot daar, mijnheer de voorzitter, en-
kele beschouwingen die ik wilde ma-
ken in antwoord op de vragen die
werden gesteld. (Applaus bij de
meerderheid)

De voorzitter : De heer Barbé heeft
het woord.

De heer L. Barbé : Mijnheer de mi-
nister-president , ik heb geen ant-
woord gekregen op een aantal be-
langrij ke vragen.

Ten eerste, werd mij niet gezegd wat
het standpunt is van de Vlaamse Exe-
cutieve, niet inzake verankering want
dat is hoofdzakelijk een academisch
- zij het ook politiek - debat, maar
inzake het oprichten van een veran-
keringsholding.

Ten tweede, vroeg ik of er door de
GIMV, samen met de financiële
groepen, al een beslissing genomen
is.

Ten derde, is de ankerholding de be-
voorrechte koper bij de verkoop van
een aantal participaties door de
GIMV ? Ik heb daarrond  een scena-
rio en een stelling ontwikkeld. Indien
ik hier geen antwoord op krijg is dit
debat lucht geweest en staan we nog
geen stapje verder.

Ik ben mijn interpellatie begonnen
met de opmerking dat ik het onheus
vind dat ik, als lid van de Vlaamse
Raad, de belangrijk elementen in dit
dossier uit de krant moet halen. Ik
vraag toch om voorrang te geven aan
de Vlaamse Raad voor de verdere
afhandeling van dit dossier. (Ap-
plaus)
De voorzitter : De minister-president
heeft het woord.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer de voorzitter, met be-
trekking tot de repliek van de heer
Barbé verwijs ik naar het antwoord
dat ik heb gegeven. Er zijn nog geen
beslissingen genomen en het spreekt
vanzelf dat ik de Vlaamse Raad des-
gevallend onmiddellijk op de hoogte
zal brengen.
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De voorzitter : De heer Barbé heeft
het woord.

De heer L. Barbé : Mijnheer de
voorzitter, ik heb nog steeds geen
standpunt van de Vlaamse Executie-
ve vernomen inzake het oprichten
van een ankerholding. Ik kan alleen
maar besluiten dat er geen standpunt
is. (Applaus)

Met redenen omklede motie

De voorzitter : Door de heren Barbé
en Denys werden tot besluit van deze
interpellaties met redenen omklede
moties aangekondigd. Ze moet uiter-
lijk 24 uur na de sluiting van de ver-
gadering zijn ingediend.

De Raad zal zich daarover tijdens
een volgende openbare vergadering
moeten uitspreken.

Het incident is gesloten.

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende wijziging van artikel 79 van de
wet van 29 maart 1962 houdende or-
ganisatie van de ruimtelijke ordening
en van de stedebouw
- 264 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 4

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het ont-
werp van decreet houdende wijziging
van artikel 79 van de wet van 29
maart 1962 houdende organisatie van
de ruimtelijke ordening en van de
stedebouw.

De heer Vautmans heeft het woord
voor een verklaring voor de stem-
ming.

De heer V. Vautmans (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, de
VLD-fractie vraagt, in toepassing
van artikel 37, 1, g, van ons regle-
ment de verdaging van de stemming
over de drie ontwerpen van decreet,
namelijk de wijzigingen van de arti-
kelen 79, 87 en 88 van de wet van 29
maart 1962, om volgende duidelijke
redenen.

Verankeringsstrategie van de Vlaamse regering
Organisatie ruimtelijke ordening en stedebouw

Ten eerste werd door deze Raad op
7 januari 1993 een door mij ingedien-
de motie van aanbeveling goedge-
keurd ; een motie die het volgende
vooropstelde, ik citeer : De Vlaamse
Raad verzoekt de Vlaamse Executie-
ve om onmiddellijk een ontwerp van
decreet in te dienen in de Vlaamse
Raad om te komen tot een globale
nieuwe reglementering inzake de or-
ganisatie van de ruimtelijke ordening
en de stedebouw. Einde citaat. Als
de Vlaamse Raad zichzelf au sérieux
neemt, moet de inhoud van de goed-
gekeurde moties worden gerespec-
teerd.

Ten tweede, heeft de minister in zijn
beleidsnota drie prioriteiten voorop-
gesteld, namelijk ten eerste, een
nieuw decreet op de ruimtelijke orde-
ning, ten tweede, de opmaak en de
realisatie van het Structuurplan
Vlaanderen en ten derde, de herzie-
ning van de gewestplannen.

Wij krijgen nu het tegenovergestelde
voorgeschoteld. Er worden deelde-
creten ingediend die losstaan van een
globale aanpak en een globale visie.

Het argument dat een globale aanpak
te lang zou duren, is absoluut onte-
recht. Er zijn twee voorstellen van
decreet inzake de globale herziening
van de wet op de stedebouw aanhan-
gig bij de bevoegde commissie. Eén
van CVP-collega Van Rompaey en
één van mijzelf. Ik vestig er trouwens
de aandacht op dat zowel Brussel als
Wallonië al over een eigen decreet
betreffende de ruimtelijke ordening
beschikken.

Ten slotte leerde het debat ons dat
er inhoudelijk aanzienlijke verschil-
len bestaan tussen zij die over ruimte-
lijke ordening praten vanuit hun
theoretische kennis en zij die uit er-
varing spreken. Allen die bij het ge-
meentelijk beleid zijn betrokken, zul-
len dit graag beamen. (Applaus)

Alleen een globale aanpak kan een
brug slaan tussen die twee verschil-
lende uitgangspunten. Daarom ver-
zoeken wij de stemming met betrek-
king tot deze drie decreten te verda-
gen. (Applaus)

De voorzitter : Vraagt iemand het
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woord over de wijziging van dagorde
door middel van een verdaging van
de stemming ?

De heer De Mol heeft het woord.

De heer J. De Mol (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, geachte mi-
nisters, collega’s, de heer Vautmans
gaf in feite zelf al de reden op waar-
om wij niet op het voorstel tot verda-
ging zouden mogen ingaan. Hij las
letterlijk het voorstel van aanbeve-
ling en daarin staat : verzoekt een de-
creet in te dienen. Dit betekent nog
niet dat wij het onmiddellijk kunnen
bespreken, want het moet nog wor-
den ingediend. Mijnheer Denys, u
weet toch ook dat men in normale
omstandigheden naar de Raad van
State moet, of vindt u dat allemaal
overbodig ? De data zijn hier uiter-
mate belangrijk. In september 1992
werden deze drie decreten aangekon-
digd, de interpellatie gebeurde op 12
januari. Op 25 januari werden deze
ontwerpen van decreet bij de Vlaam-
se Raad ingediend en deze resolutie
werd op 27 januari goedgekeurd. De
motie van aanbeveling inzake deze
interpellatie ging niet enkel over het
globale beleid, maar ook over de uit-
zonderingen en het uitsluiten ervan
in het ruimtelijke beleid. Het geheu-
gen van de heer Vautmans laat hem
blijkbaar in de steek, want het betrof
hier een uitgebreid gesprek over de
opvulregel en afschaffing van het mi-
ni-decreet . Wij herinnerden eraan
dat hij dit in het verleden doelbewust
heeft laten verzieken. Daarom heeft
deze motie geen bestaansreden, de
drie decreten werden immers inge-
diend vóór er enige stemming plaats-
greep. Het betrof dus niet enkel het
globale decreet, maar vooral het
wegwerken van de uitzondering.

De voorzitter : Dames en heren, wij
stemmen nu bij zitten en opstaan
over de vraag tot verdaging van de
stemming.

De heer Denys heeft het woord.

De heer A. Denys : Kunt u erover
beslissen of de stemming gebeurt bij
zitten en opstaan of hoofdelijk ? De
leden van de Raad zijn in groten ge-
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tale aanwezig, dus ik verkies hier een
hoofdelijke stemming.

De voorzitter : Ik besliste te stem-
men bij zitten en opstaan. De leden
die het voorstel van de heer Vaut-
mans tot verdaging van de stemming
wensen aan te nemen, worden ver-
zocht op te staan.

De tegenproef.

Het voorstel tot verdaging is niet aan-
genomen.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het ontwerp van decreet
houdende wijziging van artikel 79 van
de wet van 29 maart 1962 houdende
organisatie van de ruimtelijke orde-
ning en van de stedebouw.

De heer Vautmans heeft het woord
voor een verklaring van de stem-
ming.

De heer V. Vautmans (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, zoëven
heb ik uiteengezet waarom de VLD
voorstander is van een door niemand
gecontesteerde prioriteit voor een
globale herziening van de wet op de
stedebouw.

Sta mij toe even in te gaan op de
voorliggende deeldecreten, de zoge-
naamde nooddecreten. Ik heb name-
lijk de indruk dat vele collega’s nog
niet goed beseffen hoe ver men op
het ogenblik gaat.

Ten eerste, is er de afschaffing van
het mini-decreet. De verantwoording
die de minister terzake geeft, is naast
de kwestie. De administratie en de
besluitvormers zouden niet bekwaam
zijn om de bestaande, goede regelge-
ving toe te passen, dus moet de regel-
geving worden afgeschaft. Op die
wijze gooit men het kind met het bad-
water weg. De kleine man die zijn
zonevreemde woning wil verbouwen
en een weinig vergroten, alsmede de
KMO die in een dorpskom is inge-
plant, zijn het slachtoffer van deze
lineaire maatregel. De stelling van de
minister dat dit decreet de ruimtelij-
ke ordening opnieuw geloofwaardig
zal maken, is volksverlakkerij. De
VLD zal met overtuiging tegen dit
ontwerp van decreet stemmen.

Ten tweede, is er de afschaffing van

Organisatie ruimtelijke ordening en stedebouw

de opvulregel. Ook hier wil de over-
heid haar eigen onmacht om een goe-
de regelgeving goed te doen toepas-
sen, corrigeren door het treffen van
een lineaire maatregel. Er wordt ge-
steld dat de opvulregel enerzijds de
lintbebouwing en anderzijds het tot
stand komen van residentiële woon-
kernen in vrij homogene, landschap-
pelijk waardevolle gebieden tot ge-
volg had. Dit is flagrant onjuist. Van
het afschaffen van de opvulregel zal
opnieuw de kleine man, die een per-
ceeltje grond heeft waarop hij zijn
kinderen wil  laten bouwen, het
slachtoffer worden en niet de grond-
speculant zoals ten onrechte wordt
beweerd. De VLD zal eveneens te-
gen dit voorstel stemmen.

Tenslotte is er het decreet met be-
trekking tot de zonevreemde bedrij-
ven. De VLD is van oordeel dat men
door dit ontwerp tegemoet komt aan
de reële behoeften en dat het een
logisch gevolg is van de milieuregel-
geving. De VLD zal voor dit ontwerp
stemmen. (Applaus bij de VLD-frac-
tie)

De voorzitter : De heer Van Eetvelt
heeft het woord.

De heer J. Van Eetvelt (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, de ter
stemming voorliggende ontwerpen
van decreet vormen een belangrijke
aanzet tot een vernieuwd beleid inza-
ke ruimtelijke ordening.

Voor de zonevreemde bedrijven
wordt er een doorbraak gerealiseerd.
Waar hun voortbestaan tot nu toe ge-
hypothekeerd was, zullen zij dank zij
deze nieuwe regeling over een mi-
lieuvergunning kunnen beschikken.
Tientallen bedrijven beschikken daar
nu niet over. Daardoor zullen zij hun
activiteiten kunnen voortzetten op de
plaats waar zij momenteel zijn geves-
tigd. Voor een groot aantal familiale
bedrijven is dit een zeer welgekome
beslissing die tevens de open ruimten
voor verdere aanslagen behoedt en
het ontstaan van verlaten bedrijfs-
ruimten tegengaat.

Door de ontwerpen van decreet tot
afschaffing van de opvulregel en de
heroriëntatie van het mini-decreet
wordt een einde gemaakt aan een
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veralgemeende toepassing van wat in
het begin slechts een uitzondering
was. Ik kan ten volle begrijpen dat
deze maatregelen ook vragen doen
rijzen.

De ontwerpen van decreet met be-
trekking tot de opvulregel en het mi-
ni-decreet voorzien wel in de afschaf-
fing ervan, maar sta mij toe te wijzen
op de mogelijkheid die aan de ge-
meenten zal worden geboden om
voor hun grondgebied deze zones aan
te duiden. Dit kan onder meer ge-
beuren via bestemmingsplannen,
waarop wordt aangeduid waar opvul-
lingen nog kunnen en ook waar de
uitbreiding van bedrijven nog te ver-
antwoorden is.

Het vormt tevens een aanzet voor de
gemeenten om aan beleidsplanning
te doen en om op een verantwoorde
manier een bouwpolitiek te voeren.
Dit is toch een oude vraag van vele
gemeentebesturen. Dat de minister
bovendien streeft naar procedurever-
eenvoudiging impliceert dat de voor-
stellen van de gemeentelijke overhe-
den op korte termijn kunnen worden
gerealiseerd. Daarom dringt de CVP-
fractie er op aan dat die voorstellen
van procedurevereenvoudiging drin-
gend zouden worden goedgekeurd.
(Applaus bij de CVP)

De voorzitter : De heer De Mol heeft
het woord voor een verklaring voor
de stemming.

De heer J. De Mol (op de tribune) :
Mijnheer de minister, dames en he-
ren, onze fractie zal de drie decreten
zonder enig voorbehoud em met veel
enthousiasme goedkeuren. De vraag
rijst waarom deze uitzonderingsre-
gels eigenlijk niet vroeger werden af-
geschaft en het wordt meteen duide-
lijk waarom sommigen aandringen op
het zo lang mogelijk in stand houden
van deze uitzonderingsdecreten.

De bedoeling van deze drie decreten
is een trendbreuk te veroorzaken in
het beleid van de ruimtelijke orde-
ning. Wij pleiten voor een globaal
decreet en dus vervullen we eerst de
rol van ziekenboeg en stoppen de ga-
ten die moeten worden gestopt, wat

de bedoeling is van de drie decreten.
Ze stellen een einde aan het rampza-
lige mini-decreet van 28 juni 1984.
Het uitzonderingsdecreet is op een
groteske, onwettelijke manier uitge-
breid door de vroegere gemeen-
schapsminister Pede. Het is dan ook
schijnheilig te komen pleiten om het
langer in stand te houden.

De huidige decreten blijven uitzon-
deringen, zoals in het verleden, en
vormen nog steeds geen recht. Zelfs
indien men louter binnen het juri-
disch-technische kader blijft, dan nog
bepalen de inhoudelijke en planologi-
sche aspecten of de uitzondering mo-
gelijk is of niet. De motivatieplicht
van de gemachtigde ambtenaren
wordt op een fundamentele wijze ge-
wijzigd. Op dat moment zal de ge-
machtigde ambtenaar een echte mo-
tiveringsplicht moeten opbouwen op
grond van een normale, goede ruim-
telij ke ordening.

Het decreet die de opvulregel af-
schaft, is voor ons één van de beste
decretale maatregelen in de ruimtelij-
ke ordening. De opvulregel, die veel-
vuldig wordt misbruikt, heeft de
ruimtelijke verloedering duidelijk in
de hand gewerkt.

De heer J. Valkeniers : Dat is niet
juist.

De heer J. De Mol : Mijnheer Valke-
niers, waarom bent u dit alles niet in
de commissie gaan vertellen ?

Het afschaffen van de decreten is een
poging om de ruimtelijke ordening en
het vergunningsbeleid uit het politiek
dienstbetoon te halen. Dit is voor
sommigen het grootste bezwaar te-
gen deze decreten die de aanzet kun-
nen vormen tot een nieuw ruimtelijk
beleid. Het is in die optiek dat wij de
afschaffing ervan zullen goedkeuren.
(Applaus bij de SP)

De voorzitter : Mevrouw Vogels
heeft het woord voor een verklaring
voor de stemming.

Mevrouw M. Vogels (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, ik heb de in-
druk dat de houding van de VLD
veel minder is gebaseerd op het for-
malisme en het serieux van de Raad
die een goedgekeurde motie van aan-

beveling niet volgt dan wel op het feit
dat de VLD, in deze zijn zij de
woordvoerder van een deel van de
CVP-fractie wat de jongste tijd meer
en meer gebeurd, een aantal mensen
van diverse pluimage herbergt die het
niet kunnen hebben dat er eindelijk
een einde wordt gemaakt aan de
ruimtelijke wanorde die maakt dat
Vlaanderen het lelijkste land ter we-
reld wordt genoemd en aan de men-
taliteit dat hier alles kan.

Collega Denys, de opvulregel en het
mini-decreet waren inderdaad mede
oorzaak van de verdere verloedering
van de ruimtelijke ordening in ons
land. Ik moet altijd groen glimlachen
wanneer ik er aan denk dat de heren
Vautmans en Tant hier gisteren in
naam van de arme kleine man de op-
vulregel hebben verdedigd of wan-
neer zij het steeds weer hadden over
die kleine middenstander en de arme
KMO’er  die nu het slachtoffer zullen
worden van een ander soort ruimte-
lijke ordening. Ik  lach  daarmede
groen omdat het gebrek aan ruimte-
lijke ordening juist de oorzaak is van
het feit dat de echte kleine man,
maar die kennen ze waarschijnlijk
niet, in ons land geen enkel plekje
meer vindt om rustig te wonen en
die, als hij een stukje natuur wil zien,
op zondag in de files moet aanschui-
ven.

Mijnheer de voorzitter, zoals wij gis-
teren hebben gezegd, zijn de drie de-
creten een stap vooruit om de trend-
breuk inzake ruimtelijke ordening
die de minister heeft beloofd, waar
te maken.

De opvulregel zullen wij met hetzelf-
de enthousiasme als de heer De Mol
goedkeuren.

Wat betreft de afschaffing van het
mini-decreet zullen wij ons onthou-
den.

In verband met de zonevreemde ge-
bouwen kunnen wij niets anders dan
tegenstemmen want goedkeuren, be-
tekent het legaliseren van al wat in
het verleden is misgelopen. (Applaus
bij AGALEV)

De voorzitter : De heer Bril heeft het
woord voor een verklaring voor de
stemming.
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De heer L. Bril (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, dames en he-
ren ministers, collega’s, mevrouw
Vogels had het daarnet over de klei-
ne man en de KMO.

Bepaalde bedrijven zijn 20, 25 of 30
jaar geleden op een volledig wettelij-
ke manier - met een correcte bouw-
vergunning en een correct commode
en incommodo - op een bepaalde
plaats terechtgekomen. Door de ge-
westplannen zijn die bedrijven tegen
hun wil zonevreemd geworden en
daarom moeten ze nu verdwijnen of
kunnen ze niet meer uitbreiden.
Weet u wat het betekent wanneer
een klein of middelgroot bedrijf plot-
seling niet meer kan uitbreiden en
moet verdwijnen uit die omgeving ?
Vooral in de huidige economische si-
tuatie is zoiets totaal onverantwoord.
Het is toch de bedoeling van de open
groene ruimten te behouden. Als
zo’n bedrijf moet uitwijken naar een
ambachtelijke zone, die er trouwens
nagenoeg niet meer zijn, dan moeten
nieuwe BPA’s op stapel worden ge-
zet, moeten landbouwgronden wor-
den onteigend en zullen groene ruim-
ten verloren gaan. U zult dus uw doel
niet bereiken.

Mevrouw Vogels, ik vind het eigen-
lijk erg dat u bedrijven verwijt dat zij
daar zijn gevestigd. Deze bedrijven
zorgen voor tewerkstelling en ik
meen dat we die op dit ogenblik ze-
ker niet teveel hebben. Als er geen
bedrijven meer zullen zijn wat zult u
dan doen voor uw kleine man, die u
zogezegd schijnt te verdedigen ? Dit
is een hypocriete houding !

De voorzitter : Begin van de stem-
ming .

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

150 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

83 leden hebben ja geantwoord ;
39 leden hebben neen geantwoord ;
28 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Ansoms J.
Appeltans L.

Vlaamse Raad
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Arts A.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Bossuyt G.
Bourgois M .
Breyne P.
Brouns H.
Capoen M.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Colla M.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
Deprez P.
De Seranno J.
Desmet P.
Detiège L.
Didden M.
Dielens F.
Dupré J.
Geens G.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
Lauwers H.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Schellens A.
Schiltz H.
Schuermans E.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Taylor J.
Tobback L.
Vande Lanotte J.
Van den Brande L.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B .

Organisatie ruimtelijke ordening en stedebouw

Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verleyen 1.
Vermassen G .
Willockx F.

NEEN hebben geantwoord :

Anthuenis G.
Beysen E.
Bril L.
Cardoen G.
Chevalier P.
Cordeel M.
Coveliers H.
Daems R.
De Croo H.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewael P.
Eeman J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Kempinaire A .
Laverge J.
Leduc J.
Pierco L.
Platteau S.
Ramoudt D.
Standaert L.
Taelman W.
Tant P.
Van Aperen A.
Van der Poorten M.
Van houtte M.
Van Mechelen D.
Van Rossem J.-P.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verlinden A .
Vermeiren F.
Verwilghen M.
Wierinckx R.
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Sleeckx 

Voorzitter

Wymeersch F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Aelvoet M.
Annemans G.
Barbé L.
Bosman R.
Buisseret X.
Candries H.
Caubergs J.
De Boeck A.
De Man F.
De Vlieghere W.
Dewinter F.
Dierickx L.
Dua V.
Geysels J.
Goossens W.
Maertens M.
Raes R.
Seeuws W.
Spinnewyn J .
Tavernier J.
Ulburghs J.
Valkeniers J .
Van den Eynde F.
Van Dienderen H.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Verreycken W.
Vogels M.

Dientengevolge neemt de Raad het
ontwerp van decreet aan ; het zal aan
de Vlaamse Executieve ter bekrachti-
ging worden overgezonden.

Redenen voor onthouding ?

De heer W. Goossens : Ik heb afge-

weest en ik heb nooit vastgesteld dat
een verkavelaar beroep heeft gedaan
op de opvulregel. Het ging steeds om
privé-personen die beroep deden op
deze regel. Wat men ook beweert, ik
zal mij zeker niet laten leiden door
de demagogie van de groenen.

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende aanvulling met een artikel 87
van de wet van 29 maart 1962 hou-
dende organisatie van de ruimtelijke
ordening en van de stedebouw
- 265 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 3

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het ont-
werp van decreet houdende aanvul-
ling met een artikel 87 van de wet
van 29 maart 1962 houdende organi-
satie van de ruimtelijke ordening en
van de stedebouw.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

147 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
106 leden hebben ja geantwoord ;
37 leden hebben neen geantwoord ;
4 leden hebben zich onthouden.

sproken met mevrouw Tyberghien-
Vandenbussche.

JA hebben geantwoord :

Colla M.
De Batselier N.
De Boeck A.
De Bremaeker J.
De Man F.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
Deprez P.
De Seranno J.
Desmet P.
Detiège L.
De Vlieghere W.
Dewinter F.
Didden M.
Dielens F.
Dierickx L.
Dua V.
Dupré J.
Geens G.
Geysels J.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T .
Landuyt R.
Lauwers H.
Lenssens J .
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.

De heer J. Cauberghs : Ik heb afge-
sproken met de heer Ghesquière
voor deze en voor de volgende stem-
ming.

De heer L. Van Nieuwenhuysen : Ik
heb afgesproken met collega Van
Leenhove.

Aelvoet M. Pinoie E.
Annemans G. Pinxten K.
Ansoms J. Raes R.
Appeltans L. Schellens A.
Arts A. Schiltz H.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bosman R.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Buisseret X.
Capoen M.
Caudron J.
Cauwenberghs F.

Schuermans E.
Slee& J.
Spinnewyn J .
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Tavernier J .
Taylor J.
Tobback L.
Ulburghs J .
Vande Lanotte J.
Van den Brande L.

De heer W. Seeuws : Ik heb afge-
sproken met de heer Flamant.

De heer J. Valkeniers : Mijnheer de
voorzitter, ik heb mij onthouden om-
dat ik niet akkoord ga met de afschaf-
fing van de opvulregel. Ik ben gedu-
rende twaalf jaar burgemeester ge-
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Nelis-Van 

Voorzitter

Vandenbroucke F.
Vandendriessche B.
Van den Eynde F.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verleyen 1.
Vermassen G.
Verreycken W.
Vogels M.
Willockx F.
Wymeersch F.

NEEN hebben geantwoord :

Anthuenis G.
Beysen E.
Bril L.
Cardoen G.
Chevalier P.
Cordeel M.
Coveliers H.
Daems R.
De Croo H.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewael P.
Eeman J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Kempinaire A.
Laverge J.
Leduc J.
Pierco L.
Platteau S.
Ramoudt D.
Standaert L.
Taelman W.
Tant P.
Van Aperen A.
Van der Poorten M.

Van houtte M.
Van Mechelen D.
Van Rossem J.-P.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermeiren F.
Verwilghen M.
Wierinckx R.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Caubergs J.
Goossens W.
Valkeniers J.
Van Rompaey R.

Dientengevolge neemt de Raad het
ontwerp van decreet aan ; het zal aan
de Vlaamse Executieve ter bekrachti-
ging worden overgezonden.

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende aanvulling met een artikel 88
van de wet van 29 maart 1962 hou-
dende organisatie van de ruimtelijke
ordening en van de stedebouw
- 266 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 3

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het ont-
werp van decreet houdende aanvul-
ling met een artikel 88 van de wet
van 29 maart 1962 houdende organi-
satie van de ruimtelijke ordening en
van de stedebouw.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

148 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
118 leden hebben ja geantwoord ;
14 leden hebben neen geantwoord ;
16 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Ansoms J.
Anthuenis G.
Appeltans L.
Arts A.

Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beysen E.
Bossuyt G.
Bourgois M .
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Colla M.
Cordeel M.
Coveliers H.
Daems R.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Croo H.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiège L.
Dewael P.
Didden M.
Dielens F.
Dupré J.
Eeman J.
Geens G.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Kempinaire A.
Landuyt R.
Lauwers H.
Laverge J.
Leduc J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
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Fenixpro- 
ject 

onder- 

R. 

V. 

Voorzitter

Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Ramoudt D .
Schellens A.
Schiltz H.
Schuermans E.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Taelman W.
Tant P.
Taylor J.
Tobback L.
Van Aperen A.
Vande Lanotte J.
Van den Brande L.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Mechelen D.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verleyen 1.
Verlinden A .
Vermassen G.
Vermeiren F.
Verwilghen M.
Wierinckx R.
Willockx F .

NEEN hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Barbé L.
De Boeck A.
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De Vlieghere W.
Dierickx L.
Dua V.
Geysels J.
Maertens M.
Standaert L.
Tavernier J.
Ulburghs J.
Van Dienderen H.
Van Rossem J.-P.
Vogels M.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Annemans G.
Bosman R.
Buisseret X.
Caubergs J.
De Man F.
Dewinter F.
Goossens W.
Raes R.
Seeuws W.
Spinnewyn J .
Valkeniers J.
Van den Eynde F.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Verreycken W.
Wymeersch F.

Dientengevolge neemt de Raad het
ontwerp van decreet aan ; het zal aan
de Vlaamse Executieve ter bekrachti-
ging worden overgezonden.

VOORSTEL VAN RESOLUTIE
van de heer P. Dewael betreffende
de sanering van de mijnterreinen
- 342 (1992-1993) - Nr.1

Voorstel tot spoedbehandeling

De voorzitter : De heer Dewael heeft
het woord.

De heer P. Dewael : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister-pre-
sident, collega’s, ik vraag de spoed-
behandeling van een door mij inge-
diend voorstel tot resolutie over de
sanering van de mijnterreinen.

Dit voorstel van resolutie sluit aan bij
een ander voorstel van resolutie dat
een moratorium van de wijziging van

Organisatie ruimtelijke ordening
Sanering van de miinterreinen

en stedebouw

het gewestplan inzake het Fenixpro-
ject bepleit.

De Raad heeft dit voorstel nipt ver-
worpen.

De KS is aan zichzelf en aan de
Vlaamse Gemeenschap de grootst
mogelijke voorzichtigheid verschul-
digd vermits er op dit ogenblik twee
onderzoeken lopen : een gerechtelijk
en één door de parlementaire onder-
zoekscommissie.

Ik heb ondervonden dat er een ruime
consensus bestaat over één essentiële
opdracht die de KS had moeten ver-
vullen : de sanering van de terreinen.
Meer dan vijf jaar na de sluiting van
de eerste mijnen is men aan die sane-
ring nog steeds niet toe.

In mijn voorstel van resolutie vraag
ik de Vlaamse Executieve onverwijld
de opdracht te geven aan de KS -
via bemiddeling door de GIMV -
met de saneringsoperatie te starten.

Aan het niet-starten van de sanering
zijn twee gevolgen verbonden.

Ten eerste, het geld riskeert op te
raken.

Ten tweede, het Europese Rechar-
programma heeft financiële middelen
ter beschikking gesteld om de sane-
ringsoperatie door te voeren. Aan dit
programma is echter een deadline ge-
koppeld : men moet voor het einde
van het jaar met de sanering van start
gaan.

Deze twee overwegingen zetten mij
ertoe aan de Vlaamse Raad te vragen
dit voorstel van resolutie te steunen.

De voorzitter : U heeft geluisterd
naar de vraag tot spoedbehandeling
van de heer Dewael.

Het voorstel van resolutie zal aan de
Raad worden uitgedeeld.

De Raad zal haar over het verzoek
tot spoedbehandeling uitspreken na
de geagendeerde stemmingen.
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E. 

J. 

J. 

MET REDENEN OMKLEDE MO-
TIE van de heer H. Van Dienderen
tot besluit van de op 25 mei 1993
door de heer A. Denys gehouden in-
terpellatie tot de heer H. Weckx,
Vlaamse minister van Cultuur en
Brusselse Aangelegenheden, over de
politisering van de regionale televisie
- 352 (1992-1993) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de met re-
denen omklede motie van de heer
Van Dienderen tot besluit van de op
25 mei 1993 door de heer Denys ge-
houden interpellatie tot de heer
Weckx, Vlaamse minister van Cul-
tuur en Brusselse Aangelegenheden,
over de politisering van de regionale
televisie.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

152 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

13 leden hebben ja geantwoord ;
131 leden hebben neen geantwoord ;

8 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Barbé L.
De Boeck A.
De Vlieghere W.
Dierickx L.
Dua V.
Geysels J.
Maertens M.
Tavernier J.
Ulburghs J.
Van Dienderen H.
Van Rossem J.-P.
Vogels M.

NEEN hebben geantwoord :

Anciaux V.
Annemans G.
Ansoms J.
Anthuenis G.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.

Beysen E. Peeters J.
Bosman R. Peeters L.
Bossuyt G. Pierco L.
Bourgois M. Pinoie E.
Breyne P. Pinxten K.
Bril L. Platteau S.
Brouns H. Raes R.
Buisseret X. Ramoudt D.
Candries H. Schellens A.
Capoen M. Schiltz H.
Cardoen G. Schuermans E.
Caubergs J . Sleeckx J.
Caudron J. Spinnewyn J.
Cauwenberghs F. Standaert L.
Chevalier P. Suykerbuyk H.
Colla M. Swaelen F.
Cordeel M. Swennen G.
Coveliers H . Taelman W.
Creyf S. Tant P.
Daems R. Taylor J.
De Bremaeker J. Tobback L.
De Croo H. Valkeniers J.
De Maght-Aelbrecht A. Van Aperen A.
De Man F. Vande Lanotte J.
Demeulenaere J. Vandenbroucke F.
De Meyer J. Vandendriessche B.
De Mol J. Van den Eynde F.
Demuyt W. Van der Maelen D.
Denys A. Van der Poorten M.
Deprez P. Van der Sande J.
De Seranno J. Vandeurzen J.
Desmet P. Van Eetvelt J.
Deswaene R. Van Grembergen P.
Devolder J . Van Hauthem J.
Dewael P. Van Hecke J.
Dewinter F. Van Hooland R.
Dielens F. Van houtte M.
Dupré J. Vankeirsbilck E.
Eeman J.
Gijsbrechts-Horckmans A.

Vanlerberghe R.
Van Looy J.

Goutry L. Van Mechelen D.
Hancké L. Van Overmeire K.
Hostekint P. Van Parys T.
Kempinaire A. Van Peel M.
Landuyt R.
Lauwers H.

Van Rompaey R.
Van Rompuy E.

Laverge J.
Leduc J.

Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.

Lenssens J. Van Walleghem R.
Leysen A. Van Wambeke H.
Lisabeth C. Vautmans V.
Logist M. Vergote F.
Marsoul H. Verhofstadt G.
Martens L. Verleyen 1.
Maximus L. Verlinden A.
Merckx-Van Goey T. Vermassen G .
Moors C. Vermeiren F.
Nelis-Van Liedekerke L. Verreycken W.
Neyts-Uyttebroeck A.M.
Olaerts H.

Verwilghen M.
Wierinckx R.

Olivier M. Willockx F.
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J. 

hoofdpro- 

Voorzitter Heeft iedereen gestemd ? (Ja) NEEN hebben geantwoord :

Wymeersch F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

Aelvoet M.
Anciaux V.
Ansoms J.

De Batselier N.
Demeester-De Meyer W.
Detiège L.
Goossens W.
Kelchtermans T.
Seeuws W.
Van den Brande L.
Van Nieuwenhuysen L.

Dientengevolge
motie niet aan.

neemt de Raad de

MET REDENEN OMKLEDE MO-
TIE van de heer P. Chevalier tot be-
sluit van de op 25 mei 1993 door de
heer A. Denys gehouden interpella-
tie tot de heer H. Weckx, Vlaamse
minister van Cultuur en Brusselse
Aangelegenheden, over de politise-
ring van de regionale televisie
- 353 (1992-1993) - Nr. 1

151 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
48 leden hebben ja geantwoord ;
93 leden hebben neen geantwoord ;
10 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Anthuenis G.
Beysen E.
Bosman R.
Bril L.
Buisseret X.
Chevalier P .
Cordeel M.

4.

Coveliers H.
Daems R.
De Croo H.
De Maght-Aelbrecht A
De Man F.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewael P.

Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bossuyt G.
Bourgois M .
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Colla M.
Creyf S.
De Boeck A.
De Bremaeker J.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
Deprez P.
De Seranno J.
Desmet P.
De Vlieghere W.
Dielens F.

Hoofdelijke stemming Dewinter F.
Eeman J.

Dierickx L.
Dua V.

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de met re-
denen omklede motie van de heer
Chevalier tot besluit van de op 25 mei
1993 door de heer Denys gehouden
interpellatie tot de heer Weckx,
Vlaamse minister van Cultuur en
Brusselse Aangelegenheden, over de
politisering van de regionale televi-
sie.

De heer Van den Eynde heeft het
woord.

De heer F. Van den Eynde : Mijn-
heer de voorzitter, het Vlaams Blok
zal de motie van de heer Chevalier
steunen. Mijn fractie is echter van
mening dat de politisering van de re-
gionale televisies niet het hoofdpro-
bleem is. Het hoofdprobleem blijft
de politieke neutraliteit  van de
BRTN. Het hoeft geen betoog dat de
politieke neutraliteit van deze instel-
ling dagelijks in het gedrang wordt
gebracht.

De voorzitter : Begin van de stem-
ming.
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Gijsbrechts-Horckmans A. Dupré J.
Kempinaire A. Geens G.
Laverge J. Geysels J.
Leduc J. Goutry L.
Neyts-Uyttebroeck A.M. Hancké L.
Pierco L. Hostekint P.
Platteau S. Landuyt R.
Raes R. Lauwers H.
Ramoudt D. Lenssens J.
Spinnewyn J . Leysen A.
Taelman W. Lisabeth C.
Van Aperen A. Logist M.
Van den Eynde F. Maertens M.
Van Hauthem J. Marsoul H.
Van houtte M. Martens L.
Van Mechelen D. Maximus L.
Van Overmeire K. Merckx-Van Goey T.
Van Rossem J.-P. Moors C.
Van Walleghem R. Nelis-Van Liedekerke L.
Vautmans V. Olaerts H.
Vergote F. Olivier M.
Verhofstadt G. Peeters J.
Verlinden A. Peeters L.
Vermeiren F. Pinoie E.
Verreycken W. Pinxten K.
Verwilghen M. Schellens A .
Wierinckx R. Schiltz H.
Wymeersch F. Schuermans E.
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L 

belasting- 

Voorzitter

Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Tant P.
Tavernier J.
Taylor J.
Tobback L.
Ulburghs J.
Valkeniers J.
Vande Lanotte J.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Vaerenbergh E.

VLD-Raadslid Stefaan Platteau dien-
de een met redenen omklede motie in
naar aanleiding van zijn interpellatie
tot minister T. Kelchtermans (CVP)
over de gemeentelijke opcentiemen op
de vennootschapsbelastingen

Vlaamse Raad
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Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verleyen 1.
Vermassen G .
Willockx F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Caubergs J.
De Batselier N.
Demeester-De Meyer W.
Detiège L.
Goossens W.
Kelchtermans T.
Seeuws W.
Standaert L.
Van den Brande L.
Van Nieuwenhuysen L.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie niet aan.

MET REDENEN OMKLEDE MO-
TIE van de heer S. Platteau C.S. tot
besluit van de op 26 mei 1993 door
de heer S. Platteau gehouden inter-
pellatie tot de heer T. Kelchtermans,
Vlaamse minister van Openbare
Werken, Ruimtelijke Ordening en
Binnenlandse Aangelegenheden, over
de gemeentelijke opcentiemen op de
vennootschapsbelastingen
- 354 (1992-1993) - Nrs. 1 en 2

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de met re-
denen omklede motie van de heer
Platteau C.S. tot besluit van de op 26
mei 1993 door de heer Platteau ge-
houden interpellatie tot de heer
Kelchtermans, Vlaamse minister van
Openbare Werken, Ruimtelijke Or-
dening en Binnenlandse Aangelegen-
heden, over de gemeentelijke opcen-
tiemen op de vennootschapsbelastin-
gen.

De heer Platteau heeft het woord.

De heer S. Platteau (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, dames en he-
ren ministers, collega’s, minister
Kelchtermans heeft een brief ge-
schreven naar de federale minister
Maystadt om de gemeenten de moge-

Politisering van de regionale televisie
Gemeentelijke opcentiemen op de vennootschapsbelastingen

lijkheid te bieden opcentiemen te
heffen op de vennootschapsbelastin-
gen. Bovendien heeft hij hier op de
tribune verklaard dat de voogdijover-
heid niet zal optreden wanneer de
gemeenten vennootschapsbelastin-
gen zouden heffen.

Ik heb hierover een interpellatie ge-
houden.

De vennootschappen hebben het op
dit ogenblik al lastig genoeg. Er zijn
de talrijke faillissementen, er is de
stijgende werkloosheid, de inflatie,
de economische recessie enzovoort.
Het is dus nu niet het ogenblik om
aanvullende belastingen, en zeker
geen aanvullende vennootschapsbe-
lastingen te heffen. Ik heb aange-
toond dat de gemeenten tussen 1989
en 1992, dus in drie jaar tijd, 20 per-
cent meer vennootschapsbelastingen
hebben opgelegd. De globale belas-
tingdruk van de gemeenten is met 25
percent gestegen.

De bedoeling van de minister was om
bepaalde particuliere personen die
aan de opcentiemen ontsnappen via
deze vennootschapsbelasting te kun-
nen vatten.

Persoonlijk meen ik dat het geen zin
heeft de fraude met nieuwe belastin-
gen te bestrijden. Bovendien meen ik
voldoende te hebben aangetoond,
onder meer met de 1 miljoen-regel,
dat dit euvel voor het grootste ge-
deelte uit de wereld is geholpen.

Ik heb dan ook een duidelijk amen-
dement ingediend dat luidt als volgt,
ik citeer : verzoekt de Vlaamse Exe-
cutieve af te zien van iedere intentie
tot het creëren van de mogelijkheid
om gemeentelijke opcentiemen te
heffen op de vennootschapsbelasting.
Einde citaat.

De CVP heeft gemeend een amende-
ment te moeten indienen waarin
wordt gezegd dat een onderzoek
moet worden ingesteld naar het
draagvlak van de gemeentebelastin-
gen, met betrekking tot de economi-
sche entiteiten enzovoort.

Ik vraag in mijn motie een belasting-
stop op alle niveaus. De CVP vraagt
echter een onderzoek in te stellen.
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bevolkinscatego- 

be- 

voor- 
ge- 

Platteau

Zij vraagt u dus een afgezwakte mo-
tie goed te keuren om te zien of er
toch geen mogelijkheid zou bestaan
om op een of andere manier een
nieuwe belasting te innen.

Ik meen te weten dat op het congres
van de CVP, dat vorige zondag
plaatshad, de heer Buys het meeste
applaus heeft gekregen toen hij, in
naam van de CVP, vroeg om een be-
lastingstop op alle niveaus.

Wanneer ik deze belastingstop vraag,
via mijn amendement, dan gaat men
een nieuw amendement indienen om
te trachten dit amendement af te
zwakken. (Applaus bij de VLD)

Ik meen dat dit de houding is van
Janus met het dubbele voorhoofd of,
anders uitgedrukt, luister naar mijn
woorden maar kijk niet naar mijn da-
den.

Aan de Vlaamse burgers zeg ik dat
zij zich nog aan nieuwe belastingen
mogen verwachten. Immers, wan-
neer ik een amendement indien om
op alle niveaus een belastingstop te
vragen, dan gaat men een nieuw
amendement indienen dat een totale
verzwakking is en dat de mogelijk-
heid tot het innen van nieuwe belas-
tingen openlaat.

De voorzitter : De heer
heeft het woord.

Valkeniers

De heer J. Valkeniers : Mijnheer de
voorzitter, ik kan het eens zijn met
de bewijsvoering van de heer Plat-
teau.

Als hij echter van oordeel is dat de
bedrijven geen nieuwe belastingen
moeten betalen, wil ik hem alleen
vragen waarom hij als burgemeester
opnieuw een belasting heeft inge-
voerd op het personeel van de bedrij-
ven, daar waar wij deze belasting
hadden afgeschaft.

De voorzitter : De heer Van Rompuy
heeft het woord.

De heer E. Van Rompuy (op de tri-
bune) : Mijnheer de voorzitter, de in-
terpellatie van de heer Platteau had
betrekking op het voornemen van
een aantal gemeenten om een afzon-

derlijke belasting te heffen op de eco-
nomische entiteiten met rechtsper-
soonlijkheid. Het gaat evenwel niet
over normale vennootschappen ; het
betreft  bepaalde bevolkinscatego-
rieën die via het creëren van een ven-
nootschap proberen minder belastin-
gen te betalen. Het is bekend dat dit
een reëel probleem is, aangezien zij
daardoor ontsnappen aan het betalen
van aanvullende personenbelasting.

De minister heeft in alle duidelijk-
heid geantwoord dat hij hieromtrent
overleg heeft gevraagd met de fede-
rale minister van Financiën, aange-
zien het allereerst een federale be-
voegdheid betreft. Trouwens, in de
fiscale programmawet worden op dit
ogenblik een aantal bepalingen be-
handeld om die vervennootschappe-
lijking te ontmoedigen door ze niet
langer te laten genieten van het ver-
laagd tarief. Het gaat hier absoluut
niet om opcentiemen op vennoot-
schappen die een normale industriële
activiteit uitoefenen en op een nor-
male manier hun belastingen betalen.

De minister heeft in deze materie
soluut geen beslissing genomen.

ab-

Hij heeft twee zaken zeer duidelijk
gezegd.

Ten eerste, dat dit in geen geval aan-
leiding kan geven tot een verhoging
van de gemeentelijke belastingdruk.

Ten tweede, dat hij voorstander is
om een aantal bedrijfsbelastingen,
zoals de belasting op het tewerkge-
steld personeel, op de drijfkracht of
bepaalde andere belastingen, in geen
geval met andere belastingen te com-
bineren, zodanig dat er inderdaad
geen enkele verhoging van de ge-
meentelijke belastingdruk komt. Hij
heeft daaromtrent overleg gevraagd
aangezien deze materie momenteel
niet tot onze bevoegdheid behoort.

Proberen te insinueren dat daardoor
opnieuw de belastingen worden ver-
hoogd, dat is demagogie van de
VLD!

De voorzitter : De heer Lisabeth
heeft het woord.

De heer C. Lisabeth (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, vorige week

heb ik met veel aandacht de interpel-
latie van de heer Platteau aanhoord.
Toen reeds heb ik gezegd - en de
heer Platteau kan dit bevestigen -
dat zijn interpellatie qua onderbouw
niet vrij was van enige demagogie.

Ik heb ook vastgesteld dat een aantal
van zijn vaststellingen en cijfergege-
vens uitsluitend afkomstig waren van
het VEV en niet bijvoorbeeld van de
gemeenten of de Vlaamse Vereniging
voor Steden en Gemeenten.

Ik weet dat de heer Platteau ook oog
heeft voor enige objectivering. Wan-
neer wij in deze problematiek enige
objectivering willen nastreven, moe-
ten wij vanuit een aantal vaststellin-
gen proberen het probleem beter
zichtbaar te maken. Ik verduidelijk
mij.

Meer en meer gaan sommige be-
roepscategorieën, zelfstandigen en
vrije beroepen, hun activiteiten on-
derbrengen in een vennootschap. Dit
heeft niet alleen fiscale consequenties
op het federale vlak maar ook be-
langrijke gevolgen voor de gemeente-
lijke financiën. Een van die gevolgen
is dat het aantal belastingplichtigen
op gemeentelijk vlak vermindert. In
ieder geval krimpt de belastbare mas-
sa, aangezien de gemeenten geen be-
roep kunnen doen op inkomsten uit
de vennootschapsbelasting.

Dat heeft verder tot gevolg dat een
discriminatie ontstaat tussen de be-
lastingplichtigen die wel en degenen
die weinig of niets bijdragen tot de
gemeentelijke financiën.

Precies daarom moet ter zake objec-
tief worden opgetreden.

Tevens moet op een objectieve wijze
worden uitgemaakt welk de impact is
op de gemeentefinanciën zelf. Ter za-
ke moet een onderzoek worden ver-
richt.

Een volgend element dat in onze mo-
tie wordt naar voren gebracht is de
mogelijke vereenvoudiging van een
aantal andere gemeentebelastingen
die hieraan kunnen worden gekop-
peld.

Wij stellen ons dus niet op als voor-
standers van de verhoging van de ge-
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ales 
	 E. 

Gemeentelijke 

Lisabeth

meentelijke fiscaliteit en laten dit
over aan de autonome gemeenten
zelf.

Het doel van ons amendement is de-
ze problematiek objectief te benade-
ren. Er moet worden nagegaan welke
verliezen de gemeenten ter zake kun-
nen oplopen en op welk vlak discri-
minatie zou kunnen ontstaan. Op ba-
sis van deze gegevens kan men con-
clusies trekken.

De voorzitter : De heer Platteau
heeft het woord.

De heer S. Platteau : Mijnheer de
voorzitter, Het kan niet worden ont-
kend dat mijn motie er duidelijk toe
strekt een belastingstop door te voe-
ren op alle niveaus.

De motie van de heren Van Rompuy
en consoorten  biedt daarentegen de
de mogelijkheid aan de gemeenten
om nieuwe belastingen te creëren.
Dat kan evenmin worden ontkend.

Op het ogenblik dat men ales in het
werk stelt om de bedrijven, die de
motor zijn van onze economie, te be-
schermen en dat ik het creëren van
nieuwe gemeentebelastingen aan-
vecht, durft men nog te beweren dat
ik blijk geef van demagogie. Daar-
mee kan ik het helemaal niet eens
zijn. Verder verheugt het mij dat de
heer Valkeniers het ten gronde met
mij eens is.

Daarnet zei de heer Valkeniers dat
de belasting op de bedrijven in onze
gemeente Dilbeek werd afgeschaft
tijdens zijn burgemeesterschap. Dat
is inderdaad juist, maar hij vergat er
aan toe te voegen dat ik toen schepen
van Financiën was en dat het voorstel
door mij werd ingediend.

De voorzitter : De heer Valkeniers
heeft het woord voor een persoonlijk
feit.

De heer J. Valkeniers : Mijnheer de
voorzitter, wij zullen de zitting van
de gemeenteraad van Dilbeek niet
overdoen, maar de eerlijkheid dwingt
de heer Platteau te zeggen dat de be-
lastingen verhoogden tijdens zijn bur-
gemeesterschap en verlaagden toen
ik burgemeester was.

De voorzitter : Dames en heren, wij
spreken ons eerst uit over het amen-
dement dat werd ingediend door de
heren Van Rompuy, Lisabeth, Ca-
poen en Van der Poorten.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

152 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
95 leden hebben ja geantwoord ;
49 leden hebben neen geantwoord ;

8 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Anciaux V.
Ansoms J.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Colla M.
Creyf S.
De Boeck A.
De Bremaeker J.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
Deprez P.
De Seranno J.
Desmet P.
De Vlieghere W.
Didden M.
Dielens F.
Dierickx L.
Dua V.
Dupré J.
Geens G.
Geysels J.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.

Hostekint P .
Landuyt R.
Lauwers H.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Schellens A.
Schiltz H.
Schuermans E.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Tant P.
Tavernier J .
Taylor J.
Tobback L.
Ulburghs J.
Valkeniers J .
Vande Lanotte J.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B .
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Verleyen 1.
Vermassen G .
Willockx F.

NEEN hebben geantwoord :

Annemans G.
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Voorzitter

Anthuenis G.
Beysen E.
Bosman R.
Bril L.
Buisseret X.
Caubergs J .
Chevalier P.
Cordeel M.
Coveliers H .
Daems R.
De Croo H.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J .
Dewael P.
Dewinter F.
Eeman J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Laverge J.
Leduc J.
Neyts-Uyttebroeck A.M.
Pierco L.
Platteau S.
Raes R.
Ramoudt D.
Spinnewyn J .
Standaert L.
Taelman W.
Van Aperen A.
Van den Eynde F.
Van Hauthem J.
Van houtte M.
Van Mechelen D.
Van Overmeire K.
Van Rossem J.-P.
Van Walleghem R.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verlinden A.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Verwilghen M.
Wierinckx R.
Wymeersch F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

De Batselier N.
Demeester-De Meyer W.
Detiège L.
Goossens W.
Kelchtermans T .
Seeuws W.
Van den Brande L.
Van Nieuwenhuysen L.
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Het amendement is aangenomen.

Wij spreken ons nu uit over de aldus
gewijzigde met redenen omklede mo-
tie van de heer Platteau en C.S.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat van de stem-
ming :

147 leden hebben deelgenomen aan
de stemming ;
104 leden hebben ja geantwoord ;
35ledenhebbenneengeantwoord ;
8 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Anciaux V.
Annemans G.
Ansoms J.
Appeltans L .
Arts A.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bossuyt G.
Bourgois M .
Breyne P.
Brouns H.
Buisseret X.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caubergs J.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Colla M.
Daems R.
De Boeck A.
De Bremaeker J.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
De Vlieghere W.
Didden M.
Dielens F.
Dierickx L.
Dua V.
Dupré J.
Geens G.

Gemeentelijke opcentiemen op de vennootschapsbelastingen

Geysels J.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Landuyt R.
Lauwers H.
Laverge J.
Leduc J.
Lenssens J .
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Maertens M.
Marsoul H.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Schellens A.
Schiltz H.
Schuermans E .
Sleeckx J.
Spinnewyn J .
Swaelen F.
Swennen G.
Tant P.
Tavernier J.
Taylor J.
Tobback L.
Ulburghs J .
Valkeniers J .
Vande Lanotte J.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B .
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hauthem J.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E .
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Overmeire K.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
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I. 

Staatshervor- 

Voorzitter

Van Walleghem R.
Verleyen 1.
Willockx F.

De heer S. Platteau : Mijnheer de
voorzitter, ik heb mij vergist bij de
stemming.

mes en heren minister, collega’s, de
mythe dat de auto onbegrensde mo-
biliteit, snelheid en ook vrijheid zou
creëren, is duidelijk stuk.

NEEN hebben geantwoord :

Anthuenis G.
Beysen E.
Bosman R.
Bril L.
Chevalier P.
Cordeel M.
Coveliers H.
De Croo H.
Denys A.
Deprez P.
Dewael P.
Dewinter F.
Eeman J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goossens W.
Neyts-Uyttebroeck A.M.
Pierco L.
Platteau S.
Raes R.
Ramoudt D.
Standaert L.
Taelman W.
Van Aperen A.
Van den Eynde F.
Van houtte M.
Van Mechelen D.
Van Rossem J.-P.
Vautmans V.
Verhofstadt G.
Verlinden A .
Vermeiren F.
Verreycken W.
Verwilghen M.
Wierinckx R.
Wymeersch F.

De voorzitter : Mijnheer Platteau, er
wordt akte genomen van uw verkla-
ring. De heer Platteau heeft het
woord voor een tweede verklaring.

De heer S. Platteau : Mijnheer de
voorzitter, degenen die op de laatste
bank zitten, hadden de kans niet om
deel te nemen aan de stemming.

De laatste maanden eisen fietsers in
Gent, Leuven, Antwerpen en elders
de stad weer op voor milieuvriende-
lijk weggebruik. De postbode en de
agent gebruiken de fiets en in Brussel
is een moderne koeriersdienst per
fiets opgestart. De Vlaamse fietswe-
ken kennen een stijgend succes.

De voorzitter : Die leden hebben dus
tegengestemd ? Dit betekent dus dat
de heer Van Rossem en zijn collega’s
eveneens hebben tegengestemd.

MET REDENEN OMKLEDE MO-
TIE van de heer H. Van Dienderen
C.S. tot besluit van de op 26 mei 1993
door de heer H. Van Dienderen ge-
houden interpellatie tot de heer T.
Kelchtermans, Vlaamse minister van
Openbare Werken, Ruimtelijke Or-
dening en Binnenlandse Aangelegen-
heden, en de heer J. Sauweus,
Vlaamse minister van Verkeer, Bui-
tenlandse Handel en Staatshervor-
ming , over mogelijke maatregelen
ter bevordering van het gebruik van
de fiets
- 356 (1992-1993) - Nr. 1

Elders, en met name in de Derde
Wereld, is het succes van de fiets nog
groter. In China en India gaan mil-
joenen per fiets naar het werk en
wordt de oogst per fiets naar de
markt gebracht. Vorig jaar werden
wereldwijd driemaal meer fietsen dan
auto’s geproduceerd. Dat is een
groot geluk, want voor de produktie
van een fiets is vijftig- tot honderd-
maal minder energie nodig dan voor
de produktie van een auto.

Hoofdelijke stemming

Zich ONTHOUDEN hebben :

De Batselier N.
Demeester-De Meyer W.
Detiège L.
Kelchtermans T.
Martens L.
Seeuws W.
Van den Brande L.
Van Nieuwenhuysen L.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie aan. Ze zal aan de Vlaamse
Executieve worden overgezonden.

Reden voor onthouding ? (neen)

De heer Platteau heeft het woord.

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de met re-
denen omklede motie van de heer
Van Dienderen C.S. tot besluit van de
op 26 mei 1993 door de heer Van
Dienderen gehouden interpellatie tot
de heer Kelchtermans, Vlaamse mi-
nister van Openbare Werken, Ruim-
telijke Ordening en Binnenlandse
Aangelegenheden, en de heer Sau-
wens, Vlaamse minister van Verkeer,
Buitenlandse Handel en Staatsher-
vorming, over mogelijke maatregelen
ter bevordering van het gebruik van
de fiets.

Het past dat de Vlaamse Raad aan-
sluit bij die wereldwijde beweging
naar meer fietsgebruik. Het past dat
de Vlaamse Raad naar de Vlaamse
regering toe de verzuchtingen van
een steeds groeiend aantal fietsers in
Vlaanderen ondersteunt. Het ver-
heugt mij dan ook dat verschillende
andere groepen een motie van aanbe-
veling hebben onderschreven. Daar-
in wordt de Vlaamse regering ge-
vraagd het fietsverkeer aan te moedi-
gen, te ijveren voor een snelheidsbe-
perking tot 30 km per uur in de
woonwijken, convenanten met de ge-
meenten te gebruiken voor een kwa-
liteitsvol aanbod van fietspaden en
fietsroutes met fietssluizen en -stallin-
gen, het samenspel van fiets en open-
baar vervoer te vergroten, overleg
aan te gaan met de fietsersbeweging
en ten slotte, via het Interministerieel
Comité Infrastructuur, aan te sturen
op een fietsvriendelijke reglemente-
ring. Ik hoop dat deze zes belangrijke
vragen van de fietsersbeweging de
steun zullen krijgen van de leden van
deze Raad.

De heer Van Dienderen heeft het De voorzitter : De heer Denys heeft
woord. het woord.

De heer H. Van Dienderen (op de
tribune) : Mijnheer de voorzitter, da-

De heer A. Denys : Mijnheer de
voorzitter, onze fractie zal zich ont-
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I. 
G. 

R. 

Denys

houden
motie.

bij de stemming over deze

Wij zijn het ermee eens dat er meer
en betere fietspaden moeten komen,
maar gaan niet akkoord met de vraag
van de heer Van Dienderen om de
maatregel inzake de 30 km zones in
de gemeenten nog uit te breiden. Er
zijn zelfs veel fietsers die vragen dat
er sneller kan worden gefietst dan 30
km per uur. Daarenboven vinden wij
ook dat zoiets tot de autonomie van
de gemeenten behoort. Het lijkt ons
het beste dat de gemeenten daarover
zelf beslissen.

De voorzitter
ming.

Begin van de stem-

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

141 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
91 leden hebben ja geantwoord ;
2 leden hebben neen geantwoord ;

48 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Ansoms J.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Colla M.
De Boeck A.
De Bremaeker J.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
Deprez P.
Desmet P.
De Vlieghere W.
Didden M.
Dielens F.

Dierickx L.
Dua V.
Dupré J.
Geens G.
Geysels J.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Landuyt R.
Lauwers H.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Schellens A.
Schiltz H.
Schuermans E.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swennen G.
Tant P.
Tavernier J.
Taylor J.
Tobback L.
Ulburghs J.
Valkeniers J.
Vande Lanotte J.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.

Verleyen 1.
Vermassen G.
Willockx F.

NEEN hebben geantwoord :

Swaelen F.
Van Rossem J.-P.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Annemans G.
Anthuenis G.
Beysen E.
Bosman R.
Buisseret X.
Caubergs J.
Chevalier P.
Coveliers H .
Daems R.
De Batselier N.
De Croo H.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J.
Denys A.
De Seranno J.
Deswaene R.
Detiège L.
Devolder J.
Dewael P.
Dewinter F.
Eeman J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goossens W.
Kelchtermans T.
Laverge J.
Leduc J.
Pierco L.
Platteau S.
Raes R.
Ramoudt D.
Seeuws W.
Spinnewyn J .
Standaert L.
Taelman W.
Van den Brande L.
Van den Eynde F.
Van houtte M.
Van Mechelen D.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Verwilghen M.

Dientengevolge neemt de Raad de
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G. 

Voorzitter

motie aan. Ze zal aan de Vlaamse
Executieve worden overgezonden.

MET REDENEN OMKLEDE MO-
TIE van de heer H. Van Dienderen
C.S. tot besluit van de op 27 mei 1993
door de heer H. Van Dienderen ge-
houden actuele interpellatie tot de
heer J. Sauwens, Vlaamse minister
van Verkeer, Buitenlandse Handel
en Staatshervorming, over het af-
schaffen van een reeks weekenddien-
sten door De Lijn
- 357 (19924993) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de met re-
denen omklede motie van de heer
Van Dienderen C.S. tot besluit van de
op 27 mei 1993 door de heer Van
Dienderen gehouden actuele inter-
pellatie tot de heer Sauwens, Vlaam-
se minister van Verkeer, Buitenland-
se Handel en Staatshervorming, over
het afschaffen van een reeks week-
enddiensten door De Lijn.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

138 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
128 leden hebben ja geantwoord ;

4 leden hebben neen geantwoord ;
6 leden hebben zich onthouden

JA hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Annemans G.
Ansoms J.
Anthuenis G.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Beysen E.
Bosman R.
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Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Buisseret X.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caubergs J.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P .
Colla M.
Coveliers H.
Daems R.
De Boeck A.
De Bremaeker J.
De Croo H.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeulenaere J.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
Desmet P.
Deswaene R.
De Vlieghere W.
Devolder J.
Dewael P.
Dewinter F.
Didden M.
Dielens F.
Dierickx L.
Dua V.
Dupré J.
Eeman J.
Geens G.
Geysels J.
Ghesquière F.
Gijsbrechts-Horckmans A
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Landuyt R.
Lauwers H.
Laverge J.
Leduc J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Ol iv ie r  M.  
Peeters J.

Bevordering van het gebruik van de fiets
Afschaffen van een reeks weekenddiensten

Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Raes R.
Ramoudt D.
Schellens A.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Spinnewyn J.
Standaert L.
Swaelen F.
Swennen G.
Taelman W.
Tant P.
Tavernier J .
Taylor J.
Tobback L.
Ulburghs J ,
Valkeniers J.
Vande Lanotte J.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B.
Van den Eynde F.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vankeirsbilck E .
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Mechelen D.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verleyen 1.
Vermassen G.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Verwilghen M.
Willockx F.

NEEN hebben geantwoord :

Lenssens J.
Moors C.
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Vlaanderen-Eu- 

Leysen 

E. 

Voorzitter

Suykerbuyk H.
Van Rossem J.-P.

Zich ONTHOUDEN hebben :

De Batselier N.
Demeester-De Meyer W.
Detiège L.
Goossens W.
Kelchtermans T.
Van den Brande L.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie aan. Ze zal aan de Vlaamse
Executieve worden overgezonden.

MOTIE VAN AANBEVELING van
de heer F. Dewinter cs. tot besluit
van het op 8 juni 1993 gehouden de-
bat over het project Maanderen-Eu-
ropa 2002 van de Vlaamse regering.
- 360 (19921993) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming.

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de motie
van aanbeveling van de heer Dewin-
ter CS. tot besluit van het op 8 juni
1993 gehouden debat over het project
Vlaanderen-Europa 2002 van de
Vlaamse regering.

De heer Dewinter heeft het woord.

De heer F. Dewinter (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, ik zal niet
herhalen wat ik gisteren heb gezegd.
Ik wil alleen mijn verwondering uit-
drukken over het feit dat onze fractie
blijkbaar de enige is die zich aan de
afspraken heeft gehouden. In het bu-
reau had men namelijk afgesproken
dat wij het debat over Vlaanderen-
Europa 2002 zouden besluiten met
moties van aanbeveling. Blijkbaar is
dat niet de bedoeling en gaan we het
debat tot in het oneindige rekken. Zo
kunnen we misschien tot 2002 verder
gaan. Wij betreuren dat ten zeerste
en wij hadden gehoopt op enige dui-
delijkheid over het statuut van dit de-
bat en deze tekst. Dat is immers nog
onduidelijker dan ooit, aangezien
men het debat niet wenst te besluiten

Vlaamse Raad

met een duidelijke motie of een dui-
delijk parlementair initiatief.

De voorzitter : Begin van de stem-
ming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)
Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat van de stem-
ming voor de aangelegenheden be-
doeld in Grondwetsartikel 59bis :

122 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

15 leden hebben ja geantwoord ;
99 leden hebben neen geantwoord ;
8 leden hebben zich onthouden.

Ziehier het resultaat van de stem-
ming voor de aangelegenheden be-
doeld in Grondwetsartikel 107qua-
ter :

119 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

13 hebben ja gestemd ;
98 hebben neen gestemd ;
8 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Bosman R.
Buisseret X.
Caubergs J.
De Man F.
Dewinter F.
Raes R.
Spinnewyn J .
Van den Eynde F.
Van Hauthem J.
Van Overmeire K.
Van Rossem J.-P.
Van Walleghem R.
Verreycken W.
Wymeersch F.

NEEN hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Ansoms J.
Anthuenis G.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E .
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bossuyt G.
Bourgois M .
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.

Cardoen G.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Colla M.
Coveliers H.
Creyf S.
De Boeck A.
De Bremaeker J.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
Deprez P.
De Seranno J.
Desmet P.
De Vlieghere W.
Didden M.
Dielens F.
Dierickx L.
Dua V.
Dupré J.
Geens G.
Geysels J.
Ghesquiere F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Landuyt R.
Lauwers H.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Peeters J.
Peeters L.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Schellens A.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Tant P.
Tavernier J.
Taylor J.
Tobback L.
Ulburghs J.
Valkeniers J.
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I. 

Goossens 
	 reso- 

Ulburghs 

Bran- 

Voorzitter
Vande Lanotte J.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B .
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.

Voorstel tot spoedbehandeling

De voorzitter : Aan de orde is het
voorstel tot spoedbehandeling van
het voorstel van resolutie van de heer
Dewael betreffende de sanering van
de mijnterreinen.

Vraagt iemand het woord ?

De minister-president heeft  het

Vermassen G.

Van Grembergen P.
Van Hecke J.

Willockx F.

Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Verleyen 1.

woord.

Minister-president L. Van den Bran-

hoort. Op het gebied van de Europe-

de : Mijnheer de voorzitter, colle-
ga’s, wat hier aan de orde is, behoort
voor iedereen tot de prioriteiten. Het

se susidiëring en regelgeving zijn alle

is echter pertinent onjuist te stellen
dat er nog geen enkel initiatief geno-
men is en dat alle dingen nog op een
rijtje moeten worden gezet. Ik wil de
Raad meedelen dat de sanering van
de terreinen tot de eerste prioriteiten
van de nieuwe raad van bestuur be-

Zich ONTHOUDEN hebben :
schikkingen getroffen om de nodige
subsidies te krijgen. Ik geloof in de

De Batselier N.
Demeester-De Meyer W.
Detiège L.
Goosiens  W.
Kelchtermans T.

goede intenties van de heer Dewael,
maar hij vraagt hier de spoedbehan-
deling van iets waarvoor alle schik-

reso-kingen
lutie is

reeds zijn getroffen. De
dus zonder voorwerp.

Standaert L.
Van den Brande L.
Van Nieuwenhuysen L.

Dientengevolge neemt de Raad de

De heer P. Dewael : Mijnheer de
voorzitter, ik veronderstel dat de mi-
nister-president zijn dossier niet goed
kent.

motie niet aan.

De heer Dewinter heeft het woord.

De heer F. Dewinter : Mijnheer de
voorzitter, het valt mij toch op dat er
in de Raad hele fracties aanwezig zijn
die niet stemmen. Ik dacht dat men
als men in de Raad aanwezig is, op
zijn minst een stem uitbrengt. Dat
gebeurt ostentatief niet en ik vind dat
dit niet kan.

Ten eerste, hij zegt hier nogal gemak-
kelijk dat iedereen het ter zake eens
is. Ik stel echter vast dat de eerste
sluitingen dateren van vijf tot zes jaar
geleden en dat voor drie maanden
nog steeds geen enkel dossier was in-
gediend.

Ten tweede, de gelden van onder an-
dere de Europese Commissie voor de
subsidiëring van deze projecten -
het kan misschien eigenaardig klin-
ken - zijn sinds vorig jaar geblok-
keerd op een rekening bij de GOM.
Dus de kredieten werden verstrekt,
maar de dossiers zijn nog niet in or-
de.

De voorzitter : Aanwezigheid zonder
stemmen, betekent dat men zich ont-
houdt.

VOORSTEL VAN RESOLUTIE
van de heer P. Dewael betreffende
de sanering van de mijnterreinen.
- 342 (1992-1993) - Nr. 1

Ten derde, om het geheel met resul-
taat af te ronden, werd een deadline
ingesteld, namelijk eind dit jaar.

Het zou, mijns inziens, dus in de ge-

geven omstandigheden en gelet op de
kritiek waaraan KS de jongste tijd
werd blootgesteld, niet slecht zijn dat
de Raad en de Executieve een klaar
en ondubbelzinnig signaal aan KS
zouden geven dat zij onverwijld van
de sanering van de mijnterreinen
werk moeten maken. In het verleden
is dat immers niet gebeurd. Er zou-
den nu overigens - dat heeft de heer
Malevé zopas nog in de parlementai-
re onderzoekscommissie verklaard -
een aantal dossiers in voorbereiding
zijn.

Mijns inziens is het belangrijker dat
het huidige KS-bestuur wat doet aan
de sanering van die terreinen, dan
dat het, zoals het vorige bestuur, zich
bezighoudt met het bouwen van su-
permarkten of de ontwikkeling van
een Fenix-project waarvoor u, mijn-
heer de minister-president, de ge-
westplannen moet wijzigen met de
grootst mogelijke grondspeculatie als
gevolg.

Laat de Vlaamse Raad nu eens ein-
delijk klaar en duidelijk KS aanma-
nen dat hun opdracht met de sane-
ring van de terreinen is afgelopen.

De voorzitter : De heer Ulburghs
heeft het woord.

De heer J. Uiburghs : Mijnheer de
voorzitter, na meer dan vijf jaar slui-
ting van de mijnen, onder andere van
het oostelijke bekken, heeft de NV
KS genoeg tijd gehad om de mijnter-
reinen te saneren. Zij had er boven-
dien het geld voor.

Wij betreuren nogmaals dat de KS-
leiding ook wat dit initiatief betreft
in gebreke bleef. De gelden van de
Vlaamse Gemeenschap en van het
Europese Rechardfonds zijn ter be-
schikking en blijven ongebruikt. Bij
gebrek aan creativiteit zou het echter
wel eens kunnen dat de KS ook deze
kredieten verliest.

Wij steunen bijgevolg het voorstel
van resolutie van de heer Dewael.

De voorzitter : Minister-president
Van den Brande heeft het woord.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer de voorzitter, ik durf
de heer Dewael te suggereren om in
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Kelch- 

Van den Brande

dit dossier geen demagogie te verko-
pen. (Protest bij de VLD)

Op 1 september vorig jaar heb ik tij-
dens de bespreking over de verdere
invulling van het toekomstcontract
uitdrukkelijk de sanering van de
mijnterreinen als prioriteit vooruitge-
schoven. Dat is overigens nogmaals
bevestigd in de vele discussies ter za-
ke.

In ieder geval, de dossiers, ook die
voor de subsidiëring door de Europe-
se Commissie, zijn klaar. U weet ove-
rigens, mijnheer Dewael, dat die sa-
men met de GOM worden onder-
zocht. Ik meen dus dat deze resolutie
zonder voorwerp is.

Mijnheer de voorzitter, ik kan wel
meedelen dat ik, zodra de concrete
dossiers zijn ingediend, de Raad en/
of de bevoegde commissie zal infor-
meren over de gang van zaken.

De voorzitter : De heer Dewael heeft
het woord.

De heer P. Dewael : Mijnheer de
voorzitter, de minister-president be-
schuldigt mij met de bescheidenheid
die hem zo eigen is, van demagogie.

Welnu, het is precies de voorzitter
van de GOM die mij een paar dagen
geleden nog heeft bevestigd dat voor-
alsnog geen enkel dossier is inge-
diend .

Baat het niet, dan schaadt het ook
niet. Mijnheer de minster-president ,
als vandaag vanuit het politieke mi-
lieu geen duidelijk signaal aan de NV
KS wordt gegeven, dan kunt u mis-
schien volgend jaar in een nieuwe
parlementaire onderzoekscommissie
verschijnen en uitleggen dat u het al-
lemaal wel goed bedoeld had, maar
dat u aan de NV KS niet veel te ver-
tellen had.

Ik vraag u enkel om via de GIMV -
u hebt daartoe de mogelijkheid - de
NV KS op te dragen die dossiers on-
verwijld in te dienen zodat de Euro-
pese steungelden inderdaad niet ver-
loren gaan.

Ik leid uit het feit dat u vandaag niet
op mijn verzoek wil ingaan, af dat u
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blijkbaar over een slecht dossier be-
schikt. Anders zou u dat signaal hier
in alle duidelijkheid kunnen geven.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer Dewael, ik heb daar-
voor uw toelichting niet nodig, even-
min als de onjuiste inhoud van wat
ik op dit velletje papier lees. (Ap-
plaus bij de CVP)

De voorzitter : Dames en heren wij
stemmen bij zitten en opstaan over
het voorstel tot spoedbehandeling.

De leden die het voorstel van de heer
Dewael steunen, worden verzocht op
te staan.

De tegenproef.

Het voorstel is verworpen.

De heer A. Denys : Bent u wel zeker
dat er niet verkeerd is geteld ?

De voorzitter : Mijnheer Denys, ik
denk dat ik mag vertrouwen op het
zorgvuldige telwerk van de ambtena-
ren die me bijstaan.

ACTUELE INTERPELLATIE
(Regl. art. 79)

Actuele interpellatie van de heer R.
Van Hooland tot de heer T. Kelch-
termans, Vlaamse minister van
Openbare Werken, Ruimtelijke Or-
dening en Binnenlandse Aangelegen-
heden, over de stakingen en de
dienstregeling van de brug- en sluis-
wachters

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele interpellatie van de heer Van
Hooland tot de heer Kelchtermans,
Vlaamse minister van Openbare
Werken, Ruimtelijke Ordening en
Binnenlandse Aangelegenheden,
over de stakingen en de dienstrege-
ling van de brug- en sluiswachters.

De heer Van Hooland heeft het
woord.

De heer R. Van Hooland (op de tri-
bune) : Mijnheer de voorzitter, heren
ministers, collega’s, naar aanleiding
van recente en herhaalde stakingen

Sanering van de mijnterreinen
Stakingen brug- en sluiswachters

wil ik het even hebben over het be-
heer en de dienstregelingen bij de
brug- en sluiswachters in Vlaande-
ren.

Het korps van brug- en sluiswachters
vervult belangrijke functies. Sinds ja-
ren is er echter discussie over de be-
zetting van de posten in de betrokken
sector. Op bepaalde plaatsen is er
een notoire onderbezetting in ver-
houding tot de opdrachten. Op ande-
re is er een onverklaarbare overbe-
zetting.

Ik wil dat even illustreren aan de
hand van enkele gegevens die ik
kreeg in antwoord op een parlemen-
taire vraag van 20 juni 1990 over de
activiteiten, de personeelsformatie
en het personeelseffectief bij de sluis
te Gentbrugge.

Op mijn vraag werd toen geantwoord
dat de scheepvaart aan de sluis te
Gentbrugge onderbroken was van 1
maart 1979 tot 20 november 1989.
Om verschillende redenen moest er
gedurende tien jaar aan geen enkel
schip doorgang worden verleend. De
personeelsformatie van acht betrek-
kingen werd aangehouden en in 1990
bedroeg de effectieve bezetting zes
voltijdse agenten.

Recent vonden zeer hinderlijke sta-
k i n g e n  e n werkonderbrekingen
plaats, onder meer omwille van het
grote aantal te presteren overuren,
zonder compensatie. Gisteren waren
er stakingen te Zelzate op de belang-
rijke toegangsweg tot de haven van
Gent, aan de Muidebrug te Gent, in
Mechelen, te Boortmeerbeek, en op
nog een reeks andere plaatsen.

Ik verneem vandaag dat de acties
zelfs nog verscherpt zullen worden.
De manifestaties van de sluis- en
brugwachters hebben ertoe geleid dat
de Vlaamse regering 46 agenten der
waterwegen zal aanwerven. Het is
niet al te duidelijk of het nu om aan-
wervingen dan wel verplaatsingen
gaat, maar officieel is gezegd dat het
aanwervingen zijn. Die beslissing zou
een budgettair neutrale operatie zijn.
Overigens wordt gezegd dat de aan-
werving reeds op 17 oktober 1992 zou
zijn toegestaan.

Mijnheer de minister, ik zou heel
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waterbemeeste- 

Van Hooland

veel vragen kunnen stellen over deze
sector in moeilijkheden, maar ik be-
perk mij tot zes vragen.

Eerste vraag. Indien reeds in oktober
1992 beslist werd tot bijkomende aan-
werving, hoe zijn de huidige moeilijk-
heden dan te verklaren en konden
deze niet worden voorkomen in het
kader van een goed preventief be-
heer ? Ik meen te weten dat er wel
ernstige inspanningen zijn gedaan
door de minister en door zijn voor-
ganger, de heer Sauwens, die een
reorganisatie heeft uitgewerkt even-
als een gefundeerd berekend perso-
neelsbestand. Ik meen ook te weten
dat intussen examens hebben plaats-
gevonden, maar dat de benoemingen
nog niet gebeurd zijn. Waarom niet
eigenlijk ?

Tweede vraag. Indien de oplossing
zou liggen in een verschuiving van
arbeidskrachten, of van arbeiders
naar agenten, zoals dat heet, schept
dit dan elders of op termijn geen
nieuwe problemen ? Is deze operatie
wel degelijk budgettair neutraal ?

Derde vraag aansluitend bij de vori-
ge. Op welke plaatsen in Vlaanderen
bestaat er onderbezetting, respectie-
velijk overbezetting ? Het is geweten
dat er permanent onderbezetting is
voor de bediening van de veren van
Langerbrugge en Terdonk langs het
kanaal Gent-Terneuzen. Ter oplos-
sing van dit probleem heeft men
werklozen contractueel tewerkge-
steld evenals een aantal arbeiders van
de onderhoudsfirma, wat per jaar
miljoenen frank meer kost dan de
aanstelling van statutaire agenten.

Vierde vraag. Hoe ziet de formatie
en de bezetting van de brug- en sluis-
wachters er in Vlaanderen uit ?

Vijfde vraag. Bestaat er of komt er
meer mobiliteit voor de brug- en
sluiswachters ? Bestaat er voor een
schrijnende situatie als die van Gent-
brugge nu echt geen oplossing via af-
vloeiing of nog liever de toepassing
van meer mobiliteit ?

Zesde vraag. Wat zijn de kosten op
jaarbasis van de brug- en sluisbewa-
king, inclusief de waterbemeestering.

Gelet op het belang van deze activi-
teit die niet echt goed wordt beheerd,
neem ik mij voor hierop nog eens
terug te komen in een gewone inter-
pellatie.

Mijnheer de minister, misschien loop
ik vooruit op het antwoord dat u zult
geven, maar ik meen dat de oorzaken
van de aangeklaagde mogelijke wan-
toestanden moeten worden gezocht
bij een te ingewikkelde organisatie-
structuur, en vooral een gebrekkige
bevoegdheidsverdeling tussen de de-
partementen van de Vlaamse Ge-
meenschap en het manifest gebrek
aan functionele bevoegdheid van u,
mijnheer de minister, in tegenstelling
tot minister Van den Bossche, die re-
latief te veel bevoegdheid in perso-
neelszaken heeft.

De voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans (op de tri-
bune) : Mijnheer de voorzitter, ik
ben inderdaad door de administratie
Waterinfrastructuur en Zeewezen op
de hoogte gebracht van een aantal
problemen, waarover de pers uitvoe-
rig heeft gerapporteerd en die de
agenten der waterwegen betreffen.

Er doet zich een probleem voor bij
het personeel dat de bruggen en de
sluizen bedient. Het aantal betrek-
kingen van agenten der waterwegen
is ontoereikend om de normale be-
diening van de kunstwerken - voor-
al de scheepvaartsluizen, de beweeg-
bare bruggen en de waterbemeeste-
ringssystemen - te verzekeren.

De reorganisatie waarop de interpel-
lant alludeert, blijkt de feiten niet he-
lemaal juist te hebben beoordeeld en
ingeschat. Men mag niet vergeten dat
er ook bijkomende uren moeten wor-
den gepresteerd door deze perso-
neelsleden van zodra het scheep-
vaartverkeer drukker wordt. De per-
soneelsformatie moet de activiteit op
de route namelijk volgen. Voor de
diensten die instaan voor de vermel-
de kunstwerken raamde men 290 be-
trekkingen teneinde de normale be-
diening te verzekeren.

De gemiddelde leeftijd van het agen-
tenbestand ligt tamelijk hoog. Dit is

bijna symptomatisch voor onze admi-
nistratie, maar dit brengt met zich dat
er zich nogal wat ziekteverzuim voor-
doet, ook in de niveaus 4 en 3. Steek-
proeven in de uitvoeringsdiensten to-
nen aan dat de afwezigheid bijna 10
percent bedraagt, wat vrij veel is.

Bovendien stapelen de overuren zich
op. Momenteel bedragen ze onge-
veer 38.000 uren, zonder enige hoop
op compensatie voor deze relatief
weinig betaalde personeelsleden om-
dat door het gebrek aan mankracht
geen compensaties kunnen worden
toegestaan.

Het is de bedoeling van de Vlaamse
regering een structurele oplossing uit
te werken. Er werd voorgesteld om
39 supplementaire betrekkingen van
agent der waterwegen op te nemen
in de personeelsformatie, verdeeld
over de verschillende diensten. Hier-
door zullen een aantal problemen uit
de weg worden geruimd.

Er werden echter geen betrekkingen
voorgesteld voor de functie van kan-
tonnier, maar dit zouden we kunnen
rechtzetten. Vaste kantonniers zijn
nodig voor waterlopen waar verder
geen agenten zijn en het overstro-
mingsgevaar reëel is. Ze treden op
als de hulp van de wachters der wa-
terwegen en hebben hoofdzakelijk
tot taak het dagelijks toezicht op de
rivieren en hun aanhorigheden, zoals
uitwateringssluisjes, dij ken, afwate-
ringsschachten, kaaimuren, waterke-
ringsmuren, jaadpaden, enzovoort.

In het belang van de veiligheid is het
noodzakelijk dat de vele dijken en
waterkeringsconstructies geregeld
worden gecontroleerd zodat indien
nodig onmiddellijk kan worden inge-
grepen teneinde overstromingen en
stormvloeden te voorkomen.

Dat zijn de preventieve controleta-
ken. Daarnaast moeten de kanton-
niers ook toezicht houden op het nor-
male onderhoud.

Zij hebben politionele bevoegdheden
ten opzichte van overtredingen, het
berijden van de jaagpaden door on-
bevoegden, het storten van vuil op
het jaagpad, het versperren van het
jaagpad door aangelanden, enzo-

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 59
9 juni 1993 Stakingen brug- en sluiswachters 2250



Kekhtermans 

Overleg- 

25-tal 

Kelchtemans

voort. Hiervoor
noodzakelijk.

zijn elf betrekkingen

Voor de agenten die de dienstvaar-
tuigen bemannen en die toendertijd
niet werden meegerekend voor de
personeelsformatie zijn vijf betrek-
kingen nodig.

Er zijn tenslotte nog de problemen
van de pleziervaart die op zondag
werd ingevoerd en waarvoor, op jaar-
basis, twee bijkomende betrekkingen
nodig zijn. Samengevat gaf dat een
noodzaak aan 337 betrekkingen.

In het huidige kader zijn er slechts
298 vastgesteld. Dat betekent dat 39
betrekkingen niet zijn opgevuld op
het niveau agent der waterwegen.
Rekening houdend met het huidige
kader van 298 betrekkingen leidt dit
tot het voorstel om 39 betrekkingen
in de familie van de graad van agent
der waterwegen op te richten en om
7 betrekkingen van agent der water-
wegen te verschuiven van diensten
waar aan deze functies geen nood be-
staat, bijvoorbeeld voor het Al-
bertkanaal, de Dolso en de Antwerp-
se Zeehavendienst, naar diensten
waar deze functies van vitaal belang
zijn.

Dit voorstel werd door de bevoegde
diensten grondig onderzocht. U hebt
trouwens verwezen naar de aan-
vangsdatum, die verband hield met
het feit dat de aanzegging van de sta-
king in augustus 1992 werd geformu-
leerd. Op mijn initiatief werden toen
contacten gelegd tussen de vier be-
voegde ministers. Dit geeft er een
beetje een beeld van hoe een relatief
eenvoudig probleem op het vlak van
de coördinatie heel wat contacten
vereist en beslissingsbevoegdheid
legt bij anderen, die functioneel niet
rechtstreeks bij het probleem zijn be-
trokken. Die bevoegde ministers
zijn : de minister van Begroting, de
minister-president, de minister van
Openbaar Ambt en ikzelf als functio-
neel bevoegde minister.

Door de syndicale organisaties wer-
den volgende grieven naar voren ge-
bracht : 38.000 overuren voor onge-
veer 300 personen, 3.000 verlofdagen
die niet konden worden opgenomen,
s inds  1991  geen  werk -  en  be-
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schermkledij meer, het uitblijven van
de vergoeding van kosten door het
bedieningspersoneel gedaan naar
aanleiding van verplichte wijzigingen
van werkplaatsen, de instructie van
minister Van den Bossche om voor 1
april de resterende verlofdagen van
het vorige jaar op te nemen, wat tot
een absurde situatie leidt omdat
daardoor een aantal kunstwerken
systematisch zonder toezicht komen.

De eisen zijn rechtmatig. Op 18 fe-
bruari 1993 bracht het Hoog Overleg-
comité Vlaamse Gemeenschap en
Vlaamse Gewest unaniem een posi-
tief advies uit over het voorstel van
kaderuitbreiding dat ik uiteen heb
gezet. Op 2 juni besprak de Vlaamse
regering het en besliste haar princi-
piële goedkeuring aan het voorstel te
geven, maar wenste wel meer inzicht
in de reële budgettaire last en stelde
daarom een onderzoek in. Dit onder-
zoek is nog niet voltooid. Deze 39
betrekkingen kunnen worden inge-
vuld door een aantal mensen van de
B-categorie werklui toe te staan een
geschiktheidsproef af te leggen. Zij
kunnen dus tot het meer aantrekke-
lijke ambt van agent der waterwegen
worden toegelaten. Een 25tal  legden
de proef reeds af, zijn geschikt be-
vonden en aangenomen. De reste-
rende 14 kunnen op korte termijn
eveneens aan de test deelnemen,
maar moeten vooraf wel hun kandi-
datuur stellen.

De Vlaamse regering en vooral het
departement Openbaar Ambt en Be-
groting garanderen mij hoe dan ook
dat de resterende plaatsen effectief
operationeel zullen worden bezet.

Intussen weet ik dat in heel wat on-
derhoudscontracten inzake kunst-
werken momenteel wordt gestipu-
leerd dat onderhoudsmannen of -
vrouwen worden ingezet. Dit is niet
de bedoeling van het onderhoudscon-
tract.  Het zijn dan contractueel aan-
gestelden die door de aannemer ter
beschikking worden gesteld en dit is
in strijd met de regels van goed be-
heer. Nood breekt daar blijkbaar de
wet. Wij moeten dan ook dit soort
oplossingen niet stimuleren, tenzij
men ze uitdrukkelijk zou aanvaar-
den. Alleen zou de prijs dan inder-
daad kunnen oplopen. U stelt trou-
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wens ook de rechtszekerheid van die
mensen in vraag ten aanzien van de
burgerlijke aansprakelijkheid. Het is
absoluut niet denkbeeldig dat er zich
situaties voordoen waarbij de burger-
lijke aansprakelijkheid van de bedie-
ner van het kunstwerk ter sprake
komt. Daar is momenteel geen rege-
ling voor en dit kan ik moeilijk zo
laten.

De situatie is met de huidige regeling
budgettair neutraal en wat de mobili-
teit betreft, wordt een bepaald con-
tingent mobiel ingezet. Ik kan dit
specifiëren indien u er specifieke vra-
gen over hebt.

Een van uw vragen had betrekking
op de kosten. Ik verontschuldig mij
omdat ik deze vraag vandaag niet kan
beantwoorden, ik heb deze gegevens
niet bij de hand. Wanneer u later op
dit onderwerp terugkomt, zal ik deze
vraag beantwoorden.

De voorzitter : De heer Van Hoo-
land heeft het woord.

De heer R. Van Hooland : Mijnheer
de voorzitter, ik dank de minister
voor zijn zeer omstandig antwoord.
Het is echter jammer dat de overheid
in een dergelijke goed beheersbare
materie zo sukkelt, dit tot ergernis
van het grote publiek. In het kader
van een beter contact tussen de over-
heid en de burger zijn dergelijke si-
tuaties zeer negatief en destructief.
Dit is geen verwijt aan het adres van
de minister.

Mijnheer de minister, sta mij toe nog
enkele bijkomende vragen te stellen :

Ten eerste, u verwijst naar een for-
matie voor de toekomst. Waarop is
deze formatie gebaseerd en wie is er-
voor verantwoordelijk ? Is zij op een
deskundige manier tot stand geko-
men of is er ook nog met de natte
vinger gewerkt, wat eventueel weer
overschatting, onderbezetting of nog
andere fenomenen tot gevolg kan
hebben ?

Ten tweede, u zegt dat deze regeling
budgettair neutraal is. Dit betwijfel
ik. Door een verschuiving mits be-
kwaamheidsproef, zoals dit nu het
geval is voor 25 arbeiders die ge-
slaagd zijn in de proef voor agent van
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beuren. De bijkomende agenten van 	De voorzitter : Het incident is geslo- 
de waterwegen zullen via een mutatie 	ten. 
of een bevordering na een geschikt-
heidsproef van werkman tot agent, 
worden aangesteld. 

Kelchter- 

ad- 

Van Hooland

de waterwegen, worden andere te-
korten gecreëerd die door aanwer-
vingen moeten worden opgevuld.
Bovendien moet aan de agenten een
hoger loon worden betaald dan aan
de arbeiders. Deze regeling is dus
budgettair niet zo neutraal als men
op het eerste gezicht zou denken.

U verwees naar een regeling met be-
trekking tot de mobiliteitsploeg. Een
aantal agenten zal flexibeler en mo-
bieler zijn dan de anderen. Ook hier-
over zou ik graag meer duidelijkheid
krijgen.

De voorzitter : Minister
mans heeft het woord.

Kelchter-

Minister T. Kelchtermans : De 337
bijkomende arbeidsplaatsen zijn een
gevolg van het onderzoek naar de
problemen in verband met onderbe-
zetting, overuren, enzovoort. De 298
arbeidsplaatsen waarover wordt ge-
sproken, zijn het globale contingent
dat was gepland. Het gaat hier over
een bijna nuloperatie. Er moeten im-
mers geen nieuwe aanwervingen ge-

Het is echter geen volledige nulope-
ratie. Het betreft een beter betaalde
job met grotere verantwoordelijk-
heid, wat zijn weerslag heeft op het
budget.

Binnen de globale administratie
wordt een discussie gevoerd over per-
soneelsformatie en Över de mogehjk-
heden die worden geboden naar aan-
leiding van het algemeen geldend ad-
ministratief statuut van de Vlaamse
administratie. Tot nu toe is er nog
geen bijkomende aanwerving van
personeel mogelijk.

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN

De voorzitter : Hiermede zijn wij aan
het einde gekomen van onze werk-
zaamheden voor vandaag.

Ik stel voor het bepalen van datum,
uur en agenda voor de volgende ple-
naire vergadering aan het bureau en
uw voorzitter over te laten.

Geen bezwaar ? (Instemming)

Ten dele onderschrijf ik uw vaststel-
ling . Ik meen dat de gouden regel
in een administratie altijd moet zijn
dat degene die verantwoordelijk is
voor problemen ook de verantwoor-
delijkheid moet dragen bij het oplos-
sen van die problemen. Dat is mo-
menteel niet* altijd zo vanzelfspre-
kend.

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt gesloten om
18.58 uur.
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